
ایمان: رئیس جمهور با بیان اینکه تحت نام دور زدن تحریم ها، 
نفت را دادند به عده ای و بردند و خوردند و ملت ایران را دور 
زدند، گفت: بازی هایی که برخی این روزها درمی آورند و می گویند 

فلان جا رانت شد، برای پوشاندن این رسوایی ها است. ما 
قصد دعوا با کسی نداریم ولی مردم باید بدانند در 

سال های گذشته چه بر سر آنها گذشته است.
 حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی صبح روز 

پنج شنبه در جلسه شورای اداری استان....

نخستین روزنامه استان قم

شنبه - هجدهم مردادماه  1393 - دوازدهم شوال  1435 -  سال هفدهم - شماره  3504 - قیمت 500 تومان

علی لاریجانی در جلسه شورای اداری بخش کهک :

قم برای توسعه راهی 
جز رونق صنعت ندارد

ایمان: رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه قم برای توسعه راهی جز رونق صنعت ندارد، گفت: بانک ها در 
زمینه حمایت از تولید مساعدت جدی نمی کنند این در حالی است که لازمه رونق تولید حمایت مالی بانک ها است. 

علی لاریجانی ظهر پنجشنبه، در جلسه شورای اداری بخش کهک با تأکید بر حل مشکلات این منطقه گفت: استان قم به دلیل 
وجود مرقد مطهر حضرت معصومه)س( و حوزه علمیه همواره مورد توجه شیعیان داخل و خارج از کشور بوده است و شهر قم مرکز 

تشیع شیعیان است. .....

ایمان: با پشتیبانی موسسه مالی و اعتباری کوثر استان قم 
و همکاری اداره کل ورزش و جوانان استان قم، همایش بزرگ 
پیاده روی خانوادگی و دوچرخه سواری به مناسبت میلاد 
حضرت معصومه )س(  و هفته دولت  جمعه هفتم شهریورماه 

در قم برگزار می شود.
مدیر امور شعب موسسه اعتباری کوثر استان قم عصر پنجشنبه در 

جمع خبرنگاران با تبریک روز خبرنگار اظهار داشت: موسسه اعتباری 
کوثر استان قم در سال اقتصاد و فرهنگ با عزم ملی و مدیریت جهادی 
و به مناسبت میلاد حضرت معصومه )س( و دهه کرامت و هفته دولت، 
با همکاری اداره کل ورزش و جوانان استان قم و سایر دستگاه ها و نهادها 
و به منظور ترویج ورزش همگانی و ایجاد شور و نشاط در سطح استان و 

به خصوص خانواده ها و جوانان قصد دارد ....

شناسایی 7/5 میلیون فقیر در کشور

شهردار قم: 

برای هر میزان سرمایه گذاری در قم احترام قائلیم

جزئیات آتش سوزی 
در مجتمع تجاری زمزم

با پشتیبانی موسسه مالی و اعتباری کوثر استان قم:

همایش بزرگ پیاده روی خانوادگی 
به مناسبت میلاد حضرت معصومه )س( برگزار می شود
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آیت الله سعیدی امام جمعه قم:
بازی کردن با آبروی افراد

بی تقوایی است

حجت الاسلام روحانی رئیس جمهور:
نفت را بردند و خوردند 

و ملت را دور زدند
ایمان: امام جمعه قم گفت: عده ای از افراد اصرار دارند 

که دیگران را مسخره کرده و با نسبت دادن القاب 
زشت شخصیت ایشان را نزد سایرین خدشه دار 

کنند و این کار عین بی تقوایی است.
در  گذشته  روز  سعیدی   محمد  سید  آیت الله 
خطبه های نماز جمعه قم اظهار کرد: انسان برای اینکه 
بداند از متقین است باید نسبت به نفس و اعمال خود 

حفاظت و حسابرسی کند  ....

 ایمان : مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم تسریع در 
اجرای طرح هادی را نیازمند اختصاص اعتبار دانست.

غلامرضا صالحی ظهر پنجشنبه در جلسه شورای اداری بخش کهک که با 
حضور دکتر علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی برگزار شد با اشاره به 
اظهارات مسئولان بخش کهک در مورد نیمه کاره بودن اجرای طرح هادی در 
روستاهای این بخش اظهار کرد: در سال 92 حدود 10 درصد از اعتبارات ابلاغی به 
بنیاد مسکن تخصیص یافته است ولی با پیگیری های زیاد حدود یک میلیاد و 400 

میلیون تومان از اعتبارات ملی به این بنیاد اختصاص داده شد.
وی اضافه کرد: 3.4 میلیارد تومان اعتبار نیز برای اجرای طرح های هادی 

اختصاص پیدا کرده که در حال مبادله موافقتنامه برای اجرای این طرح ها 
هستیم.

وی با بیان اینکه اعتباراتی که برای اجرای طرح های هادی اختصاص 
یابد  نیاز تخصیص  مورد  اعتبارات  اگر  است گفت:  می یابد محدود 
اجرای این طرح ها با سرعت بیشتری صورت می گیرد.مدیرکل بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی قم در مورد دغدغه دیگر مسئولان بخش 
کهک پیرامون اهدای زمین به جوانان روستا اظهار کرد: از بین 
18 روستای بخش کهک به متقاضیان 11 روستا با معرفی شورای 

اسلامی، زمین داده شد.....

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم:

دهیاری ها نباید اقدام به تفکیک زمین نمایند

سکونت 223 هزار نفر 
در بافت فرسوده قم

2

مدیر عامل شرکت عمران معصومه عنوان کرد:

روابط عمومی و اطلاع رسانی اداره کل آموزش و پرورش استان قم

خبرنگاران طلایه داران جبهه آگاهی
چشم بینا و زبان گویای مردم هستند. 

17 مردادماه
روز خبرنگار 

را به خبرنگاران عزیز و تلاشگران 
عرصه اطلاع رسانی تبریک می گوئیم.
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قم گفت: تحولات  ایمان: شهردار 
در  سرمایه گذاري  حوزه  در  اخیر 
تعدادي  و  ریالي  افزایش  موجب  قم 
پروژه هاي مشترك شهري شده است.

مشترك  جلسه  در  دلبري  محمد 
بخش  سرمایه گذاران  با  شهري  مدیریت 
خصوصي در قم اظهار کرد: همانطور که 
در چند سال اخیر اعلام کرده ایم، باز هم 
به  توجه  به  نسبت  که  مي کنیم  تاکید 
سرمایه گذاران و هماهنگي و همکاري با آنها 
به منظور تسهیل سرمایه گذاري در شهر قم 

آمادگي کامل را داریم.
قم  شهر  اسلامي  شوراي  افزود:  وي 
رویکرد  این  چهارم  و  سوم  دوره هاي  در 
را دارند که باید از بخش خصوصي براي 
سرمایه گذاري حمایت کرد زیرا به این باور 
رسیده است که نمي توان شهري را به عمران 
و آباداني رساند مگر اینکه از سرمایه گذاران 

حمایت لازم صورت بگیرد.
شهردار قم با بیان اینکه سطح و گرید 
براي  گفت:  است  متفاوت  سرمایه گذاران 
هر میزان سرمایه گذاري در قم احترام قائل 
سرمایه گذاران  براي  را  شرایط  و  هستیم 

فراهم خواهیم کرد.
وي ادامه داد: افتخار مي کنیم که این 
قم  شهرداري  و  شهر  شوراي  در  رویکرد 
شهرداري  تشکیل  ابتداي  از  دارد؛  وجود 
در قم تا ابتداي دوره مدیریت جدید، دو 

پروژه سرمایه گذاري مشترك در قم وجود 
داشته که یکي از آنها احداث مجتمع زمزم و 
دیگري مجتمع ناشران بود که با مشکلاتي 
تعداد  جدید،  دوره  در  ولي  شدند  مواجه 

پروژه هاي مشارکتي 18 مورد بوده است.
باور  این  بر  کرد:  خاطرنشان  دلبري 
هستیم که هر کاري که در قم انجام مي شود 
به عمران و آباداني شهر کریمه اهل بیت)ع( 

کمک خواهد کرد.
احداث فرودگاه موجب 

رونق اقتصادی قم می شود
شهردار قم با بیان اینکه احداث فرودگاه 
در قم موجب رونق اقتصادي و عمران و 
آباداني شهر خواهد شد گفت: اصل این کار 

که در قم صورت مي گیرد نوعي برند براي 
شهرمان محسوب مي شود و فرصتي عظیم 

به شمار مي رود.
وي افزود: در دولت دهم مصوب شد سه 
شهر قم، مشهد و شیراز اگر داراي فرودگاه 
باشند، منطقه آزاد زیارتي در آنها راه اندازي 
شود، مشهد و شیراز این قید را داشتند ولي 
قم هنوز داراي فرودگاه نیست؛ اگر منطقه 
آزاد زیارتي در قم ایجاد شود آنگاه مسافران 
خارجي مي توانند بدون ویزا به قم مسافرت 
کنند. دلبري با بیان اینکه باید زیرساخت هاي 
موجود براي افزایش سرمایه گذاري در قم را 
فراهم کرد گفت: نگاه شهرداري قم به این 
مقوله منطقي و بر اساس سود توجیه شده 

براي سرمایه گذاران است و سرمایه گذاران 
هم رویکرد معقولي دارند.

تحولات  کرد:  خاطرنشان  قم  شهردار 
اخیر در حوزه سرمایه گذاري در قم موجب 
افزایش ریالي و تعدادي پروژه هاي مشترك 
شهري شده است؛ در ساختار مناطق شهري 
قم هم همین تحول پیگیري مي شود و 

نمایندگاني در مناطق مستقر شده اند.
وي با اشاره به تفاهم و همدلي میان 
شورا و شهرداري در بسیاري از امور از جمله 
از همه  قم گفت:  در  لزوم سرمایه گذاري 
دعوت  اقتصادي  فعالان  و  سرمایه گذاران 
مي کنیم با حضور در قم، علاوه بر افزایش 
آباداني شهر  و  به رونق  سرمایه هاي خود 

کریمه اهل بیت)س( هم کمک کنند.
دلبري با بیان اینکه اقدامات سه ساله 
اخیر مدیریت شهري قم در سه مقطع کوتاه 
مدت، میان مدت و بلندمدت بوده است 
عنوان کرد: پروژه هاي عمراني جزو طرح هاي 
بلندمدت هستند و براي سال ها باقي خواهند 
ماند ضمن اینکه تلاش هاي سه ساله در این 
زمینه، به تدریج نمایان خواهند شد.شهردار 
قم انعطاف در مدیریت یعني تعریف ضوابط 
بر اساس نیازهاي سرمایه گذاران را ویژگي 
شورا و شهرداري قم دانست و تصریح کرد: 
معاونت امور زیربنایي و شهرسازي و دیگر 
بخش هاي مدیریت شهري با همین رویکرد 

به فعالیت خود مشغول هستند.

شهردار قم: 

برای هر میزان سرمایه گذاری در قم احترام قائلیم

ایمان : معاون برنامه ریزی استاندار قم گفت: در 
سال 93 پیش بینی شده 5 میلیارد تومان اعتبار 

برای طرح های بخش کهک تخصیص یابد.
سید حسن رضوی ظهر پنجشنبه در جلسه شورای 
اداری بخش کهک که با حضور دکتر علی لاریجانی رئیس 
مجلس شورای اسلامی برگزار شد اظهار کرد: در سال 92 
حدود 14 میلیارد و 200 میلیون تومان اعتبار به بخش 
کهک اختصاص یافته که از این مقدار 5 میلیارد و 800 
میلیون تومان تخصیص یافته است. وی اضافه کرد: بخش 
خصوصی در زمینه آبرسانی به کهک یک میلیارد تومان 
اختصاص داده که در مجموع اعتبار ملی، استانی و از محل 
کمک ها برای این بخش 6 میلیارد و 800 میلیون تومان 
بوده است.معاون برنامه ریزی استاندار قم گفت: به دلیل 
اینکه بخش کهک مشکل کمبود آب دارد، اعتبارات مرتبط 
با آبیاری تحت فشار در این بخش شرایط بهتری داشته 

است. رضوی با اشاره به مشکلاتی که دولت در زمینه اعتبار 
با آن مواجه است تاکید کرد: برای سال 93 پیش بینی 
کردیم حدود 5 میلیارد تومان اعتبار برای طرح های بخش 
کهک تخصیص یابد. وی مشکل اساسی بخش کهک را 
کمبود آب عنوان کرد و افزود: 2 میلیاد و 200 میلیون 
تومان اعتبار در اختیار نمایندگان مجلس بود که با عنایت 
رئیس مجلس شورای اسلامی و سایر نمایندگان، به بخش 

کهک بیشترین کمک انجام شده است.
میلیون کمک بلاعوض به کشاورزان

وی از اختصاص 500 میلیون تومان اعتبار برای اجرای 
طرح های آبیاری بخش کشاورزی خبر داد که به صورت 
کمک های بلاعوض به کشاورزانی که طرح آبیاری تحت 

فشار را اجرا کنند داده می شود.
رضوی گفت: با توجه به اینکه ساماندهی گردشگری 
بود  کهک  مردم  عمومی  درخواست های  از  پارك ها  و 

شهر  این  جنگلی  پارك  برای  تومان  میلیون   700
اختصاص یافته است.

معاون برنامه ریزی استاندار قم به اجرای طرح انتقال آب 
به کهک اشاره کرد و از مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
روستایی خواست این طرح را حداکثر تا دهه فجر امسال 

به اتمام برساند تا مشکل کم آبی در کهک برطرف شود.
وی افت ولتاژ برق را یکی دیگر از مشکلات بخش کهک 
ذکر کرد و با اشاره به هزینه 15 میلیاردتومانی برای ایجاد 
پست 63 کیلوولت در این منطقه از رئیس مجلس شورای 
اسلامی خواست در این زمینه با وزیر نیرو هماهنگی لازم 

را انجام دهد.
پیگیری برای گازرسانی به روستای وشنوه درخواست 
از رئیس مجلس  استاندار قم  برنامه ریزی  دیگر معاون 
شورای اسلامی بود. به گفته رضوی، وشنوه تنها روستای 

بخش کهک است که گاز ندارد.

ایمان: مدیر کل هماهنگي مناطق و امور شهري شهرداري قم با اشاره به اینکه 
ممیزي املاك هر پنج سال یکبار باید بازنگري شود اظهار کرد: این کار مهم و 

پایه اي پس از ۲۲ سال در قم در حال اجرا است.
مجید متین فر در جلسه شوراي مدیران شهرداري قم با بیان اینکه ممیزي املاك یکي 
از اساسي ترین و مهمترین ماموریت هاي شهرداري ها است اظهار کرد: این موضوع مهم 
و پایه اي بیش از 22 سال در قم مورد غفلت قرار گرفته بود و با دستور مهندس دلبري 

شهردار قم عملیات اجرایي آن آغاز شد. 
وي ادامه داد: هدف از این اقدام مهم برداشت اطلاعات از تمام املاك در شهر است که 
خروجي آن مي تواند نیازهاي اطلاعاتي و آماري مدیریت شهري براي تصمیم گیري هاي 

مختلف را بر طرف نماید. مدیر کل هماهنگي مناطق و امور شهري با اشاره به اینکه مناطق 
شهرداري اعلام آمادگي خود را براي انجام کامل این کار اعلام کرده اند بیان کرد: ثبت و 
نگهداري سوابق املاك، معابر و مشاغل در سیستم، آگاهي از اطلاعات به روز از وضعیت 
موجود تمام املاك، معابر و مشاغل در سطح شهر نظیر تعداد، مساحت، کاربري ها، سهولت 
در بررسي تخلفات شهري و مسائلي از این دست از جمله فواید اجراي عملیات ممیزي و 

برداشت اطلاعات است.
متین فر در پایان با اشاره به اجراي این طرح در منطقه پنج قم خاطرنشان کرد: تاکنون 
بیش از 76 درصد از اطلاعات مورد نیاز در این منطقه اخذ شده که در حال ورود به سامانه 

نرم افزاري است.

ایمان: رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم 
گفت: برای اجرای طرح های آبیاری تحت فشار در 

روستاهای استان قم کمبود اعتبار نداریم.
اداری  شورای  جلسه  در  پنجشنبه  ظهر  سیار  رضا 
رئیس  لاریجانی  علی  دکتر  با حضور  که  بخش کهک 
بخش  کرد:  اظهار  شد  برگزار  اسلامی  شورای  مجلس 
کهک 3 هزار هکتار باغات و اراضی کشاورزی دارد که به 
دلیل تغییر اقلیم آب و هوایی  این باغ ها از مناطق پایین 

دست به مناطق بالادست منتقل شده و به همین میزان 
از باغات پائین دست خشک شده اند. وی با بیان اینکه آب 
منطقه کهک بسیار محدود و متکی به نزولات آسمانی 
توسعه  که  است  گونه ای  به  کرد: شرایط  تصریح  است 
کشاورزی در قالب استفاده بهینه از آب پیگیری می شود.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم از اختصاص 
اعتبار برای اجرای طرح های آبیاری تحت فشار خبر داد 
نداریم  اعتبار  این طرح ها کمبود  اجرای  برای  و گفت: 

و دنبال جذب مشتری هستیم. سیار با اشاره به وجود 
75 واحد مرغداری در بخش کهک گفت: توسعه کمی 
مرغداری ها را محدود کردیم و به فکر توسعه کیفی این 
واحدها هستیم. وی به طرح توسعه روستاها و نیاز جوانان 
به زمین اشاره کرد و افزود: در روستاهایی که اراضی ملی 
دارند، منابع طبیعی مشکلی برای واگذاری زمین ندارد 
اما در روستاهایی که اراضی ملی ندارند باید واگذاری ها با 

نظم و به صورت هدفمند باشد.

خارجی  اتباع  دانش آموزان  تحصیلی  امور  به  رسیدگی  :مسئول  ایمان   
آموزش و پرورش استان قم گفت: تمام دانش آموزان اتباع خارجی با داشتن 
مدرك اقامتی معتبر در تمام مدارس استان بدون پرداخت شهریه ثبت نام 

می شوند.
محمدرضا اسلامی نسب با اشاره به دانش آموزان اتباع خارجی اظهار کرد: سال گذشته 
30 هزار دانش آموز اتباع خارجی در مدارس استان قم مشغول تحصیل بودند، ولی امسال 

پیش بینی می شود که جمعیت دانش آموزی اتباع خارجی استان افزایش پیدا کند.
درصد   15 افغانی،  خارجی  اتباع  دانش آموزان  درصد   80 کرد:  خاطرنشان  وی 
دانش آموزان اتباع خارجی عراقی و 5 درصد دانش آموزان اتباع خارجی سایر ملل مانند 
پاکستان، بنگلادش، مالزی، ترکیه، عربستان، کویت و عراق هستند. مسئول رسیدگی 

به امور تحصیلی دانش آموزان اتباع خارجی اداره کل آموزش و پرورش استان قم با اشاره 
به ثبت نام دانش آموزان اتباع خارجی گفت: تمام دانش آموزان اتباع خارجی با داشتن 
مدرك اقامتی معتبر فعلا در تمام مدارس استان بدون پرداخت شهریه ثبت نام می شوند.

از  این شهریه  از  پیش  که  دارد  وجود  حالی  در  دستورالعمل  این  داد:  ادامه  وی 
دانش آموزان اتباع خارجی دریافت می شده است.

اسلامی نسب یادآور شد:  تمام دانش آموزان اتباع خارجی برای ثبت نام باید به مدارس 
نزدیک محل سکونتشان و در صورت بروز مشکل به ادارات آموزش و پرورش مربوط 

مراجعه کنند.
وی عنوان کرد: دانش آموزان اتباع افغانی با داشتن مدرك اقامتی و کارت هویت 

آمایش 8 و 9 نیز می توانند در مدارس ثبت نام کنند.

ایمان: استاندار قم از آمادگي دستگاه هاي امدادي استان قم، جهت امداد 
رساني و مداواي مصدومان حوادث غزه و عراق خبر داد.

تاسیس  سالگرد  چهلمین  مراسم  در  منش  صالحي  والمسلمین  الاسلام  حجت 
اینکه  بیان  با  برگزار شد  انتقال خون قم که در دانشگاه علوم پزشکي قم  سازمان 
این سازمان با حیات انسانها سروکار دارد گفت:  ادامه ي حیات انسان ها، مستلزم 
امر اهداي خون است. استاندار قم با بیان اینکه مردم شریف قم نوع دوستي خود را 
بارها به منصه ي ظهور کشانده اند تصریح کرد:  خوشبختانه استان قم در زمینه ي 
اهداي خون نیز از جایگاه خوبي در کشور برخوردار است. مقام عالي دولت در استان 

همچنین با اشاره به حملات وحشیانه و ددمنشانه ي رژیم غاصب صهیونیستي به 
اداری  دستگاه های  تمام  کرد:   خاطرنشان  عراق  تلخ  حوادث  و  غزه  دفاع  بي  مردم 
برای درمان مصدومان جنگ  و علوم پزشکی  انتقال خون  به خصوص سازمان  قم 
مصیبت بار غزه و عراق اعلام آمادگی کرده اند و این مسئله موجب افتخار شهر قم 
است. گفتني است در مراسم چهلمین سال تاسیس سازمان انتقال خون ایران که با 
حضور حجت الاسلام والمسلمین محمدصادق صالحی منش استاندار قم وجمعی از 
مسؤلان و مدیران استانی و اهداکنندگان برتر خون قم برگزار شد، نشان 40 سالگی 

سازمان انتقال خون ایران به استاندار قم اهدا شد.

معاون برنامه ریزی استاندار قم خبر داد:

پیش بینی تخصیص 5 میلیارد تومان اعتبار برای بخش کهک قم

اخبـــار اخبـــار
در آستانه روز خبرنگار صورت گرفت؛ 

تجدید میثاق اصحاب رسانه قم 
با آرمان های شهدا 

روز  آستانه  در  قم  استان  و خبرنگاران  رسانه  اصحاب  از  ایمان: جمعی 
خبرنگار با حضور در گلزار شهدای علی بن جعفر)ع(، با آرمان های شهدای 

دفاع مقدس تجدید پیمان کردند. 

خبرنگاران و اصحاب رسانه استان قم صبح پنج شنبه و در آستانه روز خبرنگار در 
گلزار شهدای علی بن جعفر)ع( حضور یافته و ضمن تجدید میثاق با آرمان های شهدا مزار 

ایشان را عطر افشانی و غبار روبی کردند.
بر اساس این گزارش، در این مراسم حجت الاسلام بنایی معاون سیاسی و امنیتی 
استاندار قم، حجت الاسلام محمد مهدی محققی مدیر عامل خبرگزاری رسا، مهدی 
توکلیان معاون مطبوعات و تبلیغات اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، مسؤولان 

استانی، مسؤولان خبرگزاری ها، عکاسان و خبرنگاران استان قم حضور داشتند. 
خبرنگاران و عکاسان در این مراسم با ذکر فاتحه و هدیه گل به مزار شهدا، مقام 
شامخ شهدای دفاع مقدس را ارج نهادند.مهدی توکلیان معاون مطبوعات و تبلیغات اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم در این مراسم به ایراد سخن پرداخت.وی با اشاره به 
این که نهضت بیداری اسلامی به برکت خون شهدا به وجود آمد، بر ضرورت تداوم راه و 
اهداف مقدس شهیدان تأکید کرد.معاون مطبوعات و تبلیغات اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی قم قدردانی مردم از شهدا را امری همیشگی دانست و ابراز کرد: مردم ما هیچ گاه 
رشادت ها و از خود گذشتگی های شهدا را فراموش نمی کنند.توکلیان خبرنگاران واقعی 
را شهدای جنگ تحمیلی خواند و اظهار کرد: تیتر واقعی نظام اسلامی از سوی شهدا زده 
شد و این تیتر همیشه در یادهای مردم ایران و جهان خواهد ماند.گفتنی است، مراسم 
غبار روبی و تجدید میثاق اصحاب رسانه استان قم که در آستانه روز خبرنگار صورت 

گرفت، به همت بسیج رسانه و خانه مطبوعات استان قم برگزار شد.

به تهیه کنندگی انجمن سینمای جوان:

فیلم »چهار راه دوم« تولید شد
و  یوسفعلی  مهدی  کارگردانی  به  دوم«  راه  »چهار  کوتاه  فیلم  ایمان: 

تهیه کنندگی انجمن سینمای جوانان در قم به مدت 15 دقیقه تولید شد.
از عوامل این فیلم کوتاه می توان به نویسنده و کارگردان مهدی یوسفعلی، برنامه ریز و 
مدیرتولیدرضا موسوی، منشی صحنه ناهید نوروزیان، تصویربردار مجتبی پرتر، صدابردار 

رسول جانی زاده، طراح صحنه و لباس محمود حسینی پناه اشاره کرد.
گریم محمدرضا عرب زاده، عکاس محسن بی طرفان، مدیر تدارکات علیرضا حمایتیان 
و مجری طرح را انجمن سینمای جوانان قم و تهیه کننده انجمن سینمای جوانان ایران 
از دیگر عوامل این فیلم کوتاه هستند که در آن هنرمندانی مانند کمال کلانتر، فرزانه 
خان محمدی، عباس رسولی ایفای نقش کردند. این فیلم کوتاه که در مرحله تدوین و 
صداگذاری قرار دارد برای شرکت در جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران آماده می شود. 
داستان این فیلم به زن  و شوهری مربوط می شود که زن باردار است و برای سقط  جنین 
زن به صورت غیرقانونی به دنبال مرکزی برای این اقدام می گردند و در این راستا وقایعی 

رخ می دهد و....

برای نخستین بار در کشور صورت می گیرد:

تدوین سند راهبردی پنج ساله 
در حوزه مدیریت بحران

ایمان: مدیر بحران و مرکز سامانه 137 شهرداری قم از تدوین سند راهبردی 
پنج ساله در حوزه مدیریت بحران برای نخستین بار در بین شهرداری های 

کلانشهرها خبر داد.
علی اکبر رحیمی در جلسه شورای مدیران شهرداری قم اظهار کرد: یکی از برنامه های 
مهم مدیریت بحران برگزاری همایش مدیران بحران کلانشهر ها است که که میهمانان 
ویژه ای در آن حضور خواهند داشت. وی ادامه داد: مرکز مدیریت بحران در حال تدوین 
سند راهبردی پنج ساله است که تا به حال هیچکدام از شهرداری های کلانشهرها چنین 
سندی را دنبال نکرده اند و ان شاءالله ظرف دو ماه آینده این سند به نتیجه نهایی خواهد 
رسید.مدیر بحران و مرکز سامانه 137 شهرداری قم با اشاره به اینکه سامانه 137 با 
هدفی بزرگ راه اندازی شد، بیان کرد: در ماه گذشته با توجه به قرارگرفتن در ماه مبارك 
رمضان و کاهش تماس ها، 10 هزار و 550 تماس از طرف مردم با این سامانه برقرار شده 
است که ماحصل تماس ها افزایش چشمگیر رضایتمندی شهروندان از عملکرد مدیریت 
شهری است. رحیمی ادامه داد: بیش از 95 درصد مردم در تماس های خود با سامانه 
137 از عملکرد مناطق هشت گانه شهرداری ابراز رضایت کردند که این امر قطعاً با توجه 
به تلاش شبانه روزی مجموعه مدیریت شهری و پیگیری های شهردار محقق شده است 

و واقعاً قابل تحسین و تقدیر است.
وی در ادامه به تشریح بیشترین موضوعات مطرح شده توسط مردم پرداخت و بیان 
کرد: سد معبر، جمع آوری زباله، لکه بری آسفالت،  روکش آسفالت،  ساخت و ساز غیر 
مجاز،  روشنایی پارك ها،  بازبودن شیر آب در فضای سبز پارك ها و تعویض پلاك منازل 

جزء موضوعاتی هستند که بیشترین تماس را به خود اختصاص داده اند.
مدیر بحران و مرکز سامانه 137 شهردار قم در پایان با اشاره به اینکه قسمت هایی 
از مجموعه مدیریت شهری مشکلاتی دارند که نظرات مردم به آنها منتقل شده است 
بیان کرد: در صدد هستیم با برگزاری دوره های آموزشی برای نیروهای مرکز 137 توان 
پاسخگویی عوامل را بالا ببریم تا افرادی که تماس می گیرند بتوانند پاسخ های بهتر و 

کارشناسی تری دریافت کنند.

مدیر عامل سازمان آتش نشانی قم تشریح کرد:

جزئیات آتش سوزی در مجتمع تجاری زمزم
ایمان: مدیر عامل سازمان آتش نشانی قم جزئیات آتش سوزی چهارشنبه  
شب گذشته مجتمع تجاری زمزم در نزدیکی حرم مطهر حضرت معصومه)س( 

را تشریح کرد.

از  ناشی  غلیظی  دود  معلم  خیابان  در  چهارشنبه  شامگاه  ساعات  نخستین  در 
آتش سوزی مشاهده شد که وسعت این دود خیابان های اطراف را نیز فرا گرفت.

بر اساس این گزارش دود غلیظ به حادثه آتش سوزی مجتمع تجاری زمزم مربوط 
می شد که گستره آتش از پایین ترین طبقه آن به طبقات دیگر نفوذ یافته بود.

عباس جعفری مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم در 
خصوص این حادثه اظهار کرد: ساعت 20 و 52 دقیقه حادثه آتش سوزی مجتمع تجاری 

زمزم به آتش نشانی اعلام شد. 
وی بیان کرد: پس از اعلام حادثه به آتش نشانی در مدت زمان 5 دقیقه 5 خودرو 

عملیاتی به محل حادثه اعزام و عملیات ابتدایی برای مهار کردن آتش صورت گرفت.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم از محبوس شدن 5 نفر 
از شهروندان در طبقات این مجتمع خبر داد و بیان کرد: با اعزام دو دستگاه بالابر به محل 

حادثه، مصدومان حادثه نجات یافتند.
وی تصریح کرد: حادثه دیدگان پس از نجات به اورژانس 115 تحویل داده شدند که 

اقدامات درمانی توسط تیم درمانی بر روی ایشان انجام شد.
جعفری با بیان اینکه برای مهار حادثه آتش سوزی از 15 دستگاه خودروی عملیاتی 
به همراه 60 نیروی عملیاتی و ستادی بهره گرفته شد گفت: عملیات مهار با موفقیت 
انجام شد. وی با تأکید بر اینکه حادثه آتش سوزی مجتمع تجاری زمزم تلفات جانی 
نداشت گفت: علت بروز این حادثه از سوی کارشناسان آتش نشانی بررسی و اعلام 

خواهد شد.

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه قم:

بازی کردن با آبروی افراد بی تقوایی است
ایمان: امام جمعه قم گفت: عده ای از افراد اصرار دارند که دیگران را مسخره 
کرده و با نسبت دادن القاب زشت شخصیت ایشان را نزد سایرین خدشه دار 

کنند و این کار عین بی تقوایی است.
آیت الله سید محمد سعیدی  روز گذشته در خطبه های نماز جمعه قم اظهار کرد: انسان 
برای اینکه بداند از متقین است باید نسبت به نفس و اعمال خود حفاظت و حسابرسی کند و 
بررسی کند که روزی خود را از چه راهی به دست آورده است. وی با اشاره به آیه ای از قرآن 
کریم گفت: باید تا قبل از اینکه خداوند ما را به محاسبه کند ما خودمان اعمال و رفتارمان را 
محاسبه کنیم. امام جمعه قم بیان کرد:  خداوند دستور داده که یکدیگر را مورد عیب جویی قرار 
نداده و از به کار بردن القاب زشت پرهیز کنیم؛ عده ای از افراد اصرار دارند که دیگران را مسخره 
کرده و با نسبت دادن القاب زشت شخصیت ایشان را نزد سایرین خدشه دار کنند. وی افزود: 
ممکن است برخی افراد در گذشته کارهای زشتی انجام داده ولی توبه کرده و از کار بد فاصله 
گرفته اند، اگر عده ای گذاشته آنان را به رخ ایشان بکشند این کار عین بی تقوایی است و اسلام 
به شدت آن را نهی کرده است. وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه گستاخی 
صهیونیست ها به دلیل تفرقه در جهان اسلام است، گفت: حاکمان کشورهای اسلامی حاضر 
نیستند حتی به خاطر اسلام و عربیت از صهیونیست ها برائت بجویند و از فلسطین حمایت 
کنند.  با اشاره به جنایات اخیر صهیونیست ها در غزه اظهار کرد: صهیونیست ها به دنبال نسل 
کشی فلسطینی ها هستند اما فلسطینی ها با وجود محاصره شدید نگذاشتند مقاومت از بین 
برود. امام جمعه قم با بیان اینکه گستاخی صهیونیست ها به دلیل تفرقه در جهان اسلام است، 
افزود: حاکمان کشورهای اسلامی حاضر نیستند حتی به خاطر اسلام و عربیت از صهیونیست 
ها برائت بجویند و از فلسطین حمایت کنند. تولیت آستان مقدس حرم حضرت معصومه 
)س( با تاکید براینکه تنها جمهوری اسلامی ایران و مقام معظم رهبری است که از فلسطین 
حمایت می کنند، تصریح کرد: انشاالله رژیم صهیونیستی در فلسطین محکوم به شکست و 

نابودی است.

نماینده آیت الله سیستانی: 

نیازمند ابزار رسانه ای با زبان های مختلف هستیم 
ایمان: نماینده آیت الله العظمی سیستانی گفت: ما باید این واقعیت را که 
اسلام و شیعه کاملاً مخالف خشونت و تروریسم است برای جهانیان تبیین کنیم 

و صدای خود را به اقصی نقاط جهان برسانیم.  
حجت الاسلام و المسلمین  سید جواد شهرستانی ، پیش از ظهر پنجشنبه  در دیدار 
جمعی از فعالان و اهالی رسانه استان قم، ضمن تبریک روز خبرنگار به همه فعالان این عرصه 
ابراز داشت: بی شک رسانه ها و خبرنگاران نقش بسیار مهمی در آگاهی بخشی به جامعه و نشر 
حقایق و معارف دین بر عهده دارند. وی با تاکید بر این که ما باید با بهره گیری از رسانه های 
قدرتمند در نشر معارف حقه شیعی در جهان بکوشیم، افزود: در حال حاضر دشمنان و وهابیت 
با استفاده از قدرت رسانه ای خود علیه شیعه دست به فعالیت های تخریبی می زنند و ما باید 
با سازماندهی و مدیریت خوب خود در این عرصه ، به مقابله با آن ها بپردازیم. وی همچنین با 
اشاره به این که داعش این همه جنایات به راه انداخته دارای تاریخچه ای حدود یکساله است، 
گفت: رشد و توسعه داعش ، بخش مهمش به کمک رسانه هایی بوده که در اختیار داشته اند 
و یا از آن ها در پشت پرده حمایت می کرده اند. نماینده حضرت آیت الله سیستانی با بیان 
این که باید پیام اهل بیت)ع( را از طریق رسانه های جمعی در دنیا نشر داده و ترویج دهیم، 
خاطرنشان کرد: این واقعیت را که اسلام و شیعه کاملاً مخالف خشونت و تروریسم است برای 
جهانیان تبیین کنیم و صدای خود را به اقصی نقاط جهان برسانیم. وی یادآور شد: ما پیرو اهل 
بیت)ع( هستیم که فرمودند؛ اگر مردم محاسن کلام ما را بشنوند بی شک به آن ها گرایش پیدا 
می کنند. حجت الاسلام و المسلمین شهرستانی بر ضرورت نقد پذیری به ویژه نقد سازنده و 
اصلاحی در فعالیت رسانه ها و خبرنگاران تاکید کرد و بیان داشت: بر سر مواضع حق خود باید 
پافشاری داشته باشیم و البته کاری هم نکنیم که دشمن را علیه خود تحریک نماییم، بی تردید 
انتقاد سازنده امری مطلوب است، اما انتقاد کوبنده به هیچ وجه صحیح نمی باشد. وی در ادامه 
بر لزوم تکیه بر بعد خلوص و کار برای رضای خدا از سوی خبرنگاران و فعالان رسانه تاکید کرد 
و گفت: اگر خلوص در کار انسان نباشد، بدبختی های بسیاری به همراه خواهد داشت.  نماینده 
حضرت آیت الله سیستانی در خاتمه خواستار لزوم توجه ویژه به فراگیری زبان و نشر معارف 
اهل بیت)ع( از طریق زبان های خارجی در دنیا و نیز اهمیت دادن رسانه ها به این مساله شد.

امیرآبادی  نماینده قم:
امکانات انتقال خون قم در شأن این شهر نیست

ایمان: نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: متأسفانه تا کنون به 
سازمان انتقال خون قم توجه خاصی نشده است و بارها شاهد بوده ایم که مدت ها 

مردم در صف اهدای خون ایستاده اند.
احمد امیرآبادی فراهانی چهارشنبه شب در مراسم چهلمین سال تاسیس سازمان انتقال 
خون ایران در قم ضمن تبریک این روز به ملت شریف ایران گفت: سازمان انتقال خون 
ایران همواره و مخصوصاً پس از پیروزی انقلاب اسلامی، همواره در کنار مردم بوده و یک 
نهاد کاملاً مردمی محسوب می شود. وی با بیان اینکه در زمان جنگ تحمیلی، کارکنان 
این سازمان به یاری مجروحین و جانبازان دفاع مقدس می شتافتند، عنوان کرد: کارکنان 
این سازمان علاوه بر اینکه حضوری داوطلبانه در جبهه های جنگ داشتند نیازمندی های 
رزمندگان ما را نیز در بیمارستان ها رفع می کردند و آن مقطع یکی از درخشان ترین مقاطع 
در تاریخ سازمان انتقال خون ایران است. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به اینکه مردم ایران مردم نوعدوستی هستند، بیان کرد: مردم مسلمان قم همیشه با 
تأسی به ائمه اطهار )ع(، همواره به بحث انتقال خون کمک کردند و شاهد بودیم در فجایع 
اخیر غزه نیز اهدای خون در ایران افزایش یافت و در شهر قم نیز گروه های مختلفی از مردم 
اقدام به اهدای خون کردند که می توان به خبرنگاران اشاره کرد که در آستانه روز خبرنگار با 
این کار خیر مردم همراه شدند. وی تصریح کرد: سازمان انتقال خون سازمان خدمت رسانی 
است که همواره در کنار مردم بوده  و مأموریت مهم آن هرگز تعطیل پذیر نیست. امیرآبادی 
افزود: متأسفانه چه از لحاظ امکانات و چه از لحاظ رسیدگی به پرسنل تاکنون به این 
سازمان توجه خاصی نشده است و شاهد بوده ایم که بارها مردم در صف اهدای خون 

ایستاده اند و سازمان انتقال خون کشور امکانات لازم را در این خصوص انجام نداده است.
وی با بیان اینکه در اهدای خون و در کیفیت خون اهدایی، قم همواره جزو استان هایی 
است که رتبه خوبی در کشور داشته است، گفت: مردم قم همواره در دفاع از کشور 
پیش قدم بوده اند و در این زمینه هم سازمان انتقال خون قم از سازمان های پیشرو است و از 
مدیران این سازمان تقدیر و تشکر می کنیم. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با 
بیان اینکه اگر شرایط فراهم شود قم در همه زمینه های اهدای خون می تواند در کشور اول 
باشد، عنوان کرد: باید سعی شود در نقاط مختلف قم شرایطی فراهم شود که انتقال  خون 
راحت تر صورت گیرد و ما باید زمینه را برای حضور مردم در این خصوص فراهم کنیم. وی 
با بیان اینکه اهدای خون جزو بهترین کارهاست، گفت: وقتی مریضی در بیمارستان از این 
طریق جانش حفظ می شود، برای اهداکنندگان لذتبخش است و باید خداوند را شکر کنیم 

که به ما سلامتی و همچنین توفیق اهدای خون را اعطا کرده است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

اهدای خون باید به فرهنگ تبدیل شود
ایمان : رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: امیدوارم که روند انتقال خون 

در قم تداوم پیدا کند و به یک فرهنگ تبدیل شود.
ابوالفضل ایرانی خواه چهارشنبه شب در حاشیه مراسم چهلمین سال تاسیس سازمان 
انتقال خون ایران در گفت وگو با خبرنگار فارس در قم گفت: با توجه به وسعت جمعیتی و 
مهاجرپذیری استان قم و متأسفانه میزان حوادث بسیار قابل توجهی که در قم و شاهراه های 
آن وجود دارد و همچنین با توجه به ارتباطی که قم با 17 استان کلیدی کشور دارد، ضرورت 
هماهنگی بین سازمان های ارائه دهنده خدمت در راستای سلامتی و حوادث در این استان 
به شدت وجود دارد. وی افزود: ضرورت دارد دانشگاه علوم پزشکی قم به عنوان متولی اصلی 
ارائه خدمات سلامت به مردم، این هماهنگی را با دیگر نهادهای استان به خوبی داشته باشد. 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه سازمان انتقال خون یک سازمان کلیدی و مهم 
در بهبود سلامتی خصوصاً در حوادث، بیماری ها و... است، تصریح کرد: به موقع رساندن خون 
و فرآورده های خونی نقش بسیار مهمی در سلامت جامعه دارد که سازمان انتقال خون به 
خوبی این وظیفه را انجام می دهد. وی با بیان اینکه خوشبختانه این تعامل و انسجام بین 
سازمان انتقال خون و دانشگاه علوم پزشکی قم وجود دارد، گفت: از تمام کسانی که در این 
سازمان زحمت می کشند و موجب افزایش هماهنگی ها و در نتیجه افزایش سلامتی در جامعه 
می شوند کمال تشکر را دارم. ایرانی خواه بیان کرد: با توجه به خدماتی که در راستای تحول 
نظام سلامت در چند ماه اخیر رخ داده، نیاز به تعامل بیشتری در این زمینه است و ما در این 
جلسات هماهنگی های خوبی داشته ایم و داریم و امیدواریم این هماهنگی ها تداوم پیدا کند. 
وی عنوان کرد: از مردم عزیز انتظار داریم همان طور که می دانند خون و فرآورده های خونی 
می تواند جان خیلی از انسان ها را نجات دهند با یک اهدای ساده خون اقدام به نجات انسان ها 
کنند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: بنده به عنوان یک شخص کوچک خدمتگزار 
از مردم تقاضا دارم که با توجه به نیاز به این ماده حیاتی این لطف را داشته باشند و همواره 
اهدای خون را فراموش نکنند. وی تاکید کرد: اهدای مرتب خون علاوه بر ارتقای سلامتی 
خود افراد می تواند موجب ارتقای سلامتی خیلی از بیماران، مصدومین، مجروحین و خیلی از 
کسانی که حیاتشان به خون وابسته است، شود. ایرانی خواه با اشاره به اینکه امیدواریم این روند 
تداوم پیدا کند و به یک فرهنگ تبدیل شود، گفت: رسیدن به این هدف مستلزم این است 
که برای مردم تبیین شود اهدای خون موجب سلامتی خود افراد نیز می شود. وی عنوان کرد: 
احساس می کنم این تبیین به خوبی برای مردم شکل نگرفته است و این ذهنیت که اهدای 
خون، سلامتی اهدا کننده آن را نیز تضمین می کند برای خیلی از مردم وجود ندارد. رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی قم در خصوص امکانات سازمان انتقال خون قم گفت: البته امکانات 
انتقال خون استان قم در حدی است که توانسته رسالت اصلی خود را به انجام برساند ولی 
قطعاً به تقویت نیاز دارد. وی مطرح کرد: در خصوص تقویت زیرساخت ها و امکانات تجهیزاتی 
سازمان انتقال خون قطعاً به تعامل بین سازمان و دانشگاه علوم پزشکی نیاز است که البته این 

تعامل را دنبال می کنیم. 

مدیر کل هماهنگي مناطق و امور شهري شهرداري قم عنوان کرد:

انجام ممیزي املاك در قم پس از ۲۲ سال

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

محدودیت اعتبار برای اجرای طرح های آبیاری تحت فشار نداریم

مسئول دانش آموزان اتباع خارجی اداره کل آموزش و پرورش استان قم خبر داد:

تحصیل30 هزار دانش آموز اتباع خارجی در مدارس قم

استاندار قم خبر داد: 

آمادگي دستگاه هاي قم براي امداد رساني به مصدومان حوادث غزه و عراق

عمران  شرکت  عامل  مدیر  ایمان: 
معصومیه با اشاره به اینکه 51 محله قم 
در بافت فرسوده قرار دارد گفت: بیش 
از ۲۲3 هزار نفر از شهروندان قمي در 

بافت فرسوده ساکن هستند.
نشست  در  سید سعید طیب حسیني 
تشریح  به  قم  شهرداري  مدیران  شوراي 
و  پرداخت  قم  در  فرسوده  بافت  وضعیت 
اظهار کرد: در شهر قم بافت هاي مسکوني 
فرسوده و سکونت گاه هاي غیر مجاز بیش از 
43 درصد از مساحت کل شهر را تشکیل 
داده که ضرورت توجه به این موضوع را بیش 
از پیش نمایان مي کند. وي ادامه داد: با توجه 
به اینکه رشد و توسعه شهر قم بر اساس حرم 

مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( شکل گرفته است امروز مي بینیم که بافت فرسوده 
در هسته مرکزي شهر رشد زیادي پیدا کرده است. مدیرعامل شرکت عمران معصومیه با 
اشاره به اینکه مناطق یک، سه، شش و هفت بیشترین درگیري را با بافت فرسوده دارند 
بیان کرد: علاوه بر این بیش از یک هزار و 763 هکتار از مساحت قم نیز در بافت فرسوده 

جدید قرار گرفته است که حدود 22 درصد 
از مساحت کل شهر را تشکیل مي دهد و در 
حال حاضر 51 محله در قم با جمعیتي بالغ 
فرسوده ساکن  بافت  در  نفر  هزار  بر 223 

هستند.  
طیب حسیني با اشاره به اینکه 50 درصد 
کاربري اراضي فرسوده مسکوني است ابراز 
کرد: حدود دو درصد از این مساحت را بافت 
فرسوده آموزشي و بیش از پنج درصد از آن را 
بافت متروکه تشکیل داده که ناهنجاري هاي 

زیادي را نیز به همراه داشته است. 
خود  سخنان  از  دیگري  بخش  در  وي 
با اشاره به اینکه شرکت عمران معصومیه 
به نمایندگي از دولت دو هزار و 866 فقره 
وام نوسازي به مبلغ 72 میلیارد تومان به متقاضیان واجد شرایط پرداخت کرده است 
خاطرنشان کرد: این شرکت با نظارت شهرداري قم، آستانه حضرت فاطمه معصومه )س( 
و مسکن و شهرسازي از سال 85 به منظور بهسازي و نوسازي بافت هاي فرسوده استان 

راه اندازي شد و در سال هاي گذشته نیز اقدامات زیادي را در این راستا انجام داده است.

مدیر عامل شرکت عمران معصومیه عنوان کرد:

سکونت ۲۲3 هزار نفر در بافت فرسوده قم
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اقتصادی

وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد:
150 میلیارد تومان پروژه نیمه تمام در وزارت راه 

وزارتخانه   این  نیمه کاره  پروژه های  تکمیل  شهرسازی  و  راه  وزیر  ایمان: 
را بر اساس قیمت های سال 9۲ حدود 150 میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: 
پروژه های عمرانی نیمه کاره کشور بسیار زیاد هستند و تنگناهای مالی نیز خیلی 

جدی است. 
عباس آخوندی در نشست خبری با اصحاب رسانه با بیان اینکه پروژه های شروع شده 
این وزارتخانه بر اساس قیمت های سال 92 حدود 120 میلیارد تومان است، اظهار کرد: 

برای پروژه راه آهن اهواز - اصفهان 300 میلیارد تومان به این رقم اضافه می شود. 
آخوندی با بیان اینکه میزان پروژه های آغاز شده با بودجه قابل تخصیص به آنها تناسبی 
ندارد، افزود: امیدواریم با برنامه های اتخاذ شده توسط دولت تدبیر و امید بتوانیم از این 
تحریم ها عبور کنیم و به منابع ملت ایران برسیم.  به گفته وی بخش های عمده منابع 
ایران بلوکه شده و در اختیار مردم قرار نمی گیرد که این امر نیاز به تدبیر دارد چراکه 
دسترسی به این منابع جزو حقوق مردم است.  وی داشتن یک رابطه شرافتمندانه با جهان 
را حق مردم دانست و گفت: تحقق این مهم تدبیر می خواهد تا بتوان به تمام حقوق ملت 
ایران از جمله حقوق هسته ای و سایر منابع نیز دسترسی یافت. دآخوندی با بیان اینکه 
چهارمحال و بختیاری یک استان بسیار ویژه از لحاظ جغرافیایی است، تصریح کرد: در 
طول تاریخ نیز این استان بسیار نقش آفرین بوده است چرا که اصلی ترین اقوام در این 
استان بوده اند.  وی با بیان اینکه ظرفیت های انسانی، مادی و منابع سرزمینی نقش بسیار 
مهمی در توسعه استان دارند، گفت: این استان آنچنان که باید از توسعه برخوردار نیست؛ 
تنها زیرساخت های عمرانی زمینه ساز توسعه نمی شوند بلکه مردم خود نقش موثری در 
توسعه استان دارند.  به گفته وزیر راه و شهرسازی باید قدرت نگهداری پول، مدیریت، فن 
آوری و دانش را در استان چهارمحال و بختیاری را ایجاد کنیم چراکه اصلی ترین بحث 
ارتقای کیفیت زندگی مردم استان که در همین راستا راهکارهای اساسی را می طلبد.  
آخوندی با اشاره به اهمیت راه آهن تصریح کرد: این پروژه مهم، شبکه ریلی ایران را از 
فلات مرکزی به آبهای جنوب کشور وصل می کند که بسیار ارزشمند است بر همین 
اساس باید در اولویت برنامه ها قرار گیرد لذا تلاش می شود کارهای قانونی تا پایان سال اجرا 
و در سال 94 به مرحله پایانی برسد.  وی به پیگیری سیاست های خروج از رکود اقتصادی 
اشاره کرد و گفت: بدهی دولت به پیمانکاران از حوزه هایی است که باعث رکود شده است.  
آخوندی اظهارکرد: دولت تا زمانی که نتواند بدهی پیمانکاران را پرداخت کند استقراض 
آنها از بانک ها و عدم توان پرداخت آن باعث افزایش سیکل رکود اقتصادی می  شود.  به 
گفته وی طبق لایحه دولت که قرار است در مجلس مطرح شود با انتشار 20 میلیارد تومان 

اوراق بهادار می توان بدهی پیمانکاران را پرداخت و از ایجاد تشدید رکود جلوگیری کرد. 

راهکار نعمت زاده برای خروج از رکود 
اقتصادی کشور

ایمان:به اعتقاد وزیر صنعت، معدن و تجارت با توسعه صنعتی کشور، رکود 
اقتصادی حاکم از بین خواهد رفت و اشتغال ایجاد می شود.

محمدرضا نعمت زاده که به همراه رئیس جمهور و اعضاء هیأت دولت به استان چهارمحال 
بختیاری سفر کرده است، افزود: باید برای صنایع نوین اهمیت ویژه ای قائل شد.

وی اظهار کرد: رشته های مختلف صنعتی، پتانسیل ها و ظرفیت های مختلف آن باید 
توسط صنعتگران به مردم و بخش خصوصی معرفی شود تا به دنبال آن ترغیب برای 

سرمایه گذاری در این حوزه افزایش یابد.
نعمت زاده با تأکید بر تکمیل زنجیره فولادی در کل کشور خاطر نشان کرد: در سراسر 
کشور هشت طرح فولادی ایجاد شده که دارای پیشرفت فیزیکی مشهودی هستند و در 
این بین طرح فولادی استان چهار محال و بختیاری نسبت به استان های دیگر در این 
زمینه پیشتاز بوده است. وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: با ایجاد ورق گالوانیزه و 
قلع اندود، برای ایجاد واحد ورق سازی )نورد سرد( باید برای احداث واحد ذوب تختال در 
واحدهای فولادسازی استان چهارمحال و بختیاری برنامه ریزی شود. نعمت زاده تصریح 
کرد: استان چهارمحال و بختیاری دارای ظرفیت های خدادادی فراوانی در زمینه تهیه 
آب معدنی از چشمه کوهسارهای زاگرس بوده و از این حیث انجام برندسازی و تطبیق 
تولیدات آب معدنی مطابق با استانداردهای بین المللی و ذائقه مردم تشویق و جلب و 
جذب مردم برای انجام سرمایه گذاری در طرح های  توسعه این صنعت غذایی لازم است. 
نعمت زاده در سفرش به استان چهارمحال و بختیاری از خطوط تولید دو طرح فولاد یک 

میلیون تنی این استان و ورق گاوانیزه خودرو بازدید کرد.
بزرگترین مجتمع تولید کننده ورق گاوانیزه خودرو تنها تولید کننده ورق های عریض 
خودرویی کشور به عرض بیش از یک و نیم متر است. همچنین این کارخانه ورق هایی با 
عرض 80 تا یک متر و 80 سانتی متر عرض و ضخامت دو دهم تا چهار دهم خودرویی 

و صنعتی تولید می  کند.
هم اکنون 270 نفر به صورت مستقیم در بزرگترین مجتمع ورق گالوانیزه خودرو 

خاورمیانه مشغول کار هستند.

 رییس کل بانک مرکزی خبر داد:
راه اندازی مجتمع تخصصی باز پس گیری 

معوقات بانکی از سوی قوه قضاییه 
ایمان: رییس کل بانک مرکزی از تفکیک پرونده های معوقات بانکی خبر داد و 
گفت: رییس قوه قضاییه راه اندازی مجتمع تخصصی برای باز پس گیری معوقات 
بانکی بنگاه ها و مراکز تولیدی را صادر کرده و دادستان تهران مامور راه اندازی 

این مجتمع در راستای حمایت نظام بانکی شده است. 
ولی الله سیف در نشست توسعه و سرمایه گذاری استان چهارمحال و بختیاری اظهار 
کرد: مطالبات و معوقات بانکی بنگاه ها و واحدهای تولیدی یکی از مهم ترین مشکلات و 

معضلات حال حاضر نظام بانکی کشور است. 
وی با بیان اینکه نباید تمام معوقات بانکی را از سوء جریانات و مسائلی از این قبیل 
دانست، اظهار کرد: مطالبات و معوقات بانکی بسیاری در کشور وجود دارد که نمی توان 
همه آنها را عمدی و از روی جریانات سوء دانست بلکه نبود توانایی در پرداخت، عامل 
شکل گیری معوقات خواهد شد.  سیف با تاکید بر لزوم حاکمیت نگاه منطقی بر معوقات 
بانکی، از تفکیک پرونده های معوقات بانکی خبر داد و گفت: پرونده های معوقات بانکی به 

مراجع قضایی ارسال شده و پیگیری و رسیدگی به آنها در شرف انجام است. 

معاون وزیرصنعت و معدن: 
باید مصرف کالای داخلی

 به فرهنگ ملی تبدیل شود
ایمان:  معاون توسعه مدیریت و منابع و امور استان های وزارت صنعت ،معدن 
و تجارت گفت: به منظور حمایت از تولید و افزایش سرمایه گذاری، نیازمند آن 
هستیم که مصرف کالای داخلی در کشور به فرهنگی ملی و فراگیر تبدیل شود.

وی با بیان اینکه در خرید کالا باید داشتن نگاه ملی و انگیزه آن تقویت شود، اظهار 
داشت: از طرفی کیفیت تولیدات داخلی باید افزایش یابد تا فضای رقابتی ایجاد شود.

وی خواستار زمینه سازی برای ایجاد نگاه شایسته به سرمایه گذاری در سه قوه کشور 
شد و تاکید کرد: رهبری به همین دلیل برای اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی هر سه 
قوا را دعوت کردند. وی اظهار داشت: از یک سو مجلس شورای اسلامی در تعامل با دولت 
و ایجاد زمینه برای اصلاح و تصویب قوانینی که موجب تسهیل در سرمایه گذاری می شود 
و از سویی قوه قضاییه با فراهم کردن امنیت سرمایه گذاری در کشور نقش مهمی در 
افزایش رونق تولید دارند. وی با اشاره به اینکه برنامه ششم توسعه، بودجه سالجاری و اصل 
44 قانون اساسی پشتوانه های مشارکت بخش خصوصی برای سرمایه گذاری هستند، 
ادامه داد: دولت یازدهم جهش صنعتی و فراهم کردن زمینه رونق اقتصادی برای خروج از 
رکود هدفگذاری کرده است. یزدانی تاکید کرد:خروج از رکود و کاهش تورم زمان بر بوده 
و نیازمند حوصله و صبوری است. وی با بیان اینکه در این دولت برخلاف دولت گذشته 
هیچ مسوولی حق دادن آمار دروغ و غلط را به مردم ندارد، افزود: دکتر روحانی شخصیتی 

با تدبیر است که یکبار هم در سخنان خود حرفی نزده که نظم اجتماعی به هم بخورد.
وی با تاکید بر اینکه بین دولت یازدهم و رهبری هیچ فاصله ای وجود ندارد، این امر را 
از خط قرمزهای این دولت برشمرد و افزود: در دولت تدبیر و امید پاسخگویی هست ولی 
آمارسازی وجود ندارد. معاون توسعه مدیریت و منابع و امور استان های وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، سمنان را از استان های با ظرفیت خوب برای فعالیت سرمایه گذاران در 

بخش های صنعت و معدن دانست.

نیکزاد خبرداد:
ارزش صادرات ایران و عراق

 به 6 میلیارد دلار رسید
ایمان: معاون ستاد توسعه اقتصادی ایران و عراق، ارزش صادراتی ایران به 
عراق را هم اکنون 6 میلیارد دلار عنوان کرد و گفت: تلاش داریم تا 5 سال آتی 

به 35 میلیارد دلار برسیم.
علیرضا نیکزاد در جلسه شورای سیاستگذاری ایران و عراق در خصوص چشم انداز روابط 
تجاری ایران و عراق گفت:  زمینه  های همکاری در حوزه های مختلف برای رساندن عراق 
به سطحی از توسعه فراهم است. معاون ستاد توسعه اقتصادی ایران و عراق افزود:  دولت و 
بخش خصوصی ایران آمادگی خود را برای همکاری با دولت و ملت عراق برای حرکت در 
مسیر توسعه این کشور اعلام کرده است. نیکزاد اظهار داشت:  درحال حاضر ارزش صادراتی 
ایران به عراق 5 تا 6 میلیارد دلار است و هدف ما رساندن این عدد به مبلغی در حدود 25 
میلیون دلار در سال است که پیش بینی کرده ایم ظرف پنج سال آینده می توانیم به این 

رقم برسیم که نیاز به تسهیل مقرارت تجاری بین دو کشور دارد.

آخرین نرخطلا در ایران 

4,205,000یک مثقال طلا

970,730یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,475,000سکه بهار آزادی

9,480,000سکه امامی

4,750,000نیم سکه

2,730,000ربع  سکه

1,750,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,500,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 ۲8,400,000پژو 

SLX 405 33,000,000پژو 

ELX 45,000,000پژو پارس 

 36,000,000پژو پارس سال

E2 90 39,500,000تندر 

LX 3۲,300,000رانا 

TU5 33,500,000رانا 

LX ۲9,800,000سمند 

LX EF7 31,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

 102,000,000رنو مگان 2,0

 16,500,000سایپا کارا 151

 ۲0,000,000سایپا 111

 ۲0,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX ۲4,500,000سایپا تیبا 

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM36,500,000 

530 MVM40,500,000 

MVM X3363,500,000 

 MVM X3374,000,000 جدید اتومات

اوراق تسهیلات مسکن را  عرضه و تقاضا قیمت 
تعیین می کند و نرخ آن تابع پارامترهای ویژه خود 
است، بنابراین پیش بینی دقیقی در این رابطه نمی 
توان داشت اما می توان برای تعادل قیمت این اوراق در 

فرابورس بر عوامل موثر بر قیمت تاثیر گذاشت.
در خصوص افزایش قیمت اوراق تسهیلات؛نیز کار تحلیلی 
با این هدف که در اوراق تسهیلات مسکن چه مقدار معامله 
با انگیزه سفته بازی انجام می شود در فرابورس صورت گرفت 
و در شورای عالی بورس هم مطرح شد.همچنین شاخصی 
تحت عنوان معاملات مازاد مبنی بر این که چه میزان اوراق 
معامله می شود که به وام مسکن منجر نمی شود طراحی و 
مورد بررسی قرار گرفت که خروجی آن نشانگر این بود که 
تنها 3 درصد از کل معاملات در ماههای گذشته به خرید 
خانه منجر نشده است و استثنائا در بهمن سال گذشته که 
مصادف بود با افزایش حجم تسهیلات وام مسکن از 20 به 30 
میلیون تومان، این شاخص 4 درصد بیشتر بود؛ یعنی 7 درصد 
معاملات اوراق مسکن داشتیم که به گرفتن وام مسکن منتج 
نشد و این اوراق با هدف سفته بازی خرید و فروش شده است.

فرابورس به متقاضیان خرید اوراق تسهیلات مسکن قیمت 
این اوراق احتمالادر چند هفته آینده کاهش می یابد بنابراین 
اگر عجله ای برای خرید ملک ندارند با تامل بیشتر نسبت 
به خرید اوراق تسهیلات مسکن اقدام کنند.در خرداد امسال 
نیز این عدد به 1.7 درصد رسید؛ یعنی تنها 1.7 درصد از 
کل معاملات به اخذ تسهیلات از بانک مسکن منجر نشده 
و بنابراین سفته بازی کم بوده است.اوراق تسهیلات مسکن 
زمانی که در سال 89 به فرابورس آمد حدود 90 هزار تومان 
بود؛ یعنی وام 20 میلیون تومانی حدود 3.6 میلیون تومان 
هزینه داشت؛ اما به مرور که معاملات به روال افتاد و رکود 
در معاملات مسکن پیش آمد، قیمت این اوراق تا 35 هزار 
تومان هم پایین آمد و برای خرید وام 20 میلیونی مردم باید 
حدود 1.4 میلیون هزینه می کردند.در پایان سال گذشته  که 
در شورای پول و اعتبار که افزایش حجم تسهیلات مسکن از 
20 به 35 میلیون تومان مصوب شد، با افزایش وام جعاله از 
5 به 10 میلیون تومان نیز در عمل کل وام 45 میلیون شد و 
این افزایش قدرت خرید باعث بالا رفتن قیمت اوراق از حدود 
35 تا 40 هزار تومان به حدود 65 تا 70 هزار تومان شددر 
جلسه ای که چندی پیش با حضور مدیران فرابورس و بانک 
مسکن برگزار شد روسای این بانک اعلام کردند هیچ گونه 
برنامه ای برای افزایش سقف وام مسکن ندارند و این موضوع 

باعث کاهش قیمت اوراق در فرابورس طی چند روز گذشته 
شده است.با پیش بینی انتشار تکذیب خبر افزایش وام مسکن 
به 80 میلیون تومان حجم فروش این اوراق افزایش بیابد و 
قیمت آن نیز بین 70 تا 75 هزار تومان در هفته های آینده 
کاهش پیدا کند.خرید هر ورقه در فرابورس قابلیت تبدیل به 
وام 500 هزار تومانی دارد. بنابراین وام 45 میلیون تومانی 
شامل 90 برگه می شود که با درنظر گرفتن ارزش 90 هزار 
تومانی برای هر برگه وام تسهیلات مسکن برای متقاضیان 
حدود 8 میلیون تومان آب می خورد. در ابتدای امسال نیز 
شایعاتی مطرح شد که بانک مسکن و شورای پول و اعتبار 
برنامه ای دارند مبنی بر این که حجم تسهیلات را از 45 
میلیون به حدود 80 تا 90 میلیون افزایش دهند که این 
موضوع باعث شد تا قیمت اوراق افزایش پیدا کند؛ چون 
افراد در صورت داشتن این اوراق بجای 45 میلیون تومان 
می توانستند 80 تا 90 میلیون تومان وام بگیرند بنابراین 
این موضوع باعث رشد قیمت اوراق تسهیلات مسکن شد.در 
سنوات گذشته همواره عرضه این اوراق از تقاضا بیشتر بود 
به صورتی که در سال 90 ماهانه حدود 220 میلیارد تومان 
تقاضا وجود داشت، در حالی که این روزها عرضه این اوراق 
به حدود 400 میلیارد تومان هم رسیده است.بانک مسکن 
تقریبا حدود 400 میلیارد تومان وام جدید را به صورت ماهانه 
وارد فرابورس می کند که مورد معامله قرار می گیرد اما از 
دی ماه گذشته تاکنون مقدار متوسط تقاضای این اوراق در 
فرابورس به حدود 600 میلیارد تومان رسیده است؛ بنابراین 
افزایش تقاضا باعث افزایش قیمت اوراق تسهیلات مسکن در 
فرابورس شده است.طرحی که بانک مسکن برای عرضه اوراق 
دارد و از شورای پول و اعتبار و بانک مرکزی مجوز آن را 
گرفته، شیوه ای است که به سپرده گذاری وابسته استدر چند 
ماه گذشته افزایش سپرده گذاری در بانک مسکن اتفاق افتاده 
اما این میزان جزئی بوده و وامهایی که به صورت بانک مسکن 
به صورت ماهانه داده شده از 300 میلیارد تومان به 400 
میلیارد به صورت ماهانه افزایش یافته است.با تشکیل صندوق 
های سرمایه گذاری منابعی در بازار سرمایه جمع آوری شود 
و این پول ها در بانک مسکن سپرده گذاری شده و از محل 
اوراقی که به این سپرده ها تلعق می گیرد حجم عرضه در بازار 
در ماههای آینده افزایش پیدا کند و پیش بینی می شود با 
این اتفاق قیمت اوراق تسهیلات مسکن کاهش محسوسی 
پیدا کند.کسانی که قصد خرید خانه را دارند و می خواهند از 
این تسهیلات استفاده کنند پس از معامله خانه در بنگاههای 

معاملاتی و دریافت کد رهگیری می توانند برای تشکیل 
پرونده به هر یک از شعب بانک مسکن مراجعه کنند که هر 
1400 شعبه این بانک، به شبکه فرابورس متصل هستند و در 
خود شعبه هم می توانند اوراق حق تقدم تسهیلات مسکن را 
خریداری کنند و بغیر از شعب بانک مسکن توسط کارگزاران 
عضو فرابورس ایران نیز می توانند این اوراق را خریداری کنند.

مقدار این اوراق می تواند متناسب با وام درخواستی متقاضیان 
باشد و بانک مسکن این اوراق را در پرونده متقاضی ثبت و 
ضبط می کند تا بقیه مراحل انجام شود.استفاده از این اوراق 
مهلت 2 ساله دارد که بانک مسکن در شرایط خاص می تواند 
در دو نوبت 6 ماهه آن را تمدید کند و تاکنون نزدیک به هزار 
میلیارد تومان از این اوراق تمدید شده است.با توجه به این که 
عرضه و تقاضا قیمت اوراق تسهیلات مسکن را تعیین می کند 
و نرخ آن تابع پارامترهای ویژه خود است، بنابراین پیش بینی 
دقیقی در این رابطه نمی توان داشت اما می توان برای تعادل 
قیمت این اوراق در فرابورس بر عوامل موثر بر قیمت تاثیر 
گذاشت. مثلا طرف عرضه را تحریک کرد و حجم عرضه را 
افزایش داد که اقداماتی توسط شرکت فرابورس در این رابطه 
در حال انجام است.بازار امتیاز تسهیلات اوراق مسکن در 
روزهای اخیر شاهد افزایش قیمت بین یک تا 4.6 درصد بود 
و نرخ هر ورقه امتیاز تسهیلات مسکن آذر 90 به 905 هزار 
و 84 ریال رسید.در روزهای اخیر شاهد رشد بین یک تا 4.6 
درصدی قیمت بود و نرخ هر ورقه امتیاز تسهیلات مسکن آذر 
90 به 905 هزار و 84 ریال رسید. در روزهای اخیر مبادلات 
فرابورس بالغ بر 73.6 میلیون اوراق به ارزش 528.3 میلیارد 
ریال ثبت شد و شاخص فرابورس با رشد 0.18 درصدی 
به 792.72 واحد رسید.بر این اساس در روزهای  گذشته  
مدیران بانک مرکزی، وزارت مسکن و شهرسازی، سازمان 
بورس، فرابورس ایران و بانک مسکن، برای کاهش قیمت 
اوراق تسهیلات مسکن جلسه ای ویژه برگزار کردند و قرار شد 
جزئیات تصمیمات این کارگروه به زودی اعلام شود.هلدینگ 
صنایع معدنی خاورمیانه با معامله 15.9 میلیون سهم به ارزش 
73.1 میلیارد ریال از بیشترین حجم معاملات برخوردار بود. 
شرکت تامین سرمایه امید قصد دارد، در پی مدل موفقیت 
آمیز بازار گردانی امید 1 اوراق مشارکت گل گهر، بازارگردانی 
اوراق مشارکت گهر زمین را در قالب مدل بازار گردانی امید 
2 اجرا کند.در این طرح، بازار گردان متعهد می شود تا با 
حفظ دامنه مظنه های از پیش تعیین شده سود مازادی را 
برای دارندگان اوراق ایجاد نماید.مبلغ کل اوراق منتشره 500 
میلیارد ریال، دامنه نوسان 10 درصد و دامنه مظنه حداکثر 
یک درصد تعیین شده است.همچنین هنکل پاك وش، 
سرمایه گذاری اعتلا البرز، گسترش سرمایه گذاری ایرانیان 
و افرانت نسبت به سایر شرکت ها بیشترین رشد قیمت را 
به خود اختصاص دادند. بیشترین کاهش قیمت هم متعلق 
به ساختمان اصفهان، مجتمع معادن مس تکنار و پتروشیمی 
ممسنی بود.از سوی دیگر در بازار اوراق با درآمد ثابت، معامله 
31 هزار و 500 اوراق اجاره مسکن بیشترین حجم را داشت.

همچنین در بازار صندوق های قابل معامله ETF، همچون 
روز های اخیر خرید و فروش 44 هزار و 762 واحد صندوق 
سرمایه گذاری اطلس از بیشترین حجم معاملات برخوردار 
شدشرکت تامین سرمایه امید قصد دارد، در پی مدل موفقیت 
آمیز بازار گردانی امید 1 اوراق مشارکت گل گهر، بازارگردانی 
اوراق مشارکت گهر زمین را در قالب مدل بازار گردانی امید 
2 اجرا کند.در این طرح، بازار گردان متعهد می شود تا با 
حفظ دامنه مظنه های از پیش تعیین شده سود مازادی را 
برای دارندگان اوراق ایجاد نماید.مبلغ کل اوراق منتشره 500 
میلیارد ریال، دامنه نوسان 10 درصد و دامنه مظنه حداکثر 
یک درصد تعیین شده است.در روش جدید حداقل سفارش 
انباشته 10 هزار ورقه و حداقل معاملات روزانه 20 درصد کل 

اوراق، معادل 100 میلیارد ریال اعلام شده است.

سرانجام قیمت اوراق تسهیلات مسکن؛

انتظار کشیدن خریدارن
 برای کاهش قیمت اوراق تسهیلات مسکن

دلایل افزایش قیمت طلا چیست؟ 
ایمان: رییس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان طلا، جواهر و 
سنگ های قیمتی تاکید کرد: مالیات بر ارزش افزوده در حال حاضر از 
تولیدکنندگان و حلقه های واسط نیز گرفته می شود که این موضوع 

منجر به افزایش قیمت طلا شده است. 
عبادالله محمدولی با بیان اینکه پرداخت مالیات بر ارزش افزوده، حقوق و 
عوارض قانونی برای همه لازم الاجراست و در مورد اخذ آن شکی وجود ندارد، 
تاکید کرد: در حال حاضر مالیات بر ارزش افزوده سکه در مبدا ورود به بازار گرفته 
می شود و سکه ای که بانک مرکزی منتشر می کند به فروش رسانده و در مبدا 
فروش ارزش افزوده اخذ می شود بنابراین در این زمینه با مشکلی مواجه نیستیم. 
وی ادامه داد: به اعتقاد من بهتر است همین امر برای حوزه تولیدکنندگان 
طلا نیز اتفاق بیفتد تا فعالان این بخش مواد اولیه را از مراکز قانونمند و نظام مند 
تهیه کنند چون در حال حاضر این مواد از سطح بازار تهیه می شود و در واقع 

ساماندهی نشده است. 
محمد ولی تصریح کرد: بهتر است سازندگان طلا از یک سیستم بانکی 
مشخص کار خرید را انجام دهند چون زمانی که ورودی ها معلوم و شفاف باشد 

طبیعی است که خروجی ها نیز شفاف خواهد شد. 
وی با بیان اینکه مالیات بر ارزش افزوده فقط یک بار باید از فروشنده نهایی 
طلا گرفته شود، نه در فرآیند فروش تاکید کرد: در صنف ما هیچ کس با مالیات 
برارزش افزوده هشت درصد مخالفتی ندارد اما در رابطه با نحوه و روش گرفتن 

این مالیات مباحثی وجود دارد. 
رییس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان طلا با بیان این که کارگاه های 
تولید طلا کاملا غیرفعال شده اند گفت: باید ارتباط تنگاتنگی بین سازمان  امور 
مالیاتی و اصناف وجود داشته باشد که البته این همکاری وجود دارد ولی باید 

مستحکم تر شود. 
محمدولی ادامه داد: باید به هر آنچه که واحدهای صنفی اظهار می کنند اعتماد 
شود و تبعات این اعتماد باید در یک پروسه سه تا پنج ساله مورد بررسی قرار 

گیرد 
وی یادآور شد: زمانی که مواد اولیه و خام برای تولید طلا گرفته شده و قرار 
است به محصول نهایی تبدیل شود، مالیات بر ارزش افزوده باید از فروشنده نهایی 
گرفته شود.  رییس سازمان امور مالیاتی کشور در خصوص مالیات بر ارزش افزوده 
طلافروشان گفت: در مورد اخذ مالیات از طلافروشان کماکان با مشکلاتی مواجه 
هستیم زیرا برخی از طلافروشان مالیات را به صورت اختیاری اخذ می کنند که 
در این راستا طی یک ماه گذشته با رییس اتحادیه طلافروشان جلسه ای برگزار 

شد و گزارشی از وضعیت نامطلوب اخذ مالیات از طلافروشان ارائه شد. 

جمشید پژویان معتقد است اگر اقتصاد کشور ما 
بردارد  کنونی خود دست  و  روال گذشته  از  نخواهد 
کشوری مثل افغانستان در آینده شاخص های اقتصادی 

بهتری را نسبت به ما ارایه خواهد کرد. 
جمشید پژویان - رییس پیشین شورای رقابت - اظهار کرد: 
بعد از 9 سال از زمان تدوین سند چشم انداز تاکنون با کمال 
تاسف نه تنها پیشرفتی در اقتصاد نداشته ایم بلکه در بسیاری از 
شاخص ها عقب رفته ایم، لذا فاصله ی ما با افق 1404 نسبت به 

9 سال قبل دورتر شده است. 
وی افزود: این مساله به مشکلات اساسی و جدی در ساختار 
اقتصاد ما مربوط می شود که در تمام دوران توسط دولت ها 
نادیده گرفته شده است. مشکلات اقتصادی ما از ابتدا درست 
دیده نشده، لذا اگر 50 سال دیگر هم به این طریق پیش برویم 
نه تنها به اهداف سند چشم انداز دست نخواهیم یافت بلکه 
احتمالا عقب تر خواهیم رفت.  پژویان ادامه داد: شوکی که 
تحریم نفتی به اقتصاد ما وارد کرد موجب رشد منفی در اقتصاد 
شد. وقتی فروش نفت نسبت به گذشته به یک سوم کاهش 
پیدا کرده یا صنعت ما که یک سوم GDP )تولید ناخالص 
داخلی( ما را تشکیل می داده به یک سوم کاهش پیدا کرده 
بدیهی است که رشد اقتصادی ما منفی می شود.  این کارشناس 
اقتصادی با بیان این که ما گاهی آن قدر درگیر مسائل سیاسی 
هستیم که راه حل های اقتصادی را فقط در بین گروه دوستان 
خودمان جست وجو می کنیم، گفت: بعضی آن چنان در مورد 
خروج از رکود اقتصادی صحبت و تبلیغ می کنند که گویی 

اقتصاد ما تازه دچار این پدیده شده است. اگر ما به اقتصاد 40 
سال گذشته برگردیم بجز بعضی دوران محدود همواره با تورم 
و بیکاری دست به گریبان بوده ایم. تورم متوسط ما در طول این 

سالها حدود 20 درصد بوده است. 
وی تصریح کرد: اقتصاد ما یک اقتصاد روان نبوده که به 
تازگی دچار این رکود شده باشد. اگر این طور بود به راحتی 
ما  مشکلات  می شد.  حل  اقتصادی  کلان  سیاست های  با 
ساختاری است. منظور من بنیاد و زیربنای اقتصاد است. یعنی 

تخصیص منابع، کارآیی اقتصادی و بهره وری. 
به گفته پژویان، چندین دهه است که این مسائل ما را به 
سختی رنج می دهد. در حال حاضر نیز با افزایش جمعیت و 
کاهش درآمدهای نفتی می توان گفت اقتصاد ما در حال مرگ 
است.  این کارشناس اقتصادی با بیان این که اقتصادی که علائم 
غلط بگیرد به سمت نابودی خواهد رفت، اظهار کرد: اقتصاد ما 
همواره علائم غلط می گیرد. اقتصادی که علامت های درست 
از قیمت ها بگیرد یک اقتصاد کارآمد خواهد بود، حتی اگر 
منابع کافی در اختیار نداشته باشد مثل ژاپن و کره. این که 
یک علامت راهنمایی به جای گردش به راست، به شما هشدار 

گردش به چپ بدهد به قعر دره خواهید رفت. 
وی اختلاف سود بانکی نسبت به سود بازار آزاد را تفاوتی 
می خواهند  همه  وضعیت  این  با  گفت:  و  دانست  فاحش 
بانکی بگیرند و در جهت تجارت و واردات  اعتبارات  وام و 
سرمایه گذاری می کنند که با این کار به صنعت و تولید ضربه 
می زنند.  استاد اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی تصریح کرد: 

اصلاح بازار پولی با ایجاد یک سری سیاست های مکملی، 
ضروری است. برای این که بازده خالص سرمایه گذاری را اصلاح 
کنیم نیازمند یک سیستم مالیاتی مناسب هستیم. وقتی علائم 
غلط را به علائم صحیح تبدیل کنیم، بخش خصوصی به سمت 
تکنولوژی جدید و نوآوری می رود. ما نیازمند بالا بردن بهره وری 
اقتصادی، تعادل بین تولید و عرضه و ایجاد رشد اقتصادی 
هستیم. در این صورت متغیرهای کلان ما اصلاح خواهند شد. 
این کارشناس اقتصادی، با بیان وجود ناتوانی در بخش 
خصوصی گفت: همواره هر دولتی که سر کار می آید خود را 
حامی بخش خصوصی می داند. حال آن که همه نتایج برعکس 
این مساله را نشان می دهد. با وجود مسائلی همچون رانت و 
انحصار، دولت ها بزرگ ترین رقیب بخش خصوصی می شوند و 

جلوی رشد اقتصادی را می گیرند. 

انتقاد  با  شهرداری ها  سازمان  رییس 
از دفع نامناسب پسماندها در برخی از 
طریق  از  پسماندها  این  گفت:  شهرها 
آلوده کردن سفره های آب های زیرزمینی 
و  شده  آبی  کم  مشکل  ایجاد  موجب 
قرار  تاثیر  تحت  هم  را  مردم  سلامت 

می دهد.
در  پنجشنبه  روز  دل  خندان  هوشنگ   
اجلاس شورای عالی استان ها افزود: با موارد 
متعددی مواجه شدیم که در برخی شهرها 
پسماندها به طور بهداشتی دفع نمی شوند و 
قسمت های پنهانی و حاشیه شهرها را به دفع 

زباله ها اختصاص می دهند. 
وی خاطرنشان کرد: چندین سال است که 
وارد چرخه خشکسالی شده ایم و در بسیاری 
از مناطق کشور با محدودیت منابع آب روبه رو 
هستیم که در شهرها بیشتر خودش را نشان 
می دهد.رییس سازمان شهرداری ها تاکید کرد: 
بنابراین باید بیشترین دقت را در مصرف بهینه 
آب به عمل آوریم و با توضیح خواستن و فشار 
آوردن سایر دستگاه های اجرایی باید این اتفاق 

صورت گیرد.
**نباید اعتماد عمومی مردم به شهرداری ها 
خدشه دار شود رییس سازمان شهرداری ها با 
بیان اینکه اعتماد عمومی بزرگ ترین سرمایه 
مدیریت های محلی است، گفت: تحت هیچ 
شرایطی نباید به اعتماد عمومی خدشه وارد 

شود درغیراینصورت مهم ترین عامل تسریع 
می رود. بین  از  محلی  مدیریت های  کننده 

خندان دل افزود: باید نگران نظام کارآمدی 
کارآمدی  اگر  چراکه  باشیم  شهرداری ها 
شهرداری ها درحد لازم رشد پیدا نکرده باشد 
ممکن است این تصور پیش آید که منابع 
شهرداری ها به درستی استفاده نمی شود. وی 
خاطرنشان کرد: هم اکنون در شهرداری های 
کشور بیش از سه برابر نیاز واقعی ، نیروی 
انسانی وجود دارد. رییس سازمان شهرداری ها 
با اشاره به عدم پرداخت حقوق چندین ماهه 
برخی از کارمندان شهرداری افزود: دلیل این 
امر یا این است که درآمدها براساس پیش 
بینی ها وصول نشده یا اینکه باید هر سال منابع 

بیشتری برای پرداخت حقوق اختصاص دهیم 
و تعداد کم و زیاد کارمندان فی نفسه نمی تواند 
مورد قضاوت قرار گیرد. خندان دل، شفاف 
دیگر  از  را  امور  و ساده سازی  اداری  سازی 
مولفه های موثر در اعتماد عمومی مردم عنوان 
کرد و افزود: فساد اداری نیز در اعتماد مردم 

نقش دارد. 
**حاشیه نشینی باید در دستورکار قرار 
گیرد رییس سازمان شهرداری ها به مشکل 
حاشیه نشینی و بافت های فرسوده شهری 
اشاره کرد و گفت: این مشکل چنان است 
که حتی چندی پیش در یکی از شهرها به 
عنوان یک مساله امنیتی مطرح شد. خندان 
دل افزود: حاشیه نشینی را باید به طور جدی 

در دستور کار مدیریت شهری قرار دهیم و 
رفع این معضل صرفا از طریق پول صورت 
نمی گیرد بلکه بسیاری از این مسائل با تلفیق 
در برنامه های اجرایی دیگر می تواند مورد نظر 
قرار گیرد. وی اضافه کرد: امروز عزم جدی در 
دولت برای مدیریت محلی و شهری به وجود 
آمده و یکی از اقدامات تاثیرگذار دولت در این 
زمینه ایجاد کمیسیون ویژه برای رسیدگی به 

امور شهرداری ها در ماه های اخیر بوده است.
پایدار  **بررسی لایحه درآمدهای منابع 
با  شهرداری ها  سازمان  رییس  شهرداری 
اشاره به تدوین لایحه درآمدهای منابع پایدار 
شهرداری ها گفت: این لایحه اکنون در حال 
بررسی در کمیسیون ویژه کلانشهرها است. 
اختصاص  لایحه  این  در  افزود:  دل  خندان 
سهم بزرگ تری از مالیات بر ارزش افزوده به 

شهرداری ها ، لحاظ شده است. 
وی اضافه کرد: شورای عالی استان ها بخش 
قابل توجهی از اختیارات خود را به شورای 
مشابهی در شهرداری ها تفویض کرده و علاوه 
برآن، شوراهای متناظری در استان ها ایجاد 
شده و بخشی از اختیارات نیز به آنها واگذار 

شده است. 
رییس سازمان شهرداری ها گفت: همچنین 
نیز  استخدام شهرداری ها  مقررات  مجموعه 
بازبینی شده و در حال طی کردن مراحل 

قانونی خود است. 

پژویان مطرح کرد؛

پیشی گرفتن اقتصاد افغانستان از ایران

دلیل کم آبی مشخص شد
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مدیر عامل باشگاه صبای قم:
پرونده مومنی در کمیته انضباطی

 رسیدگی می شود
ایمان: مدیر عامل باشگاه صبای قم گفت: پرونده مهدی مومنی بازیکن این تیم  

در کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال رسیدگی می شود.
عباس جهان بینی در باره وضعیت استقرار تیم فوتبال صبا در قم اظهار کرد: سیاست باشگاه 
صبا بر این اصل قرار گرفته بوده که تمرینات تیم صبا پس از سال ها به قم منتقل شود و با 
وجود دشواری های این امر، خوشبختانه موفق به انجام این کار شدیم و در آینده نیز تمرینات 
صبا به طور دائم در قم برگزار می شود. وی در پاسخ به این سوال که آیا ممکن است تمرینات 
صبا به تهران بازگردد گفت: باشگاه صبا قاطعانه برنامه های خود را در قم دنبال می کند و 
حضور این تیم در تهران تنها برای برگزاری اردو یا بازی تدارکاتی است و قرار نیست تمرینات 
را به تهران بازگردانیم. مدیرعامل باشگاه صبای قم درباره وضعیت زمین تمرینی این تیم بیان 
کرد: وضعیت فعلی ورزشگاه هلال احمر که زمین تمرینی رسمی ماست و به صورت اجاره 
یک ساله در اختیار باشگاه است مناسب است و عمده تمرینات ما در این ورزشگاه انجام 
می شود البته ممکن است بر اساس شرایط ویژه نیاز به تمرین در ورزشگاه یادگار امام )ره( 

پیدا کنیم که با هماهنگی با اداره کل ورزش و جوانان این کار انجام می شود.
جهان بینی افزود: تلاش ما بر این است که آسیبی که زمین چمن ورزشگاه یادگار امام )ره( 
نرسد زیرا شرایط کیفی این ورزشگاه در حال حاضر بسیار خوب است و برای اینکه در فصول 

سرد سال هم شرایط مطلوبی داشته باشد نیازمند توجه و رسیدگی است.
وی درباره وضعیت مهدی مومنی بازیکن صبا که همزمان در لیست دو تیم صبا و استقلال 
صنعتی خوزستان قرار دارد تصریح کرد: تاکید می کنیم که مهدی مومنی با باشگاه صبا 
قرارداد دارد ولی وی با استقلال خوزستان صحبت کرد و به این تیم ملحق شد و ما هم 
چون وی را بازیکن صبا می دانستیم نامش را در فهرست تیم قرار دادیم و قرار است پرونده 

مومنی در کمیته انضباطی رسیدگی شود.
مدیرعامل باشگاه صبای قم عنوان کرد: مومنی اگر می خواست از صبا جدا شود باید به 
صورت توافقی این کار را می کرد نه اینکه به صورت یک طرفه با استقلال خوزستان قرارداد 

ببندد.
جهان بینی در مورد وضعیت قرارداد مجید هوتن و مرتضی کاشی خاطرنشان کرد: مجید 
هوتن در برنامه های فصل کنونی صبا و صمد مرفاوی جایی نداشت و مجاز به خروج از صبا 
و دریافت رضایت نامه اش بوده و مرتضی کاشی هم مشکل آسیب دیدگی دارد و به محض 

اینکه مشکلش حل شود دوباره در لیست صبا قرار می گیرد.

به مناسبت میلاد حضرت معصومه )س( ؛
جلسه هماهنگی همایش پیاده روی خانوادگی 

در قم برگزار شد
ایم�ان: هفدهمی�ن همایش ب�زرگ پی�اده روی خانوادگی به مناس�بت میلاد  

حضرت معصومه )س( در قم برگزار می شود.
هفدهمین همایش بزرگ پیاده روی خانوادگی استان قم در هفتمین روز شهریور ماه و به 

مناسبت دهه کرامت و سالروز میلاد نورانی حضرت فاطمه معصومه )س( برگزار می شود.
جلسه هماهنگی برگزاری این همایش با حضور حسن عابدی مدیر کل ورزش و جوانان 
استان قم، سیدمهدی غیاثی معاون توسعه امور ورزش، محمدرضا نیکوگفتار معاون توسعه 

منابع و پشتیبانی اداره کل ورزش و جوانان قم برگزار شد.
در این جلسه هماهنگی های لازم درباره برگزاری مطلوب این همایش صورت گرفت و نحوه 
اطلاع رسانی به عموم مردم قم و شهروندان و همچنین شیوه توزیع بلیط های قرعه کشی و 

مسیر برگزاری همایش مورد بررسی قرار گرفت.
 

در لیگ فوتسال باشگاه های کشور؛
فرید قم و پاس بندر گناوه
 به تساوی رضایت دادند

ایمان: تیم های فوتسال فرید قم و پاس بندر گناوه در مسابقات لیگ فوتسال  
باشگاه های کشور در تبریز به تساوی رضایت دادند تا کار صعود نماینده قم به 

روز پایانی کشیده شود.
مرحله دوم مسابقات فوتسال انتخابی دسته اول باشگاه های کشور در تبریز ادامه یافت و تیم 

فوتسال فرید قم در دومین مسابقه خود نیز از کسب پیروزی محروم ماند.
تیم های فرید قم و پاس بندرگناوه در شرایطی در دومین بازی خود برابر یکدیگر به تساوی 
یک بر یک رسیدند که تیم فرید قم برابر حریف خود نیاز مبرمی به برد داشت اما بازی بسته 

پاس سبب تقسیم امتیازات شد و فرید را از کسب 3 امتیاز بازی محروم کرد.
شاگردان مهدی کاکایی در این مسابقه گل نخست را توسط سیدعلی حسینی به ثمر 
رساندند و پس از گل تساوی بخش حریف، رو به آرایش انتحاری 5 نفره آوردند اما دفاع 

لایه ای و بسته تیم پاس راه نفوذ و گلزنی را بر فوتسالیست های قمی بست.
تیم فوتسال فرید قم در نخستین بازی مرحله دوم این مسابقات در تبریز به مصاف میزبان 
رقابت ها یعنی پایا سازه تبریز رفت و در   نهایت با گلی که در اواسط نیمه دوم دریافت کرد 

یک بر صفر مغلوب میزبان شد.
 
 

حضور صبا در مرحله دوم 
کشتي جایزه بزرگ کشور

ایمان: تیم کشتي فرنگي صباي قم در مرحله دوم رقابتهاي کشتي جایزه بزرگ  
باشگاههاي کشور به مصاف حریفان خود مي رود.

15 تیم براي حضور در مرحله دوم رقابت هاي کشتي جایزه بزرگ باشگاه هاي کشور اعلام 
آمادگي کرده اند که صباي قم به عنوان نماینده استان در این رقابتها حضور مي یابد.دومین 

مرحله این رقابت ها روزهاي 28 و 29 مرداد ماه در تهران برگزار خواهد شد.
اسامي تیم هاي کشتي فرنگي حاضر در مرحله دوم این رقابتها:1-    صباي قم2-    بیمه 
رازي ایران3-    پیام نور تهران4-    شوراي شهر کرج5-    نفت خوزستان6-    مرکز جراحي 

پاستور اندیمشک7-    شهداي هفتم تیر تهران
در مرحله اول رقابت هاي جایزه بزرگ کشتي باشگاه هاي کشور که با حضور 7 تیم در 
رشته آزاد و 5 تیم در رشته فرنگي و در روزهاي 5 و 6 تیر ماه در شهرستان قزوین برگزار 

شد صبا با کسب 80 امتیاز سوم شد.
 
 

حضور دو نماینده از قم
 در کشتي المپیک نوجوانان جهان

ایمان: داور بین المللي و مربي تیم ملي کشتي فرنگي نوجوانان کشورمان دو  
نماینده از استان قم در رقابتهاي المپیک کشتي فرنگي نوجوانان جهان خواهند 

بود.
روح اله میکائیلي مربي سرشناس استان قم و تیم ملي کشتي فرنگي نوجوانان کشورمان 

همراه با این تیم عازم رقابتهاي المپیک نوجوانان در کشور چین خواهد شد.
وي براي نخس��تین بار حضور در این رقابتها را تجربه خواهد کرد و به عنوان نخس��تین 
نماینده تاریخ کشتي قم به این مسابقات اعزام مي شود و همچنین داور بین المللي کشتي 
استان قم براي قضاوت در این مسابقات راهي چین مي شود.سعید عباسي رئیس کمیته 
داوران هیئت کشتي استان قم به عنوان تنها نماینده داوري از جمهوري اسلامي ایران به 
این پیکارها اعزام مي شود در حالي که این المپیک از 25 مرداد لغایت 6 شهریور ماه در 

کشور چین برگزار مي شود.

سونامی ثروت اندوزی لژیونرهای ایرانی!

درباره علی کریمی؛ رنسانس مَن!

"مرغ های دریایی همیشه لنج ماهیگیر را دنبال می  کنند، شاید چیزی بماسد." این را 
اریک کانتونا بعد از مواجهه با انبوه خبرنگاران انگلیسی  و کمی  بعد از آن لگد معروف به 
طرفدار کریستال پالاس و محرومیت طولانی مدتش گفته بود. اریک اما همیشه تشنه 
توجه همین مرغ های دریأیی بود و وقتی  شنید رود گولیت گفته آنقدر خودخواه نیست 
که جام ها و مدال هایش را در خانه نصب کند، نقاشی معروف "مایکل براون"، که اریک 
را در قامت یک قدیس به تصویر کشیده بود را خرید و روی دیوار خانه زد. علی  کریمی 
اما تنها چیزی که به دیوار زد میخی  بود تا کفش هایش را به آن بیاویزد. علی ِ ما که نه از 

فرانسه آمده بود نه کسی  برایش مجسمه ساخت و نقاشی کشید.  
روزهای خداحافظی علی ، روزهای غزّه و اوکراین هم بود، روزهای لمس کردنِ پدیده ای 
که شاید بشود اسمش را گذاشت دمکراتیزه کردن خشونت. روزهایی که جماعتی به 
صرف در اکثریت بودن در فضایی محدود هرچه می خواهند می کنند و ما با دلهره 
تماشا می کنیم و شاید هم دعا.  بیشترِ ما نمی توانیم سر راست حرفمان را بزنیم، همین 
می  شود که وقتی  حرف بزنیم عجیب و شاید غریب ترین حرف ها از دهانمان تند و تند 
بیرون می  پرد و سر آخر هم کسی  نمی  فهمد چه گفتیم. علی  اما سر راست حرف می زد. 
حتی اگر شیک ترین کلمات را سوا نمی کرد که فاخر صحبت کند، هر چه میگفت صاف 
بود و بی  تعارف و نه لزوما دقیق یا خوشایند همه ما. هر چه می کرد و می گفت و تمام آن 
واکنش های تند و آتشین از جائی میامد که دلش را هم اندازه زبا ش سرخ کرده بود. دلِ  
خونی که از دوگانگی ها و بی  اخلاقی  ها داشت علی را تند خو و بد اخلاق کرده بود، اما او 
با همه تند خویی هایش اخلاق گرا بود و مقیّد به اصول. بارها شد که از اسب بیفتد اما از 
اصل نشد که نشد. حالا که دیگر لذت فوتبال را به ما نمی چشاند، خوب است کریمی  را 
بهتر بفهمیم و نه برای جادوی فوتبالش که دیگر تمام شده، که برای دغدغه های شیرین 
و انسانی  اش که می تواند یک ورزشکارِ بدون تحصیلات عالیه را از خیل مسئولین ریز و 
̀ تر کند برای مردمش. ب̀ه درد بخور درشت دولتی و غیر دولتی دلسوز تر و غمخوار تر و 

وقتی  کینگ اریک رفت،  "گلن مور" نوشت که اریک کانتونای بزرگ تمام نشده و مگر 
می شود آدمی با این حجم از غرور و خودشیفتگی  به فراموشی رضایت دهد؟ حالا علی 
کریمی چند ماه بعد از بلند کردن جامی دیگر، پرده ها را پایین کشید تا حالیمان کند 
که نمایش تمام شد. او تلاشی برای ماندن در ذهن ها نخواهد کرد، ولی مگر ما چند تا 
مثل علی داشتیم میان انبوه شُهرگان این شهر؟ علی را دوست داشته باشیم نه فقط به 
خاطر جادوی فوتبالی که تمام شد، که به خاطر آنچه بود و بعد از این باید باشد. به خاطر 
همرنگ نشدن با جماعتی که من و شماییم وقتی که دل به دلِ زور و اکثریت می دادیم 
و او نداد، وقتی از ما بود و بر ما بود. او همان پسر بدی بود که باید اسمش را روی تخته 

سیاه زیرِ خوب ها نوشت و هشت ستاره جلویش چید.

دایی: 
20 دقیقه اول بازی خوب 

بودیم
ایمان: سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس تهران گفت: 
تیم ما فقط در۲0 دقیقه نیمه اول خوب بازی کرد و دیگر 
نتوانستیم خوب بازی کنیم و تا دقایق آخر در لاك دفاعی 

فرو رفتیم .
علی دایی پس از شکست دو بر صفر تیمش مقابل قهرمان لیگ سیزدهم در نشست 
خبری با خبرنگاران اظهار کرد: هر دو تیم در نیمه اول گر چه بازی پایاپایی داشتند ولی 

ما خوب کار نکردیم و تا دقایق آخر در لاك دفاعی فرو رفتیم.
وی افزود: در نیمه دوم با انجام تعویض هایی قصد داشتم به بازی سرعت دهم ولی در 

این امر نیز موفق نبودیم و گل دوم را نیز دریافت کردیم.
وی گفت : در نیمه دوم علاوه بر تعویض ها، تغییر تاکتیک هم دادیم ولی باز هم نتیجه 
نگرفتیم و نتوانستیم گل های خورده را جبران کنیم تا اینکه در دقایق آخر 10 نفره شدیم 
و کارمان سخت تر هم شد. علی دایی اضافه کرد : فولاد شایسته پیروزی در این مسابقه 

بود زیرا بازی بهتری نسبت به ما انجام داد و امروز یکی از روزهای بد ما بود .
سر مربی تیم فوتبال پرسپولیس تهران در خصوص شکستن شیشه های رختکن 
توسط پیام صادقیان هم گفت: من چنین صحنه ای را ندیده ام ولی اگر واقعیت داشته 
باشد به شدت با این بازیکن برخورد خواهیم کرد زیرا این صحنه ها به دور از اخلاق حرفه 
ای است. وی گفت : بازیکنانم نمی بایست به داوری اعتراض کنند و دراین بازی بیشتر 
کارت هایی که گرفتیم در خصوص اعتراض به داوری بود. دایی گفت: بازیکنان ما نباید به 
دلیل اشتباهات به حق یا ناحق داور اعتراض کنند چرا که ما از این لحاظ بسیار آسیب 

دیده ایم و قطعا می توانستیم تمرکز خود را بالا برده و کنترل بازی را در دست بگیریم.
تیم فوتبال پرسپولیس تهران پنجشنبه شب در ورزشگاه الغدیر اهواز با نتیجه 2 بر صفر 

مغلوب تیم جوان و آماده فولاد خوزستان قهرمان فصل قبل باشگاههای برتر کشور شد.

خبر ویژه در رسانه های ایتالیا: 

میلان و ساسولو به دنبال
 علیرضا حقیقی

ایمان: علیرضا حقیقی طی چند ساعت گذشته یکی  
از سوژه های اصلی رسانه های کشور ایتالیا بوده است 

و  خبرنگاران ایتالیایی از دو تیم به عنوان مشتریان دروازه 
بان تیم ملی ایران نام برده اند.

سایت انگلیسی زبان پرشین فوتبال به نقل از سایتهای ایتالیایی Il Giornale و 
Tutto Mercato Web اعلام کرده که باشگاه میلان ایتالیا به دنبال جذب علیرضا 
حقیقی است. به نوشته این سایتها، مصدومیت مایکل آگازی دروازه بان جدید میلان باعث 
شده که مدیران این تیم دروازه بان ایرانی روبین کازان را به عنوان جانشین او  در نظر 
داشته باشند.میلان به جز آگازی، آبیاتی و گابریل را هم در اختیار دارد و حالا به دنبال 
علیرضا حقیقی است البته گفته می شود که آنها دیگو لوپز دروازه بان رئال مادرید را هم 
زیر نظر دارند. دیگر تیم ایتالیایی که حقیقی را می خواهد، باشگاه ساسولو است. آنها هم 
به خاطر مصدومیت جیانلوکا پگولو دنبال یک جانشین مناسب برای او هستند و علیرضا 
حقیقی یکی از گزینه های اصلی آنهاست. از طرف دیگر سایت پرتغالی O Jogo خبر 
داه که باشگاه پنافیل هنوز حقیقی را می خواهد و امیدوار به حل مشکل ویزای دروازه 
بان تیم ملی ایران و توافق مالی با اوست.به نوشته این سایت پرتغالی، علیرضا ماهی 500 
هزار یورو از روبین کازان می گیرد و حقوق بالای او یکی از موانع پیوستن دروازه بان سابق 

پرسپولیس به پنافیل است.
 

تارتار:

 امسال گسترش فولاد 
نتایج بهتری کسب می کند

ایمان: سرمربی تیم فوتبال گسترش فولاد تبریز 
گفت: قول می دهم امسال این تیم در لیگ برتر نتایج 

بهتری نسبت به فصل گذشته کسب کند.
مهدی تارتار عصر پنجشنبه در نشست خبری پس از بازی با 
سپاهان اصفهان افزود: تیم ما از نفرات خوب و با کیفیتی برخوردار است و به تدریج روند 
رو به رشد خود را طی خواهد کرد و برای این منظور حداقل چهار هفته زمان لازم داریم.

وی بازی گسترش فولاد و سپاهان را بسیار خوب و با کیفیت توصیف کرد و گفت: 
هرچند هر دو تیم بازی زیبایی ارایه کردند اما نتیجه این دیدار برای ما به هیچ عنوان راضی 
کننده نبود چون هدف ما کسب هر سه امتیاز بود. وی اضافه کرد: امروز حریف دست 
و پا بسته ای نبودیم و موقعیت های بسیار خوبی روی دروازه حریف ایجاد کردیم که به 
دلیل تعلل و بی تجربگی بازیکنان از دست رفت؛ در حالی که تیم حریف به دلیل باتجربه 
بودن از موقعیت های اندك خود نهایت بهره برداری را کرد. تارتار با اشاره به عملکرد 
بازیکنان جدید گسترش فولاد از جمله اسدی، نظری و جوکار، گفت: من از آنها نسبتا 
راضی هستم اما باید برای بهتر شدن بیشتر تمرین کنیم. دیدار تیم های سپاهان اصفهان 
و گسترش فولاد تبریز از هفته دوم لیگ برتر باشگاه های کشور در ورزشگاه اختصاصی 
گسترش فولاد و در حضور 2 هزار تماشاگر با نتیجه دو بر صفر به نفع تیم اصفهانی به 
پایان رسید. محمدرضا خلعتبری در دقیقه 31 و لوسیانو پریرا در دقیقه 65 گل های تیم 

میهمان را به ثمر رساندند. 
جها  نبخش: 

پول رضایتنامه بزرگ ترین مشکلم است
ایمان: علیرضا جهانبخش بعد از گذراندن یک فصل درخشان و بازی در جام 

جهانی حالا به دنبال بازی در تیمی جدید است. 
چند تیم هلندی و غیر هلندی علیرضا را می خواهند اما او هنوز با هیچ یک از آنها توافق 
نکرده. جهانبخش در این باره به آی اسپورت می گوید:» فکر می کنم رقم رضایتنامه ام 
یک میلیون تا یک میلیون و 200 هزار یورو باشد. همین باعث شده تا تیمها با بررسی تمام 
جوانب موضوع جذب مرا دنبال کنند. فعلا چیزی از انتقال و تیم آیمده ام مشخص نیست. 
اتفاق خاصی هم نیفتاده. چند پیشنهاد دارم که مدیر برنامه هایم مشغول بررسی آنها است. 
تا آخر ترانسفر مارکت که همان اواسط شهریور ماه است صبر می کنم تا بهترین تصمیم 
را بگیرم و بهترین تیم را برای آینده ام انتخاب کنم« حضور جهانبخش در خرونینخن به 
کجا رسید؟ او در این باره می گوید:» خرونینخن از بهترین تیمهای هلند است که این فصل 
باید در  پلی اف یورو لیگ بازی کند. آنها از مدتها پیش پسشنهاد داده اند اما هنوز توافقی 
حاصل نشده.نایمخن یکشنبه بازی دارد و من هم شاید با آنها شروع کرده و برایشان بازی 

کنم تا ببینم در آینده چه اتفاقی رخ می دهد. 

فوتبال ایران در فصل پیش رو هیچ فوتبالیستی را در 
سطح اول باشگاهی دنیا نخواهد داشت؛ سونامی که باید 

فوتبال ایران را به تاملی عمیق وا دارد.
تا پیش از ش��روع جام جهانی تمام امید فوتب��ال ایران برای 
دیدن فوتبالیست هایش در لیگ برتر انگلیس،  لالیگا،  بوندسلیگا 
و س��ری آ، به حضور تیم ملی در ج��ام جهانی 2014 برزیل 
دوخته شده بود تا شاید دریچه  جدیدی در فوتبال ایران برای 
حضورفوتبالیست هایمان در لیگ های معتبر اروپایی باز شود؛ 

کورسوی امیدی که تنها به یک رویا تبدیل شد.
در ادام��ه وضعیت فعلی لژیونرهای فوتبال ایران پس از جام 

جهانی را مورد بررسی قرار داده ایم.
اشکان دژاگه

ستاره دو ملیتی ایرانی – آلمانی فوتبال ایران همانطور که از 
تیم ملی فوتبال آلمان گذشت، در سطح باشگاهی نیز نتوانست 
در اروپا ماندگار ش��ود. بازیکنی که تا پیش از آمدن به حوزه 
خلیج فارس در تیم های هرتابرلین،  ولفسبورگ و فولهام توپ 
زده بود،  در سن 28 سالگی حداقل به مدت 4 سال از فوتبال 
در سطح اول دنیا دور خواهد بود. پیشنهاد اغوا کننده قطری ها 
به اش��کان 5 میلیون پوند بود و او سالیانه 4 میلیون پوند نیز 

دستمزد دریافت خواهد کرد.
رضا قوچان نژاد

او سابقه بازی در استاندارد لیژ و چارلتون را در کارنامه دارد، 
بازیک��ن 26 س��اله فوتبال ایران هم طاقت مان��دن در اروپا را 
نداش��ت، قطعا حضور گوچی در فوتبال بی کیفیت کویت به 
جز انگیزه های مالی مسئله دیگری نبوده است. بازیکن تیم ملی 
زیر 19 سال هلند هم رویاهایش را در ثروت باشگا ه های حوزه 
خلی��ج فارس دنبال می کند. پس از انتقال دژاگه حضور او در 
باشگاه های عربی دومین ش��وك وارده پس از جام جهانی به 

فوتبال ایران بود.
جواد نکونام

کاپیتان 33 ساله تیم ملی فوتبال ایران در جام جهانی که در 
این سن و سال احتمال لژیونر شدنش از سایر فوتبالیست ها 
کمتر بود ترجیح داد پس از تصمیم اشتباهش برای بازگشت به 
فوتبال ایران مجددا راهی اسپانیا شود حتی اگر تیم باشگاهی 
که قرار است در آن بازی کند در لالیگا نباشد و در لیگ دسته 

اول اسپانیا توپ بزند.
مسعود شجاعی

جوانی که روزی از احتمال تبدیل اش به یک ستاره در فوتبال 

اسپانیا سخن می گفتند بعد از جام جهانی 2014 برزیل همانند 
یسایر ایرانی ها پیشنهاد خوبی از لیگ های اروپایی ندارد، او که 
فصل قبل هم در لاس پالماس اسپانیا و در لیگ دسته اول این 
کش��ور توپ می زد امسال هم هیچ پیشنهاد بهتری جز چند 
تیم  دست اولی اسپانیا همچون اوساسونا و لاسپالماس و رئال 

ساراگوسا ندارد.
دانیل داوری

دروازه بان فصل قبل اینتراخت برانش��ویگ در بوندس  لیگا 
برخلاف پیش بینی ها و تمایل کارلوس کی روش به دورگه ها 
و دو ملیتی های فوتبال ایران در درون دروازه کشورمان در جام 
جهانی برزیل قرار نگرفت. گراس هاپر زوریخ در فوتبال سوئیس 

مقصد داوری بعد از جام جهانی بود.
علیرضا حقیقی

پس از نمایش بسیار مطلوب او در دروازه ایران در جام جهانی 
با هیچ پیش��نهادی روبه رو نشد. او که کم کم در حال عادت 
کردن به یک دروازه بان قرضی است حتی بعد از جام جهانی 
شریطش نسبت به قبل بدتر شده است. روبین کازان روسیه در 
لیگ برتر روسیه مطمئنا از تیمی همچون اسپورتینگ کوویلیا 
در لیگ دسته دوم پرتغال بهتر بود. هرچند همواره فوتبال ما 
در انتقال دروازه بان  های خود به سایر لیگ های خارجی مشکل 
داشته و به خودی خود خروج حقیقی ازفوتبال ایران می تواند 

خوشایند باشد.
مهرداد بیت آشور

قبل و بعد از جام جهانی برای او فرقی نکرد، دفاع راست 27 
ساله تیم باشگاهی ونکوور وایتکپس در لیگ برتر فوتبال آمریکا 
شانس بازی در جام جهانی را پیدا نکرد، او که هیچ پیشنهاد 
رس��می بهتری از تیم فعلی اش نداشت فصل بعد نیز در تیم 

سابقش توپ خواهد زد.
سید جلال حسینی

مدافع 32 س��اله تیم ملی در جام جهانی هم پس از کش و 
قوس ها و چانه زنی های فراوان با پرسپولیسی ها بر سر رقم قرار 
داد در نهایت با الاهلی قطر به توافق رس��ید. مدافع پا به سن 
گذاشته تیم ملی قبل از آغاز جام جهانی نیز از شانس بالایی 

برای لژیونر شدن در تیم های اروپایی برخوردار نبود.
پژمان منتظری

دیگ��ر مدافع تیم ملی که پا به دهه 40 س��الگی زندگی اش 
گذاشته پس از آن که به دلیل پیشنهاد بالای مالی به ام صلال 
رفت نتوانست با پایان جام جهانی تیم بهتری از این تیم قطری 

پیدا کند. ام اصلال در زمان انتقال منتظری در رده آخر لیگ 
ستارگان قطر قرار داشت.

علیرضا جهانبخش
مهاجم 20 ساله تیم ملی ایران که فصل قبل در تیم نایمخن 
هلن��د توپ می زد از بخت و اقبال بالایی برای ارائه پیش��نهاد 
از طرف تیم های اروپایی برخوردار بود. تیم باش��گاه نایمخن 
در فصل قبل به دس��ته دوم باشگاه های هلند سقوط کرد تا 
جهانبخش پس از توافق نهایی با تیم باشگاهی سابقش در فصل 

جاری در لیگ دسته دوم هلند به فوتبالش ادامه دهد.
سردار آزمون

او که از لژیونرهای انگش��ت ش��مار فوتبال ایران بود که نظر 
کی روش برای حضور در جام جهانی را جلب نکرد، از بهترین 
پیش��نهاد های اروپایی در میان سایر فوتبالیست های ایرانی 
برخوردار بود. آرس��نال،  یوونت��وس و میلان تیم های خواهان 
آزمون قبل از جام جهانی بودند، اما او سرانجام در تیم سابقش 

یعنی روبین کازان ماندگار شد.
چالش جدید کارلوش کی روش

سرمربی تیم ملی کشورمان که به راحتی دعوت از دوملیتی ها 
و دورگه ها را در تیم ملی به دلیل حضور در لیگ های اروپایی 
در دستور کار قرار داده بود از این پس با چالش جدیدی روبه 
روست. لژیونرهای کی روش از این پس یا در حوزه خلیج فارس 
توپ خواهند زد یا در لیگ های دس��ته دوم و س��وم اروپایی. 
کیفیت پایین لیگ های عربی از نظر فنی نسبت به لیگ برتر 
کشورمان بر کسی پوشیده نیست، در مورد لیگ های دسته 
دوم اروپایی نیز باید منتظر ماند و در روزهای پیش رو استدلال 

سمربی پرتغالی تیم ملی را شنید.
ستاره های دوملیتی ایران
 در چنگال لیگ های عربی

هنوز هم کس��ی باور نکرده که س��تاره ایران در جام جهانی 
فوتبال 2014 مقابل آرژانتین سر از فوتبال قطر درآورده است. 
اشکان دژاگه هافبک مهاجم توانای تیم ملی شاید تنهای رویای 
ایرانی ها برای حضور فوتبالیست شان در سطح اول فوتبال دنیا 
بود. از آن طرف در حالی که کسی هنوز خبر انتقال دژاگه را باور 
نکرده بود انتقال قوچان نژاد به فوتبال کویت همگان را حیرت 
زده کرد. امید اول گلزنی ایران در جام جهانی و بهترین گلزن 
ایران در رقابت های مقدماتی فصل آینده باید در لیگی فوتبالش 
را ادامه دهد که حتی کشورش در سطح اول فوتبال آسیا هم 

قرار ندارد.
کلام آخر...

جام جهانی به پایان رسید و سقف آرزوهای فوتبالیست های 
ایرانی در لیگ های عربی و دس��ته دوم اروپایی خلاصه ش��د. 
فوتبال ایران تلنگری خورده است که دیگر به راحتی نمی توان از 
کنار آن به سادگی عبور کرد. هرچه سریع تر باید به خود بیاییم، 
ستاره هایمان یکی یکی با پول و تنها پول مجذوب لیگ های 
عربی می ش��وند، لیگ هایی که منزل پایانی فوتبالیست های 
سالخورده اروپایی است،  ستاره هایی که هرگز بازی در سطح 
اول فوتبال دنیا را با پول عوض نکردند. حال فوتبال ایران باید 
هرچه سریع تر به خود بیاید و به چالش جدید خود که در حال 

تبدیل شدن به یک اپیدمی  است پاسخ دهد!

مسابقات دو و میدانی قهرمانی کشوردیدار تیمهای فوتبال گسترش فولاد و سپاهان دیدار تیمهای فوتبال فولاد خوزستان و پرسپولیس 

رئیس فدراسیون فوتبال ایران با بیان این که مشکلی 
ندارد،  وجود  روش  کی  کارلوس  قرارداد  تمدید  برای 
گفت: امروز قرارداد ایران با این مربی پرتغالی برای ادامه 
حضور در تیم ملی نهایی خواهد شد. ما همچنین از این 
مربی خواسته ایم تا تیم را با نگاه به جام جهانی ۲018 
ببندد. به گزارش خبرنگار مهر، علی کفاشیان که در 
برنامه ورزش و مردم حضور پیدا کرده بود با بیان این 
مطلب اظهار داشت: آقای کی روش متن قرارداد خود 
را برای ما ارسال کردند و مشکلی برای تمدید قرارداد 
وجود ندارد. فردا )شنبه( با ایشان تماس می گیریم و 
قرارداد را که 90 درصد آن  نهایی شده را به تصویب 
می رسانیم.  قرارداد ایشان سالانه است اما هر سه ماه 

یکبار، یک پیش قرارداد دریافت می کند.
وی در پاسخ به این سوال که چرا کی روش در کشور حضور 
ندارد، گفت: ایشان مرخصی داشته و البته یک بار آمده اند و 
برنامه های خود را به سازمان  لیگ ارئه کرده اند ضمن اینکه 
نفراتی را هم از داخل برای آنالیز مسابقات انتخاب کرده اند. 
آقای کی روش اگر هم در حال حاضر در اروپا حضور دارند پیگیر 
اردوهای تیم ملی در کشورهای اروپایی هستند. ضمناً ما پس از 
رقابتهای جام جهانی به ایشان سخت نگرفتیم تا برای ادامه کار 

در تیم ملی انرژی داشته باشد.
کفاشیان افزود: قرارداد کی روش با تیم ملی تا پایان جام 
ملت های آسیا نیست. ما با ایشان تا جام جهانی 2018 قرارداد 
بستیم که اگر تیم ملی موفق به صعود به مرحله پایانی شود 

قرارداد ادامه پیدا می کند در غیر این صورت نه.
وی در خصوص مساله معافیت بازیکنان گفت: باشگاه ها 
باید سیستمی داشته باشند که بتوانند از مراجع ذیربط در 
خصوص بازیکنان استعلام کنند. مثلاً برای وضعیت خدمت 
سربازی بازیکنان از نظام وظیفه استعلام بگیرند و برای امور 
مالی یک بازیکن از اداره مالیات. در نظر داریم که این موضوع 
را بخشنامه کنیم. کفاشیان در خصوص اینکه آیا تغییراتی 
در ساختار فدراسیون فوتبال انجام می شود، گفت: آیین نامه 
کمیته انضباطی و کمیته اخلاقی ما منطبق با AFC و فیفا 
است. ما گروهی را مسئول قرار داده ایم که برای مجمع بعدی 
تغییراتی را که لازم به اجرا است را عملیاتی کنند ضمن این 
که برای دبیرکلی کنفدراسیون و نایب رئیسی آن قصد حضور 
در انتخابات آتی راداریم. این را هم بدانید که در حال حاضر 
11 نفر از اعضای فدراسیون در کنفدراسیون مسئولیت اجرایی 
دارند. رئیس فدراسیون فوتبال ایران در خصوص شانس ایران 
برای قهرمانی در جام ملتهای آسیا گفت: فوتبال ما از کره و 
ژاپن خیلی بالاتر نیست و شاید مساوی باشیم اما از کی روش 
خواسته ایم که در این رقابتها، هم به قهرمانی فکر کند هم 
به جام جهانی بعدی باشد به این صورت که 70-80 درصد 
نفرات جام جهانی بعدی در این تیم حضور داشته باشند. وی 
در خصوص واکنش فدراسیون فوتبال به رفتار پیام صادقیان 
گفت: ما کاری نداریم که ورزشکار چقدر شاخص است اما هر 
بازیکنی که تخلف کند با او برخورد خواهد شد. کفاشیان در 
ادامه در خصوص اینکه برخی از باشگاه ها قانون سقف قراردادها 

را رعایت نکرده اند گفت: ما فعلاً بر اساس صحبت هایی که شده 
ارزیابی هایی را انجام داده ایم اما قطعاً در هیات رئیسه تنبیهاتی 
برای متخلفان در نظر گرفته شده است. در هر صورت بررسی 
می کنیم اما باید بگویم که همه موارد هنوز منعکس نشده و اگر 

متخلفان توجیهی نداشته باشند باید جریمه شوند.
رئیس فدراسیون فوتبال ایران در خصوص انتخاب برترین ها 
و اینکه چرا به عنوان مثال مهدی شریفی و عزت اللهی در 
جمع برترین ها حضور نداشتند، گفت: این انتخابات را سازمان 
لیگ انجام می دهد و از نظرات اعضای هیات رئیسه و رسانه ها 
استفاده کرده است اما بدین معنا نیست که بازیکنی که به عنوان 
برترین انتخاب شده از همه بازیکنان دیگر بهتر است. مهم نفس 
این کار است که انجام شود. کفاشیان درباره درگیری لفظی 
قلعه نویی با نکونام و اینکه قلعه نویی گفته وی سفارش کرده 
نکونام به استقلال برود، گفت: اینطور نیست. سال گذشته نکونام 
قرار بود به تراکتورسازی برود.  او با علی فتح الله زاده به فدراسیون 
آمد. فتح الله زاده گفت می خواهیم این بازیکن را بگیریم لطف 
کن به قلعه نویی زنگ بزن من هم زنگ زدم و گفتم شما هم از 

این موضوع حمایت کنید.
کفاشیان در پایان گفت: ما تا پایان سال 93 دو هدف داریم؛ 
جام ملت ها و موفقیت تیم امید و راهیابی به رقابتهای المپیک 
اولین هدف ما است و گرفتن میزبانی جام ملت های آسیا در 
سال 2019 و انجام آن یک قدم بزرگ به حساب می آید. البته 
مشکلات مالی ما نسبت به کشور رقیب که امارات است را نباید 

از نظر دور داشت.

علی کفاشیان:

به کی روش گفته ایم تیم را برای جام جهانی 2018 ببندد

کاوه پیغمبری
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مزیت و تاثیر مخلوط شیر و سویا 
در عضله سازی

محققان در تحقیقات جدیدی که انجام داده اند بر این باورند که مخلوط شیر 
و سویا یک آب میوه طبیعی، سالم، ارزان و بی خطر است که به شکل گرفتن 

عضلات کمک می کند.
 شیر بخشی از رژیم غذایی انسان است اما در دنیای ورزش و بدنسازی گاهی اوقات 
غیر قابل قبول است؛ یک دلیل عمده آن این است که در سال های اخیر گفته شد شیر 
به دلیل چرب بودن باعث چاقی می شود؛ در صورتی که اگر شیر حاوی چربی است اما 
مصرف معقول آن موجب چاقی نمی شود و حتی برای بدن مفید است؛ شیر کم چرب 
همان مزایای شیر پر چرب را دارد با این تفاوت که چربی کمتری دارد و مطالعات انجام 
شده تاکید در خوردن این ماده مغذی دارند زیرا باعث رشد و قوی شدن عضلات می شود 
و چربی ها را می سوزاند. مطالعات متعدد دانشمندان در قبل نشان داده اند با توجه به نوع 
پروتئین شیر ورزشکاران پس از تمرین باید حتما شیر بخورند زیرا پروتئین جذب می شود 
و به سرعت تولید عضلات برآمده می کند؛ شیر دارای پروتئین با کیفیت بالا، ویتامین ها، 
کازئین، آب پنیر، لوسین یک اسید آمینه ومواد معدنی ضروری است که در سلامت انسان 

اثر می گذارد و تمام این مواد در عضله سازی نیز کمک می کنند.
آب پنیر سرم یا قسمت مایع شیر است؛ زمانی که شیر بریده می شود به دو بخش مایع 
و تکه های جامد تبدیل می شود که به اصطلاح همان آب ماست و یا پنیر می گویند و 
دارای بسیاری از گروه مواد آلی است؛ مواد معدنی و همچنین بسیاری از ویتامین های 

گروه B، انواع اسیدها، اسید لاکتیک و برخی پروتئین ها در این ماده وجود دارد.
ماده ای با چنین خواص درمانی کمتر در طبیعت یافت می شود؛ و این املاح به قدری 
برای برخی از افراد نیازمند مانند سالمندان حیاتی است که با مصرف آن بسیاری از 

مشکلات و بیماری های آن ها برطرف خواهد شد.
خواص درمانی این ماده عبارت است از:

هضم غذا، یبوست، کاهش دهنده وزن، از بین برنده سلولیت، پایین آورنده چربی 
خون، تنظیم کننده قند خون، تنظیم کننده فشار خون بالا، بهترین مکمل غذایی برای 
ورزشکاران و سالمندان، رشد و تقویت استخوان ، تقویت سیستم ایمنی بدن دفع سنگ 

کلیه، دفع سنگ صفرا و درمانگر تورم مفاصل دست و پا است.
بنابراین مصرف شیر بعد از ورزش نه تنها ضرر ندارد بلکه عضله سازی هم میکند 
بخصوص اگر مخلوط شیر و سویا باشد؛ این یک درمان معجزه آسا نیست اما یک ماده 

غذایی طبیعی، ارزان و بی خطر است و به راحتی در دسترس است.
در تحقیقاتی دیگری که قبلاً انجام گرفته بود محققان دانشگاه مک مستر دریافتند 
پروتئین شیر برای عضله سازی موثر است و این مطالعات در مجله تغذیه آمریکایی به 
چاپ رسیده بود. ساراویلکینسون مدیر این تحقیقات گفته بود: شواهد نشان داده اند که 
شیر از نوشیدنی سویا بهتر است و نوع پروتئین هایی که در شیر وجود دارد بیشتر به رشد 
ماهیچه ها کمک می کند اما تحقیقات جدید محققان دانشگاه تگزاس با دو تحقیقات قبل 

کمی متفاوت است و با آزمایشاتی که انجام داده اند به نتایج دیگری رسیده اند.
محققان دانشگاه تگزاس به تازگی آزمایشاتی روی ورزشکاران آماتور بین سنین 19 
تا 30 سال انجام دادند؛ این آزمایشات در دو مرحله انجام شد. در این آزمایشات گروهی 
مخلوط شیر و سویا و گروه دیگر شیر را به تنهایی خوردند؛ نتایج نشان دادند مخلوط 
شیر و سویا دارای دو مزیت است: افزایش اسیدهای آمینه که جذب بدن می شوند و برای 
رشد عضلات مهم است و در همان زمان مانع تنزل پروتئین های عضله می شود که به 
نفع عضله و بازیافت آن است. اما توجه داشته باشید بافت عضله قبل از ورزش و 5 ساعت 
پس از ورزش صورت می گیرد و می توان یک لیوان شیر و سویا قبل از ورزش و یک لیوان 

پس از ورزش نوشید.

ایمان: مدیر مرکز جامع ترمیم زخم و بافت جهاد 
تاکید  ضمن  تهران،  پزشکی  علوم  واحد  دانشگاهی 
زخم  از  مراقبت  روش های  جدی  بازنگری  لزوم  بر 
پای دیابتی، دیابت را یکی از شایع ترین بیماری های 
غیرواگیر معرفی کرد و گفت: بر اساس آمار حدود 370 

میلیون نفر در جهان از این بیماری رنج می برند. 
دکتر غلامرضا اسماعیلی جاوید به تشریح آمارهای گزارش 

شده درباره بیماری دیابت پرداخت و افزود: دیابت پنجمین علت 
مرگ در بین کشورهای توسعه یافته است و با اینکه آمار دقیق 
مبتلایان به بیماری دیابت در ایران هنوز مشخص نیست. طبق 
مطالعات اخیر 23 درصد ایرانیان بالای 30 سال از دیابت رنج 
می برند و یا دچار عدم تحمل گلوکز هستند که در مورد دوم، 
افراد تقریبا تا 25 درصد احتمال دارد که در آینده دچار دیابت 
شوند. همچنین امروزه در جهان در هر هفت ثانیه یک نفر به 

علت دیابت از دنیا می رود و در هر 20 ثانیه یک نفر به دلیل 
ابتلا به این بیماری بخشی از اندام تحتانی خود را از دست 

می دهد. 
وی در ادامه به هزینه بالای زخم پای دیابتی اشاره کرد 
و افزود: هزینه درمان زخم پای دیابتی از هزینه درمان پنج 
نوع از گران ترین سرطان ها بالاتر است که سالیانه بالغ بر 9 تا 
13 میلیارد دلار به هزینه درمان این بیماری افزوده می شود. 
با وجود این درمان ها، حدود 60 تا 70 درصد بیماران دیابتی به 
درجاتی از نوروپاتی مبتلا می شوند که در صورت وجود نوروپاتی 
حسی- حرکتی اندام تحتانی به زخم پای دیابتی و قطع عضو 

منجر می شود. 
مدیر مرکز جامع ترمیم زخم و بافت جهاد دانشگاهی واحد 
علوم پزشکی تهران، موارد قطع عضو غیر ترماتیک ناشی از زخم 
پای دیابتی در کشور را بسیار بالا توصیف کرد و افزود: با توجه 
به شواهد موجود و سونامی مرتبط با افزایش شیوع بیماران 
مبتلا به دیابت، باید در نظر داشت که در صورت عدم آموزش 
و کنترل مناسب بیماری در آینده نه چندان دور شاهد موارد 
بسیاری از عوارض مرتبط از جمله زخم های مزمن پا و قطع 
اندام خواهیم بود.  وی در پایان به عوامل تسریع در روند ارتقای 
سلامت بیماران دیابتی اشاره کرد و گفت: تدوین برنامه کشوری 
پیشگیری و کنترل بیماری دیابت، افزایش آگاهی بیماران در 
نحوه مراقبت از پای دیابتی و راه اندازی مراکز تخصصی آموزش، 
پیشگیری و درمان پای دیابتی به منظور ارائه خدمات مناسب 
و کامل به صورت سرپایی از اهداف این مرکز است که می تواند 
بخش قابل توجهی از هزینه ها و بار اقتصادی حاصل از بستری 

بیماران و قطع اندام آنها را بکاهد. 

23درصد ایرانیان بالای 30 سال
 درمعرض دیابت 

نی��م ت��ای فن��اوری

اقلیم شکن های  قدرتمندترین  مطالعه جدید، مورچه ها شاید  اساس  بر 
زیستی جهان باشند.

 طول عمر یک مورچه متوسط کمتر از یک سال است اما یک آزمایش طولانی مدت 
که اثرات این حشره را روی خاك بررسی کرده، نشان می دهد با افزایش تعدادشان، 

مورچه ها آب و هوای زمین را خنک می کنند.
»رونالد دورن«، زمین شناس دانشگاه ایالتی آریزونا و رهبر ارشد این مطالعه، دریافت 
گونه های خاصی از این حشرات مواد معدنی هوا را برای ترشح کربنات کلسیم )سنگ  
آهک( به دام می اندازند. در واقع هنگام تولید سنگ آهک، مورچه ها مقدار اندکی از گاز 

دی اکسید کربن جو را از بین می برند.
این کارخانه سنگ  آهک سازی نسخه کوچکی از فرآیند خنک کنندگی سیاره ای 
عظیم است که در اقیانوس ها رخ می دهد و »جداسازی کربن« نام دارد. سنگ های 

آهک انباشته شده در اقیانوس در مقایسه با جو حاوی کربن بیشتری هستند.
بسیار  آب وهوایی  ماموران  مورچه ها  دریافت  خاك  تجزیه  رهگیری  با  »دورن« 
قدرتمندی هستند. با این حال یافته های وی نشان نمی دهند چه میزان اکسیژن جوی 

به دلیل وجود مورچه ها حذف می شوند زیرا دانشمندان هنوز در ابتدای راه هستند.

محققان حاضر در این مطالعه معتقدند انبوه مورچه ها احتمالا مقادیر مهمی از 
دی اکسیدکربن جو را از بین برده اند؛ چون تعداد آن ها از 65 میلیون سال پیش رو 
به رشد بوده است. هم اکنون شش گونه مورچه وجود دارد که کربنات کلسیم ترشح 

می کنند.

توسط پژوهشگران کشور محقق شد؛

طراحی و ساخت هواپیمای رادار گریز
 با تکنیکهای خاص 

پژوهشگران استان فارس موفق به طراحی و ساخت هواپیمای رادار گریز با 
تکنیک های خاص شدند.

 این هواپیما به دلایل کوچک بودن و به کار نبردن فلز از دید رادار خارج و می تواند 
نقطه مورد نظر را عکسبرداری یا فیلمبرداری نموده و می تواند در نقطه مورد نظر جسمی 

را رها کند.
بنابراین گزارش، طراحی این هواپیما به سبکی بوده که می تواند با سرعت 230 کیلومتر 
بر ساعت حرکت کند و قادر به انجام مانورهای ویژه ای است.بر اساس این گزارش، این 
طرح به خاطر استفاده نشدن فلز در هواپیما و همچنین حالت آیرودینامیکی آن در 

نقطه ای کور رادار قرار دارد.

تلویزیونی هوشمند
 با پخش کننده موسیقی کار می کند 

یکی از شرکت های پیشرو در 
،تلویزیونی شگفت   IT صنعت
انگیز با قابلیت های باورنکردنی 

ساخته است.
کارشناسان شرکت apple اعلام 
کرده اند تلویزیون ساخت این کشور 
 2015 سال  در  زیاد  احتمال  به 
وارد بازار خواهد شد. گفتنی است؛ 
براساس جدیدترین گزارش ها پروژه 
بزرگ ساخت تلویزیون فوق هوشمند 
اپل که می توان آن را توسط گوشی 
تلفن همراه هوشمند این شرکت به 

نام iphone و یا سایر محصولات مانند ipad و حتی tablet کنترل نمود در سال 2015 
راهی بازارهای مصرف خواهد شد. از جمله قابلیت های این تلویزیون فوق هوشمند کیفیت 
که برابر تلویزیون های رایج HDTV است. این تلویزیون دارای نرم افزار los است و فرد 
حتی می تواند با آن به انواع خطوط اینترنتی به راحتی متصل شود. از جمله دیگر مزایای این 

تلویزیون توانایی انجام بازی های هوشمند و بسیار پیشرفته توسط آن است. 

6 iPhone معرفی قابلیت های جدید
آیفون شش با ویژگی های منحصر بفردی رونمایی می شود که تاکنون در 

هیچ کدام از تلفن های همراه اپل مشاهده نشده است.
تلفن همراه آیفون شش تا مدتی دیگر رونمایی خواهد شد و طبق آخرین شنیده ها 
این محصول جدید در دو مدل با نمایشگرهای 4/7 و 5/5 اینچی تولید می شود.اما برخی 

از ویژگی های این دو آیفون جدید با تمام مدل های قبلی متفاوت است.
اولین ویژگی متفاوت آیفون های شش ، جنس شیشه محافظ نمایشگر آن هاست 
که اگرچه معلوم نیست از چه ماده ای در آن استفاده شده ، اما پیداست که مقاومت 
آن از شیشه های معمولی گوریلا گلس 3 که در تلفن های همراه فعلی استفاده شده 

بالاتر است.
دومین ویژگی، بکار گیری پردازشگر دو هسته ای A8 در این تلفن های همراه است 

که هر هسته آن با سرعت 2 گیگاهرتز 
کار می کند و برپایه پردازشگرهای 64 

بیتی طراحی و ساخته شده است.
مدل  گیری  بکار  دیگر،  ویژگی  اما 
در  انگشت  اثر  جدید حسگر تشخیص 
این محصول است که با ضریب امنیتی 
بالاتری کار می کند و برای پرداخت های 
قرار  استفاده  مورد  نیز  الکترونیک 
از  تا  دارد  قصد  اپل  می گیرد.همچنین 
چیپ جدیدی برای ارتباط WI-FI این 

دستگاه استفاده کرد و سرعت استفاده از اینترنت بی سیم را در آیفون های جدید بالا 
ببرد.

بنای گل های نیلوفر آبی

معماران استرالیایی بنایی زیبا به شکل نیلوفر آبی در وسط یک دریاچه بزرگ با 
سه حالت مختلف در چین طراحی کرده اند.

به درخواست دولت چین تیم استودیو 505 استرالیایی بنایی به شکل نیلوفر آبی در میان 
یک دریاچه بزرگ به وسعت 3000 متر مربع در یک پارك 4 هکتاری در Wujin -  چین 
و جنوب منطقه  Changzhou طراحی کرده  است که بسیار چشمگیر است؛ ارتفاع این بنا 

هفت متر است.
این بنا برای نشان دادن فرهنگ های محلی ساخته شده است و این نخستین بار است که 

تیمی استرالیایی، بنایی را در چین طراحی و معماری کرده است.
هزینه ساخت و ساز آن 12 میلیون دلار استرالیا شده است؛ این پروژه در سه شکل 

باورنکردنی گل های نیلوفرآبی طراحی شده است.

چه مقدار شیر برای چه افرادی لازم است؟ 
برای دریافت بهتر پروتئین  فرآورده ها حیوانی بهتر است با پروتئین گیاهی 
مورد مصرف قرار گیرند به عنوان مثال غذاهایی مانند شیربرنج و فرنی هر دو 

نوع پروتئین را دارا می باشند.
دکتر ضیاءالدین مظهری  گفت: متأسفانه عادات غذایی ایرانی ها در مورد مصرف شیر 
نامناسب است و در این مورد افراط و تفریط می شود و نمی توان اطلاعات کاملی از سرانه ی 
مصرف شیر در ایران به دست آورد. دکتر مظهری اذعان داشت: سرانه ی مصرف شیر در 
ایران پایین است که باید در این مورد چاره ای اندیشیده شود و با اختصاص رایانه به این 
ماده مصرفی می توان به افزایش سرانه ی مصرفی کمک کرد. وی در ادامه اظهار کرد: به 
طور میانگین هر فرد بین 1تا1.5 لیوان شیر در روز باید مصرف کند و  این میزان در زنان 

باردار به 3لیوان و در زنان شیرده به 4لیوان در روز افزایش می یابد.
 دکتر مظهری افزود: چنانچه برخی از افراد به علتی مانند عدم تحمل قند لاکتوز شیر، 
نتوانند شیر بخورند می توانند ماست و دوغ را جایگزین آن کنند اما چنانچه به پروتئین 
کازئین شیر حساس باشند نمی توان شیر و ماست و پنیر را جایگزین آن کرد چون این 

مواد هم برای فرد حساسیت زا هستند.
 دکتر مظهری با بیان این که شیر بهترین منبع تأمین ریبو فلاوین)ویتامین ب2( است 
و  این ویتامین منبع آزاد سازی انرژی از کربوهیدرات ها، پروتئین و چربی است افزود: برای 
دریافت بهتر پروتئین حیوانی بهتر است با پروتئین های گیاهی مورد مصرف قرار گیرند. 
وی با اشاره به این که فقط کودکان به علت نیاز به چربی مجاز به مصرف شیرهای با چربی 
3-2.5درصد هستند افزود: دیگر گروه های سنی باید از شیر کم چرب استفاده کنند تا با 
عوارض چاقی و بیماری های قلبی و عروقی مواجه نشوند.دکتر مظهری در پایان خاطرنشان 
کرد: کودکان نباید بیش از حد نیاز شیر مصرف کنند زیرا در معرض افزایش چربی خون و 

بی اشتهایی دائمی قرار می گیرند.

آسپرین خطر ابتلا به سرطان را کاهش می دهد
محققان در آخرین تحقیقات خود دریافتند ك مصرف آسپرین از سرطان 

جلوگیری می کند.
 بر اساس آخرین تحقیقات، مصرف روزانه آسپرین به طور قابل توجهی در کاهش 
خطرات ناشی از مرگ و میر ناشی از بیماریهای روده،  معده و سرطان مری حائز اهمیت 

است.
تحقیقات نشان داد که مصرف آسپرین به مدت 10 سال می تواند موارد سرطان روده را 

در حدود 35 درصد بهبود بخشد و این بیماری را تا 40 درصد کاش دهد.
با توجه به نتایج تحقیقات،  میزان سرطان مری و معده تا 30 درصد کاهش یافته و 

میزان مرگ و میر ناشی از این سرطان از 35 به 50 درصد کاهش یافته است.
پروفسور »جک کوزیک«،  رئیس مرکز پیشگیری از سرطان در دانشگاه کوئین مری 
لندن گفت:  این تحقیقات به ما نشان داد که اگر هر شخصی از بین گروه سنی 50 تا 
65 سال خوردن آسپرین روزانه را به مدت 10 سال آغاز کند تعداد سرطان، سکته 
مغزی و حملات قلبی به طور کلی به میزان 9 درصد در مردان و حدود 7 درصد در 

زنان کاهش می یابد.

پزشکان بزرگترین سر دنیا را کوچک کردند 
سرانجام کودك هندی مبتلا به هیدروسفالی جمجمه ای توسط پزشکان 

جراحی شد.
پزشکان هندی سرانجام در یک عمل جراحی بسیار نادر که توأم با ریسک بالا بوده سر 
یک کودك 3 ساله را که مبتلا به هیدروسفالی بسیار شدید بوده را جراحی کرده اند.گفتنی 
است، سر این  کودك در اثر ابتلا به هیدروسفالی تا 3برابر سایز طبیعی بزرگ شده است 
و جراحان در یک جراحی 23 ساعته 37اینچ از ابعاد سر این کودك را کوچک کرده اند.

بررسی ها نشان می  دهند، پژوهشگران گمان می کردند بعد از این جراحی این کودك 
دچار کما و  حتی مرگ شود اما در کمال تعجب این کودك پس از 105 روز بستری در 
بیمارستان از سلامت برخوردار شده و حتی قادر به لبخند زدن و غذا خوردن نیز شده 
است.پزشکان هندی برای درمان این کودك از مدرنترین فناوری ها برای بازسازی جمجمه 

استفاده کرده اند.

درمان بوی بد دهان با طب سنتی 
یکی از مشکلاتی که ممکن است برای عده ای وجود داشته باشد، بوی بد 
دهان علی رغم رعایت بهداشت دهان و دندان است. رفع این مشکل از نگاه 

طب سنتی و اسلامی، بسیار کارساز به نظر می رسد.
دکتر غلامرضا کردافشاری، متخصص طب سنتی،  گفت: دلایل زیادی برای وجود بوی 

بد دهان وجود دارد که از آن جمله این چند مورد است.
اول حرارت بالای معده و ایجاد رطوبت بالای دهان و معده که در هنگام گرسنگی، علت 

بروز بوی بد دهان است. دومین علت، عفونت لثه و دندان ها و پوسیدگی دندان ها است.
سومین علت عفونت و بیماری های ریوی است.دکتر کرد افشاری ادامه داد: استفاده 
از برخی مواد طبیعی در رفع این مشکل بسیار کار ساز است. یکی از روش ها، مالیدن 
پوست سبز گردو به بن  دندان هاست. روش دیگرمالیدن مخلوط عسل و سرکه بر روی 
دندان ها  است.این متخصص طب سنتی ادامه داد: جویدن کندر هم در سفت شدن لثه ها 
و جلوگیری از بروز عفونت  و در نتیجه بروز بوی بد در دهان بسیار مؤثر است.به عنوان 
آخرین نکته، ماساژ لثه ها و دندان ها با عسل و نمک مانع از بروز زخم های دهانی و بروز 

بوی بد در دهان می شود.

استفاده نامناسب از لپ تاپ شما را به این 
بیماری مبتلا می کند 

استفاده نامناسب و حالت نامناسب بدن زمینه ساز شیوع اختلالات اسکلتی-
عضلانی می شود.

حمیدرضا مختاری نیا استادیار گروه ارگونومی دانشگاه علوم بهزیستی و توانبخشی افزود: 
به نظر می رسد میزان شیوع اختلالات اسکلتی عضلانی در افرادی که از لپ تاپ استفاده 
می کنند، زیاد است. وی ضمن اشاره به مطالعه در سطح دانشجویان دانشگاه های تهران 
گفت: نتایج نشان داد که 77.3 درصد افراد پس از استفاده از لپ تاپ در یک ناحیه از بدن 
خود احساس درد و ناراحتی داشته اند.مختاری نیا در ادامه افزود: حدود 45 درصد از کاربران 
با پشت خمیده از لپ تاپ استفاده می کردند و 28.7 درصد از افراد در حالی که روی 
زمین نشسته و لپ تاپ را روی پایشان قرار داده اند از آن استفاده می کردند و 24 درصد 
از میز اداری استفاده می کردند.وی وضعیت نامناسب بدن را از علل بیماری های اسکلتی 
-عضلانی بویژه در ناحیه گردن دانست و گفت: با تصحیح روش نشستن و وضعیت مناسب 

می توان تا حد زیادی از بیماری های اسکلتی-عضلانی مصون ماند.

غذاهایی که موجب 
سردرد میگرنی می شوند 

سردردهای میگرنی بیشتر زمینه ذاتی و ارثی دارند اما یکسری فاکتورها نظیر 
مصرف بعضی از موادغذایی و برخی حالت های عصبی در ایجاد این سردردها 

موثر هستند که از جمله این غذاها پنیر مانده و شکلات است.
عبدالناصر آریان جراح مغز و اعصاب ، گفت: سر درد میگرنی را می توان با گذاشتن 
یخ روی سر التیام بخشید اما این روش و همچنین روش ماساژ بیشتر در آرام بخشی 
افراد میگرنی موثر هستند اما درمان اصلی این بیماری با دارو صورت می گیرد.وی افزود: 
سردردهای میگرنی بیشتر زمینه ذاتی و ارثی دارند اما یکسری فاکتورها نظیر مصرف 
بعضی از مواد غذایی و برخی حالت های عصبی در ایجاد این سردردها موثر هستند.آریان 
تصریح کرد: مصرف بعضی از داروها مانند قرص های ضد بارداری، کم خوابی، گرسنگی و 
غذاهایی که مواد نگه دارنده دارند در تشدید این سردردها موثر هستند از جمله غذاهایی 
که می توانند باعث سردردهای میگرنی شوند پنیر مانده و شکلات می باشند.این متخصص 
در پایان خاطرنشان کرد: درمان سردردهای میگرنی بیشتر دارویی است اما دارو، بیماری را 
کنترل می کند و درمان قطعی آن با گذشت زمان و به تدریج انجام می پذیرند. این داروها 

شدت سردرد را کم می کنند و فاصله حملات را زیاد می گردانند.

با این آزمایش میزان بدبینی سنجیده می شود 
یکی از اعضای تازه کشف شده در بدن، مسئول بدترین احساسات در افراد 

است.
کارشناسان دریافته اند یک منطقه ی بسیارکوچک از مغز که ابعادی در حدود یک دانه 

نخود دارد، مسئول حس بدبینی و احساسات منفی در افراد است.
گفتنی است، این بخش که habenula نام دارد، هنگامی که دچار فعالیت  بیش از 
حد می شود در افراد ایجاد احساسات منفی، و افسردگی می کند.بررسی ها نشان می دهند، 
کارشناسان امیدوار هستند از این کشف برای درمان  بسیاری از مشکلات روانی و بیماری ها 
در افراد استفاده  نمایند.کارشناسان کشف این منطقه از مغز و عملکرد آن را با  اسکن و 
همین طور انجام تست آنسفولوگرافی از مغز 23 زن به دست آورده اند.نتایج این یافته ها که 
توسط پژوهشگران دانشگاه کالج لندن صورت گرفته در  مجله مجموعه مقالات آکادمی 
ملی علوم انگلستان به چاپ رسیده است.کارشناسان به ویژه فعالیت این بخش از مغز را در 

زنان بسیار قوی تر از مردان دریافته اند.

LCD آخرین قفل ضد سرقت با صفحه نمایش
آخرین مدل قفل ضد سرقت متصل که از طرق مختلف قادر به باز و بسته شدن است، به بازار عرضه شده است.

آخرین مدل قفل متصل به نام Genie Smart Lock به بازار عرضه شد؛ این قفل هوشمند ضد سرقت بدون مصرف 
انرژی طراحی شده است و دارای سیستم های مختلف قابل تشخیص و دسترسی است. Genie Smart Lock بخشی از 
دستگیره است و دارای یک صفحه نمایش LCD کوچک است؛ توسط یک نرم افزار بر روی گوشی  هوشمند می توان در را از 
 Genie Smart Lock .و بلوتوث حتی از راه دور، باز و بسته کرد؛ ضمن اینکه عمر باتری آن یک سال است WIFI طریق
دارای یک کلید سنتی در زیر صفحه نمایش LCD است و در صورت نبودن تلفن همراه می توان در را با آن باز کرد؛ همچنین 
از طریق وارد شدن به وبسایت، در باز می شود؛ به طور خودکار زمانی که کاربر نزدیک شود، در باز می شود و هنگام ترك خانه، 
بسته می شود. این قفل را می توان بر روی درهای 54 میلی متر قدیمی نیز نصب کرد؛ اگر مستأجر هستید نیز می توانید قفل را 

برداشته و در خانه بعدی نصب کنید و مطمئن باشید جای آن روی در نمی ماند.
روی صفحه نمایش کلید، زمان و درجه حرارت خانه نیز نمایش داده می شود؛ ضمن اینکه نصب و راه اندازی این کلید آسان 

است.
Genie Smart Lock به بازار عرضه شده است و به قیمت 185 یورو فروخته می شود.

تار عنکبوت، مقاوم تر از فولاد
تار  مجاری  عنکبوت  شکم  در 
ریسی وجود دارند که در آن اعمال 
را  آن  و  می شود  انجام  آنزیمی 

مستحکم   می کند. 
ابریشم عنکبوت، ماده ای جالب است. 
سبک، کشسان و محکم تر از فولاد. اما 
چالشی که عنکبوت با آن رو به روست، 
تولید این ماده ی عجیب است. پروتئین 

های ابریشم عنکبوت به نام ایپایدرون، باید در دمای محیط از یک محلول مایع به سرعت به 
الیاف جامد تبدیل شود.حقیقات جدید آنا رایزین و جان جانسون، نشان می دهد اسپایدرون، 
پروتئین بزرگی با 3500 اسید آمینه است که عمدتا به صورت متوالی قرار گرفته اند. در عین 
حال اسپایدرون یک ساختار مارپیچی دارد و زمانی که به ابریشم جامد تبدیل می شود، ساختار 
خود را به درجه بالایی از پایداری مکانیکی تغییر می دهد.محققان با استفاده از گزینش دقیقی 
از میکرو الکترودها برای اندازه گیری میزان اسیدیته غدد نشان دادند، که ph از ابتدای دم 
تا مجرای خروجی آن، از 7.6 به 5.7 می رسد. این یعنی در این میان عملی آنزیمی انجام 
می شود که طی آن دی اکسید کربن و آب به بی کربنات و هیدروژن تبدیل می شود. آنها 
همچنین دریافتند، که ph تاثیر معکوس بر استحکام تار دارد.در شکم عنکبوت مجاری تار 
ریسی وجود دارند. در ابتدای هر مجرا، غده های ترشحی وجود دارند که پروتئین سازنده تار را 
ترشح می کنند. در بخش دوم مجرا، پمپ های پروتون، فعالانه یون های H+ را به درون مجرا 
ترشح و آن جارا اسیدی می کنند.مجرای تارریسی در انتهای خود باریک تر می شود. در نتیجه 
نیرویی که از عقب و دیواره مجرا به بلور مایع وارد می شود، این بلور شکل رشته مانندی به 
خود می گیرد و با برداشت مولکول های آب حالت جامد تری پیدا می کنند. بخش انتهایی مجرا، 
محل خروج تار ریسیده شده است. چون در این بخش، تار حالت جامد تری به خود می گیرد، 
غده های ویژه ای مواد لغزنده کننده ای را به سطح داخلی مجراترشح می کنند تا خروج تار 
تسهیل شود. تار عنکبوت مقاومت بالایی دارد و درعین حال بسیار سبک و انعطاف پذیر است از 
این رو برخی آن را فولاد زنده نامیده اند. این فولاد آن قدر محکم است که می توان از آن توری 
ساخت. و با آن یک بوئینگ 747 را متوقف کرد و در عین حال، آن قدر سبک و انعطاف پذیر 
است که می توان از آن لباس تهیه کرد. بنابر این، کاربردهای آن در پزشکی و صنعت زیاد است.

نتایج این تحقیقات محققان را بر آن داشت تا بر روی مدل قفل و شلیک تار عنکبوت 
تحقیقاتی انجام دهند و ساختار N آن را نیز بررسی کنند. آنها دریافتند از تار عنکبوت می توان 

در درمان بیماری هایی چون آلزایمر، موثر باشد.

آیا مورچه ها زمین را نجات می دهند؟

ایمان: یک فوق تخصص نوزادان عنوان کرد: نوزادان تغذیه شده با شیرمادر 
نسبت به سایر نوزادان کمتر بیمار می شوند. 

دکتر مازیار وکیلی امینی اظهار کرد: شیر دادن مادران به نوزادان علاوه بر فوایدی که 
برای نوزادان به همراه خواهد داشت، اثرات و فواید مثبتی را نیز برای مادران دارد. 

به گفته وکیلی امینی، مادران شیرده کمتر به انواع سرطان ها و به ویژه سرطان سینه 
مبتلا شده و خونریزی های پس از زایمان نیز به مراتب در آنها کمتر است. 

این فوق تخصص نوزادان تصریح کرد: شیر دادن از چاقی بیش از حد مادران پیشگیری 
کرده و برگشت وزن مادران شیرده به دوران قبل از بارداری را با سرعت بیشتری امکان 

پذیر خواهد کرد. 
وی به کاهش سطح کلسیم مادران شیرده در دوران شیردهی اشاره کرد و افزود: این 
کلسیم از دست رفته با کلسیم جدید جایگزین شده و این جابجایی کلسیم از پوکی 

استخوان مادران شیرده در سنین بالاتر پیشگیری می کند. 
وکیلی امینی شیر مادر را غنی از املاح، اسیدهای چرب ضروری و اسیدهای آمینه و 
پروتئین های ضروری دانست و عنوان کرد: علاوه بر اینها مواد آلی و حیاتی در شیر مادر 

وجود دارد که می تواند نقش تعیین کننده ای در سلامت نوازاد داشته باشد. 
به گفته این عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه، شیر مادر به ویژه شیر 
اولیه )آغوز( حاوی آنتی بادی ها و سلولهای دفاعی خاصی است که موجب تقویت سیستم 
دفاعی نوزاد شده و احتمال ابتلای نوزاد به انواع بیماری ها و به ویژه عفونت های روده ای و 

تنفسی فوقانی را کاهش می دهد. 
وی تصریح کرد: همچنین شیر مادر حاوی اسیدهای چرب خاصی است که موجب 

افزایش بینایی و بهره هوشی نوزاد می شود. 
وکیلی امینی یادآور شد: علاوه بر فوایدی که شیر مادر به لحاظ سلامت جسمانی برای 
نوزاد و مادر دارد، از نظر روحی نیز شیر دادن مادر می تواند رابطه عاطفی میان نوزاد و 
مادر را تقویت کرده و مادر را نسبت به تامین سلامت نوزاد و مراقبت از او حساس تر کند. 
این فوق تخصص نوزادان در خصوص راهکارهای افزایش شیر مادر نیز اظهار کرد: در 
24 ساعت ابتدای تولد به طور طبیعی شیر مادر اندك است که باید به مادر این اطمینان 
را داد که این مسئله طبیعی است و از بروز استرس در او که موجب کاهش شیر می شود 

پیشگیری کرد. 
وی تصریح کرد: بهتر است به منظور افزایش شیر در 24 ساعت ابتدای تولد در طول روز 
هر دو ساعت و در طول شب هر سه تا چهار ساعت نوزاد را بیدار کرده و به او شیر دهند. 

وکیلی امینی خاطرنشان کرد: نوزادان در 10 روز اول متفاوت با نوزادان 15 روزه هستند 
و برای شیر خوردن گریه نمی کنند و باید آنها را برای شیر خوردن بیدار کرد. 

وی با بیان اینکه بیشتر مادران این مسئله را عنوان می کنند که شیر آنها قوت ندارد، 
گفت: شیر مادران در 10 دقیقه ابتدای شیردهی به دلیل وجود قند بالا آبکی است و همین 

قند انرژی نوزاد را تامین می کند. 
وی افزود: پس از 10 دقیقه شیر دادن شیر کم کم غلیظ می شود، زیرا چربی شیر 
به تدریج بالا می رود و این امر موجب می شود تا نوزاد در پایان شیر خوردن احساس 

سیری کند. 
وکیلی امینی خاطرنشان کرد: به همین علت توصیه می شود تا مادران شیرده اجازه 
دهند نوزاد آنها به طور کامل شیر را از یک قسمت خورده تا هم قند و هم چربی به بدن 

او برسد. 
این فوق تخصص نوزادان استراحت، ورزش، مصرف جوانه گندم، برخی عصاره های گیاه 
رازیانه و مهمتر از همه شیردهی مرتب، منظم و طولانی را از جمله راهکارهای افزایش شیر 

در مادران عنوان کرد. 
وی توصیه کرد: مادران شیرده حتی المقدرو از چای استفاده نکرده و در صورت مصرف، 

چای رقیق بنوشند. 

یک فوق تخصص نوزادان:

نوزادان تغذیه شده با شیر مادر 
کمتر بیمار می شوند 
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بدون شک یکی از بزرگ ترین دغدغه های بسیاری از 
والدین در زمانه کنونی، تربیت فرزندانی خلاق و باهوش 
و  باشند  داشته  سرشاری  هوش  که  فرزندانی  است؛ 
بتوانند مدارج عالی تحصیلی را به بهترین شکل ممکن 
طی کنند. با وجود تغییرات چشمگیر در دروس فعلی 
مدارس و فراهم بودن امکانات آموزشی و در دسترس 
افزایش هوش و خلاقیت  برای  فناوری ها  انواع  بودن 
می توانند  چگونه  نمی دانند  والدین  هنوز  کودکان، 

فرزندی خلاق تربیت کنند.
 نمی دانند که خلاقیت را می توان از چه سنی پرورش داد 
و چقدر با هوش کودك مرتبط است. هرچند پاسخ به این 
سوالات در یک مطلب نمی گنجد، اما درباره پرورش تفکر خلاق 
در کودك که اصلی ترین گام در پرورش خلاقیت است، پای 

صحبت های یکی از کارشناسان نشستیم.
تفکر خلاق

اگر بخواهیم تفکر خلاق را معنا کنیم، باید بگوییم که وقتی 
از مجموعه اطلاعات و داده ها یک فکر جدید و نو ارائه شود، 
تفکر خلاق حاصل شده است. در واقع مجموعه ای از افکار 
رها شده که به تنهایی ثمری ندارد یا کیفیت بالایی ندارد، به 
اشکال جدیدی تبدیل می شود که نتیجه بخش و مفید است.

دکترپیمان هاشمیان، فوق تخصص روان پزشکی کودك و 
نوجوان و استادیار دانشگاه علوم پزشکی مشهد، با بیان این نکته 
به خراسان، می گوید: تمامی اختراعات، حاصل تفکر خلاق است 
یعنی فکر جدیدی که در یک مجموعه به تولید شیء جدیدی 

منجر شده است.
 گاهی تفکر خلاق به نوآوری منجر می شود؛ یعنی از داده ها 
و مصالح موجود استفاده جدیدی می شود. برای داشتن تفکر 
خلاق به زمینه هایی نیاز است. طبیعی است که هر کودکی با 
سطحی از هوش، توانمندی، استعداد و علاقه به دنیا می آید و 
شیوه پرورش تفکر خلاق در کودکان متفاوت است اما می توان 

زمینه های بروز تفکر خلاق را در کودکان فراهم کرد.
5 سالگی، اوج تفکر خلاق

از آن جا که کودکان پیش از 5 سالگی توجه و تمرکز کمتری دارند، 
رشد خلاقیت در بیشتر کودکان از 5 سالگی به بعد آغاز می شود 
اما هستند کودکان خلاقی که از 2 سالگی کارهای خلاقانه انجام 

می دهند و البته هوش بالاتری نسبت به همسالان خود دارند. 
بنابراین والدین از 5 سالگی به بعد با اتخاذ شیوه های متعدد 
می توانند امیدوار باشند که خلاقیت در کودکشان پرورش 
پیدا کند. برخلاف تصور بسیاری از والدین درباره این که برای 
افزایش خلاقیت کودك نیاز به سرمایه گذاری مالی وجود دارد، 
در این راستا فقط لازم است کودك درباره اشیای موجود در 
محیط پیرامون خود اطلاعات کافی داشته باشد و اجازه یابد آن 
چه کنجکاوی اش را تحریک کرده است، در اختیار داشته باشد. 
سپس والدین می توانند نحوه استفاده های متنوع از یک شیء 

را به او آموزش دهند.
 او باید بتواند از یک اسباب بازی به اشکال مختلف استفاده 
کند و با یک فکر رها شده و آزاد با اسباب بازی های خود بازی 
کند، گاهی لازم است والدین چگونگی کار با اشیا را به کودك 
نشان دهند و از او سوالاتی درباره سایر کاربردهای آن بپرسند. 
دکترهاشمیان با اشاره به این که کار با کاردستی یا لگو در بروز 
خلاقیت کودکان نقش مهمی دارد، تاکید می کند: همراهی با 

بازی کودکان در این سن بسیار مهم است.
 والدین می توانند در ساخت اشکال هندسی به کودك کمک 
کنند یا از او بخواهند درباره آن چه ساخته است یک داستان 
بگوید یا یک داستان برای او تعریف کنند و بخواهند آن را 
طبق علاقه خود تغییر دهد.نقاشی کردن هم یکی از بهترین 
راه های افزایش خلاقیت کودکان است؛ تشویق کودکان به 
نقاشی کردن، در شکل گیری نوع جدیدی از طرز تفکر درباره 
محیط پیرامون و ترسیم آن چه در ذهن دارند، بسیار موثر 
است. استفاده از هنرهای تجسمی، پازل، جداول ترسیمی هم 

بسیار سودمند است.
تخیل و خلاقیت

خوب است بدانید کودکان از 3 تا 5 سالگی خیال پرداز 
می شوند و قوه تخیل خود را به کار می گیرند. بعضی از والدین 
در مواجهه با خیال پردازی کودکان نگران می شوند در صورتی 
که این امر در فرآیند رشد و تکامل کودك کاملا طبیعی است. 
بنابراین بهتر است تخیلاتی را که کودك به زبان می آورد، گوش 
کنند و با طرح سوالاتی تفکر و عمل کودك را تقویت کنند.  در 
این صورت کودك همیشه یک مدل بازی نمی کند، نقاشی 
نمی کشد و شکل درست نمی کند، در موارد بسیاری والدینی 
که از بی حوصلگی، کسالت و بی انگیزه بودن کودکان خود 
گلایه می کنند، در واقع نتیجه بی توجهی خود را نسبت به 
تخیلات کودك می بینند. اگر والدین درباره تخیلات کودك 
به موقع وارد عمل شوند و او را تشویق به اجرای کارهای 
راه  خود  کودك  بکنند،  دارد  که  ایده هایی  و  خلاقانه 

حل هایی برای پر کردن وقتش پیدا می کند.
حل تعارض با تفکر خلاق

در موارد بسیاری حل تعارضات کودك 
امکان  تفکر خلاق  با  در درون خانواده 
پذیر است. این فوق تخصص روان 

پزشکی کودك و 

نوجوان با بیان این که با ارائه تصاویر و نقاشی های ناقص به 
کودکی که در خانواده مورد غفلت یا آزار روانی قرار گرفته است 
می توان به وی کمک کرد، توضیح می دهد: تکمیل نقاشی و 
گفتن داستان درباره آن توسط کودك به تفکر خلاق در وی 
می انجامد و کودك می تواند آن چه را باعث رنجش وی شده 
است به طور غیرمستقیم بیان کند. این شیوه یکی از بهترین 
شیوه های درمانی کودکان آسیب دیده و دچار تعارض است. در 
واقع کارشناسان با رشد تفکر خلاق در کودك، تلاش می کنند 
کودك خلاقانه با تعارض هایی که با آن مواجه بوده است، روبه 

رو شود و آن را پشت سر بگذارد.
زمینه های پرورش تفکر خلاق

همان طور که ذکر شد همه کودکان با توانمندی، هوش 
و قریحه به دنیا می آیند و قابلیت خلاق بودن را دارند اما این 
والدین هستند که گاه با غفلت و جدی نگرفتن موضوع مانع از 
بروز آن می شوند. رشد اعتماد به نفس کودك، تشویق به داشتن 
پشتکار و اراده، افزایش انگیزه کودك، بروز ثبات هیجانی، تعیین 
اهداف، ریسک پذیری مناسب، قابلیت انعطاف پذیری و تلاش 
برای افزایش توجه، تمرکز و هوش کودك از جمله راهکارهایی 
است که کودك برای افزایش خلاقیت به آن نیاز دارد.  گاهی 
والدین نمی دانند تمرکز و توجه تا چه اندازه در بروز خلاقیت 
موثر است و فقط موفقیت را نشانه خلاق بودن می دانند در 
صورتی که یک کودك خلاق حتی در شکست ها، خلاقانه رفتار 
می کند و می داند چگونه با آن کنار بیاید. یکی از بهترین راه ها 
برای افزایش خلاقیت کودك این است که او بتواند برای حل 
یک مشکل یا روبه رو شدن با یک وضعیت خاص، ایده جدیدی 
را مطرح کند بتواند راه های متفاوتی را نام ببرد و بداند هر راه به 
کجا منتهی می شود و پیامد هر یک چیست. چنین کودکی با 
رو به رو شدن با یک وضعیت بغرنج، موضوع را تمام شده تلقی 

نمی کند و می تواند راهکارهای متفاوتی ارائه کند.
یک راهکار عملی

اگر می خواهید تفکر خلاق در کودکتان پرورش یابد، از 2 
تا 5 سالگی پاسخ سوالات کودك را به تمامی ارائه نکنید و 
اجازه بدهید خودش درباره پاسخ ها فکر کند. این کار باعث 
می شود کودك فکر کند و به یک پاسخ واحد قانع نشود. نکته 
این جاست که در بیشتر موارد کودکان راه حل ها و پاسخ های 
بسیار خوب و مناسبی ارائه می دهند. بنابراین سعی نکنید 
جواب سوالات کودك را بلافاصله و با شرح جزئیات ارائه دهید.

  لازم است پس از ابراز خلاقیت کودك، وی را ارزیابی کنید 
زیرا هوش هیجانی و هوش عملی نقش موثری در بروز خلاقیت 
کارآمد دارد. گاهی ممکن است کودك خلاق 
به کارهای خطرناك  اما دست  باشد 
بزند. بنابراین کودك باید پس از 
بروز خلاقیت، افکار خود را 
پیاده کند و ارزیابی شود تا 
که  شوند  مطمئن  والدین 
کارهای  به  دست  کودك 

خطرناك نمی زند.

سن مناسب پرورش خلاقیت در کودکان 

ربیعی خبر داد:
پرداخت آخرین مرحله از مطالبات

 330 هزار بازنشسته کشوری در هفته دولت 
ایمان: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مراسم افتتاحیه ساختمان صندوق 
بازنشستگی کشوری در چهارمحال و بختیاری اعلام کرد: آخرین مرحله از 

مطالبات 330 هزار بازنشسته کشوری در هفته دولت پرداخت می شود .
علی ربیعی با بیان این مطلب افزود : این معوقات ناشی از اجرای قانون مدیریت خدمات 
کشوری است و این مطالبات آخرین مرحله محسوب می شود .وی گفت: تاکنون 830 

هزار نفر از بازنشستگان کشوری در مراحل قبلی معوقات خود را دریافت کرده اند .
 ربیعی تصریح کرد: مطالبات ناشی از اجرای قانون مدیریت خدمات کشوری یکی از 
مشکلات پیش روی صندوق بازنشستگی بود و با مدیریتی که در پیش گرفته شده و با 
تدابیر اتخاذ شده این تعهدات پرداخت شد و امیدوارم  که بتوانیم گامهای موثرتری را برای 

بهبود رفاه بازنشستگان برداریم.
وزیر تعاون ، کار و رفاه اجتماعی در پایان تاکید کرد : توسعه رفاه در جامعه اولویت دولت 
تدبیر و امید است و اطمینان می دهم که دولت هیچ لحظه ای را برای بهبود زندگی 

بازنشستگان از دست نخواهد داد.

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی)ره(
هزار مددجوی کمیته امداد

 صاحب شغل می شوند 
ایمان: معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی)ره( با بیان اینکه 
سال گذشته با توجه به تفاهم نامه های مبادله شده با دستگاه های مختلف 
با  37 هزار نفر از مددجویان کمیته امداد صاحب شغل شدند اظهار کرد: 
برنامه ریزی های انجام شده این رقم در سال جاری به 50 هزار نفر خواهد رسید. 
محمد امید با اشاره به تفاهم نامه کمیته امداد با وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و 
کانون های کاریابی گفت: حدود 15 هزار نفر از مددجویان نیز از طریق کاریابی ها مشغول 
به کار شده اند.  به گفته وی، هر بنگاه اقتصادی در صورتی که هر یک از مددجویان کمیته 
امداد را مشغول به کار کند تا سه سال سهم بیمه کارفرمایی او پرداخت می شود که میزان 

این سهم در سال نخست به صورت صد درصدی پرداخت می شود. 
مددجویان مستعد صاحب مهارت های فنی و حرفه ای می شوند

امید در ادامه با اشاره به شناسایی استعدادها و توانمندی های خانواده های تحت پوشش 
به عنوان یکی از اقدامات مهم این نهاد گفت: پس از شناسایی استعدادها، آموزش و ارائه 

مهارت های فنی و حرفه ای در دستور کار قرار می گیرد. 
وی افزود: به عنوان مثال در حال حاضر با همکاری سازمان فنی و حرفه ای کشور 
اقدامات خوبی در این زمینه صورت گرفته است تا جایی که برای ارائه این آموزش ها از دو 
تا شش میلیون تومان هم هزینه شده است؛ چرا که ما اعتقاد داریم اگر افراد آموزش های 

مناسب را فرا گیرند، بیکار نخواهند ماند. 
4000 مددجو تحت آموزش پرستاری قرار می گیرند

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد امام خمینی)ره( با اشاره به تفاهم نامه این نهاد 
با سازمان نظام پرستاری کشور در سال گذشته گفت: حدود 3500 نفر از مددجویان در 
استان های مختلف انتخاب شدند و دوره آموزشی پرستاری و بهیاری را به طور کامل فرا 
گرفتند که اکنون بیش از 2000 نفر از آنان جذب کار در بیمارستان ها و مراکز درمانی 

کشور شده و مابقی نیز در حال اتمام دوره های آموزشی هستند. 
امید افزود: امسال نیز با امضای تفاهم نامه جدید با سازمان نظام پرستاری کشور 4000 

مددجو تحت این آموزش ها قرار می گیرند. 

معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف و امور خیریه:
1000 زائر بار اولی در طرح زائران حرم 
رضوی به زیارت امام رضا )ع( می روند

ایمان: معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف و امور خیریه با اشاره به 
برگزاری طرح زائران حرم رضوی برای دومین بار در کشور گفت : 1000 زائر بار 
اولی به طور رایگان از محل عواید موقوفات مرتبط، مهرماه به مشهد مقدس 

اعزام خواهند شد.
 حجت الاسلام احمد شرفخانی با اشاره به اجرای طرح زائران حرم رضوی برای دومین 
بار گفت: یکی از وظایف اصلی سازمان اوقاف، به عنوان متولی موقوفات، اجرای امینانه نیات 
واقفین خیراندیش است که در همین راستا، معاونت فرهنگی و اجتماعی سازمان، با احصاء 
و استخراج دقیق آمار و ارقام موقوفات مرتبط با موضوع زیارت حضرت علی ابن موسی 

الرضا علیه السلام، اقدام به برگزاری طرح سراسری »زائران حرم رضوی« کرده است.
معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف و امور خیریه با اشاره به اجرای این طرح در 
سال گذشته افزود: سال گذشته این طرح برای نخستین بار انجام شد که طی آن 760 
زائر از 18 استان به بارگاه ثامن الحجج علی بن موسی الرضا )ع( بصورت متمرکز با هدف 
اجرای نیات واقفان خیر اندیش اعزام شدند و با رضایتمندی بسیار زیاد زائرین گرامی همراه 
بود و همین امر سبب گردید تا این سازمان با افتخار اقدام به برگزاری دومین دوره این 

طرح در سال جاری نماید.

معاون امور زنان و خانواده رییس جمهوری:
طرح اشتغال پایدار زنان سرپرست خانوار به 

دولت ارائه می شود
ایمان: معاون امور زنان و خانواده رییس جمهوری از ارائه طرح اشتغال پایدار 
زنان سرپرست خانوار و دختران فارغ التحصیل دانشگاهی کشور به هیات دولت 

خبر داد.
 شهیندخت مولاوردی گفت: بسته پیشنهادی معاونت امور زنان و خانواده که ایجاد 
اشتغال پایدار زنان سرپرست خانواده و دختران فارغ التحصیل دانشگاه ها در آن پیش 
بینی شده تا پایان شهریور ماه تدوین شده و برای تصویب به هیات دولت ارائه می شود. 
وی در خصوص اشتغال مردان و پسران بیکار نیز از تدوین برنامه ای مشابه خبر داد و گفت: 
برای مبارزه با بیکاری مردان فاقد شغل و پسران فارغ التحصیل دانشگاه ها نیز تمهیداتی 
اندیشیده شده است که به زودی دولت خبرهای خوشی از آن را اطلاع رسانی می کند. 
معاون رئیس جمهوری همچنین با اشاره به بسته خروج غیر تورمی اقتصاد از رکود، افزود: 
امید است، مجلس شورای اسلامی نیز با تصویب این بسته دولت را در خروج اقتصاد از 

رکود به صورت غیر تورمی یاری کند. 

رئیس سابق پژوهشگاه میراث فرهنگی:
قانون مبارزه با فلزیاب ها اجرا نمی شود 

ایمان: رئیس سابق پژوهشگاه میراث فرهنگی گفت: متأسفانه قانون مبارزه 
با فلزیاب ها اجرا نمی شود و باید از مسئولان امر سوال کرد که چرا این قانون 

اجرایی نشده است. 
جلیل گلشن ، در پاسخ به سوالی مبنی بر وجود فلزیاب ها در کشور و شخم زدن 
زمین های میراث فرهنگی اظهار داشت: قانونی در کشور وجود دارد که بر اساس آن هر 
کس که فلزیاب دارد باید مجوز سازمان میراث فرهنگی را نیز داشته باشد تا سازمان بتواند 
آن را پیگیری کند و در عین حال در صورت بروز تخلف از سوی وی امکان برخورد داشته 
باشد. وی اضافه کرد: متأسفانه این قانون در حال حاضر اجرا نمی شود و باید از مسئولان 

امر سوال کرد که چرا این قانون اجرا نمی شود؟

این ها را در مدرسه یاد نمی دهند!

15 درس زندگی که در هیچ مدرسه ای یاد نمی دهند
در اینجا به درس هایی از زندگی اشاره کرده ایم که به راحتی می توانید از آن ها 

بهره بگیرید.
همگی ما همزمان با تحصیل در مدارس، درس هایی از زندگی نیز می آموزیم که 
هردوی آن ها مهم است. مشکل اصلی این است که زندگی، قبل از ما هم جریان 
داشته و ما را هم مانند دیگران در مسیرش با خود می برد و این در حالی است که ما 
تازه در ابتدای یادگیری و کسب معلومات لازم برای زندگی هستیم و تنها امیدواریم 
که روزی به همه ی جوانب دست پیدا کنیم، پس به طور منطقی، دانش ما همیشه 

عقب تر از زندگی است.
 1� طبق گفته ی Richard Carlson"" "چیزهای بی ارزش را نچشید!". این 
بدان معنی است که خیلی از مردم، خود را درگیر استرس و به انجام رساندن کارهای 
بی ارزش می کنند که در نهایت، در مقابل اهداف اصلی زندگی، هیچ ارزشی ندارند. 
وقتی آنقدر خود را درگیر این مسائل کوچک می کنیم، دیگر جایی برای نیل به 

آرزوهایمان باقی نگذاشته ایم و از لحظات خود، هیچ لذتی نمی بریم.
2- زندگی، غیر قابل پیش بینی است" و ممکن است هر لحظه شما را در شیب و 
فراز قرار دهد. برای مقابله با گره هایی که زندگی در مسیر شما قرار داده است، تنها با 

ذهنی باز و خوش بین، به آن ها خوش آمد بگویید!
 3- خسته کننده ترین واژه در هر زبان، "من" است. بله، تصور این است که تکرار این 
کلمه، اعتماد به نفس را بالا می برد؛ ولی خوب، بیشتر وقت ها همه ی آن چیزی که در 
مورد خود با تکرار "من" توضیح و تعریف می کنید، واقعیت ندارد! اینکه یک نفر دائماً 
از خود و فضایل خود تمجید و تفسیر کند، بسیار خسته کننده و یکنواخت است. این 

حالت، "خودمحوری" است نه "اعتماد به نفس".
 4- انسانیت، مهم تر از مادیات است. اهمیت روابط اجتماعی، بسیار مهم تر از درجات 
مادی است که هر کدام از ما در مسیر آرزوها به آن ها می رسیم. بدون محبت و عشق 
و حمایت خانواده و دوستان در زندگی، موفقیت های مادی، خیلی لذت بخش نخواهد 
بود. با ایجاد تعادل در ملاك های برتری و ارزش های خود، از ثبات زندگی بیشتری 

بهره خواهید برد.
5- به غیر از خودتان، هیچ کس دیگر نمی تواند شما را راضی کند! رضایت و راحتی 
ذهن شما، تنها به عهده خودتان است! بله، روابط اجتماعی، زندگی مان را پربارتر 

می کند؛ اما خوب، شاید این روابط به تنهایی باعث شادکامی و رضایت شما نشود.
 6- کمالات، برای هر شخص زیباست. کلام و اعمال نیک، به دنبال خود، اعتماد و 

اطمینان دوستان را در پی دارد. برای رسیدن به این درجه، تلاش کنید.
انسان،  ببخشید.  را  خود  دشمنان  حتی  و  دیگران  خود،  که  بیاموزید   -7
جایزالخطاست. همه ما اشتباه می کنیم، ولی با کینه توزی و یادآوری صدمات گذشته، 

تنها این خودمان هستیم که از زندگی لذت نمی بریم، نه دیگران!
8- "خنده"، داروی هر "درد" است. با خوش رویی و تبسم، دردهای خود را درمان 

کنید.
9- تغذیه خوب، استراحت، ورزش و هوای تازه را فراموش نکنید. سلامتی خود 
را دست کم نگیرید. با رعایت این نکات، از وضعیت جسمی ایده آل خود، لذت ببرید. 

10- اراده ای مصمم، شما را به هر چیزی که می خواهید، می رساند. هرگز تسلیم 
نشوید و به دنبال رسیدن به آرزوها و اهداف خود تلاش کنید.

11- تلویزیون، ذهن ما را بیشتر از هر چیزی نابود می کند! از تلویزیون کناره گیری 
کنید و با ورزش، مطالعه و یادگیری، ذهن خود را فعال کنید.

12- شکست را بپذیرید. هر کسی در زندگی ممکن است بارها و بارها شکست 
بخورد. شکست، آموزنده است. به ما یاد می دهد که چطور متواضع باشیم و راه 
درست تری را برای جبران آن انتخاب کنیم. توماس ادیسون با شکست های متمادی 
توانست به هدف خود برسد، او می گفت :"من شکست نخوردم، تنها ده ها راه را امتحان 

کردم که برایم مفید نبود و به نتیجه نرسید!"
13- از اشتباهات دیگران، درس عبرت بگیرید. یک مرد دانا کسی است که از 
اشتباهات خود درسی نیک بیاموزد و اما داناتر، کسی است که از اشتباهات دیگران 

درس عبرت بگیرد.
14- از محبت به دیگران، دریغ نکنید. زندگی کوتاه است و پایان آن نامعلوم. پس 

سعی کنید محبت کنید تا محبت ببینید.
15- آنچنان زندگی کنید که گویی روز آخر عمرتان است! همواره سعی کنید 
بهترین و مهربان ترین همسر، رفیق و حتی مهربان ترین و بهترین رئیس باشید تا زمان 

وداع با این دنیا، به دنیایی زیباتر دست یابیم.

دیدار رئیس مجلس با خانواده های جانباز شهر کهک
رئیس مجلس با حضور در منازل دو جانیاز شهر کهک از نزدیک با مجتبی علی بابایی جانباز 70 درصد و علیرضا ابراهیمی سیرویه دیدار و گفت و گو کرد. 

آگهی مزایده ششدانگ پلاك ثبتی شماره ۲91/8/36/165  اصلی 
واقع در بخش 5 قم در موضوع کلاسه 9۲04030011000410 

به موجب پرونده  اجرائی کلاسه بایگانی 9200412 ، له : بانک ا قتصاد نوین 
و علیه: آقای محسن  اسدی فرد مستند سند رهنی شماره 75346 مورخ 
1391/11/09 تنظیمی  توسط دفتر خانه اسناد رسمی شماره 21 قم ، ششدانگ 
پلاك ثبتی شماره 291/8/36/165 اصلی ثبت شده در صفحه 345 دفتر 185 
واقع در بخش 5 قم ، شهرك پردیسان ، خیابان شهیدان آقا یوسفی ، نبش 
خیابان 10، پلاك 2 متعلق به آقای محسن  اسدی از طریق مزایده به فروش 

می رسد.
حدود مشخصات مورد مزایده : 

شمالا: به طول 22/50 متر به پلاك 164 فرعی 
شرقا : دردو قسمت اول به طول 4/5  متر به کوچه 10 متری ، دوم به طول 

4/95 متر به تقاطع خیابان 10 متری و چهارده متری 
جنوبا: به طول 19 متر به خیابان 14 متری

غربا: به طول 8 متر به پلاك 142 فرعی 
حقوق ارتفاقی ندارد .

ملک مورد نظر ساختمان مسکونی به صورت یک واحد مسکونی در طبقه 
همکف و یک سوئیت در فوقانی می باشد. که دارای 4 سال قدمت می باشد . 
مساحت اعیانی طبقه همکف 121/70 متر مربع شامل دو اطاق خواب ، سالن 
پذیرائی ، آشپزخانه و سرویس بهداشتی میباشد. مساحت سوئیت فوقانی 38 
مترمربع شامل  یک اتاق ، آشپزخانه و سرویس حمام و توالت می باشد.  نمای 
سنگ پلاك تراونتن ، اسکلت ساختمان فلزی ، سقف آن بتونی و پوشش فرش 
کف سرامیک ، بدنه دیوارها کاغذ دیواری ، سقف دکوارتیو با گچ برگ کابینت 
چوبی ، سیستم گرمایش پکیج و سرمایش کولر آبی و گازی است . ساختمان 
دارای یک انشعاب آب، یک انشعاب برق تک فاز 25 آمپر  و یک انشعاب گاز 

شهری است .
مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح 

اعلام می گردد:
عرصه به مساحت 173/30  مترمربع از قرار هر متر 12/000/000 ریال جمعا 

به مبلغ 2/084/400/000 ریال 
اعیانی طبقات همکف و اول 211/70 متر مربع از قرار هر متر مربع 8/000/000 

ریال جمعا به مبلغ 1/693/600/000 ریال 
اشتراکات شهری و حیاط سازی جمعا به مبلغ 120/000/000 ریال 

میلیارد  سه  حروف  به  ریال   3/898/000/000 مبلغ  به  ملک  ارزش  کل 
وهشتصدو نود و هشت میلیون ریال ارزیابی گردیده ا ست .

مورخ  چهارشنبه  روز   12 الی  صبح   9 ساعت  از  مذکور  ملک  مزایده 
1393/07/16 در اجرای ثبت قم واقع در خ ساحلی انجام می شود مزایده ا ز 
مبلغ پایه 3/898/000/000  ریال شروع و به بالاترین قیمت فروخته می شود 
حق الحراج و نیمعشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود 
در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و آب وبرق گاز و غیره 
تا تاریخ  حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده 
مزایده خواهد بود خریداران می بایست کل مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت 
در مزایده به حساب این اداره واریز نمایند و درصورت توافق بر واریز غیرنقدی 
با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و 
چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد، مزایده روز اداری  
بعد از تعطیل در همان ساعت و محل انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده 

طبق مقررات وصول خواهد شد. 
مسئول ا جرای ثبت اسناد قم 
مهدی روز خوش                                                     

یک فرزند کافیست ، زندگی آنقدر سخت شده است 
که همکین یکی را بتوانیم خوشبخت کنیم ، کار بزرگی 

انجام داده ایم.
تولد فرزندان در زندگی حضرت ابراهیم نیز نعمت و پاداش 
و   دادند.  بشارت  بدان  فرشتگان  که  عظیمی شمرده شده 
فرصتی ارزشمند برای انسان محصور بین تولد تا مرگ است 
تا بتواند راهی برای استمرار وجود خود بیابد و پرونده اعمال 
نیکش را باز نگه دارد و پس از مرگ نیز دعا توسط فرزندان 

خود را دریافت کند.
این روزها ، بازار داشتن یک فرزند به بهانه های مختلف داغ 
داغ است. پدر و مادر هایی که هر دو شاغل هستند ، برنامه ریزی 
برای ساختن یک زندگی مرفه و داشتن آرزوهای رنگارنگ برای 
فرزند ، همگی باعث شده تا افراد احساس کنند خانواده ی 
سه نفره شان کامل است. این جمله را از بسیاری افراد می 

شنویم که: من یک فرزند می آورم تا بتوانم تمام امکاناتم را در 
اختیار او قرار دهم اما وقتی زن وشوهری تصمیم می گیرند تا 
یک فرزند داشته باشند ، این تصمیم آنها چه تبعاتی به همراه 

خواهد داشت؟
تولد فرزندان نه تنها برای والدین مایه خیر و برکت است 
بلکه برای خواهر و برادرها هم  یکی از بهترین منابع کمکی 
و حمایتی  برای آنها محسوب می شود.  خواهر و برادر های 
برادرهای کوچکتر خود در زمینه های  به خواهر و  بزرگتر 
تحصیلی و روابط با همسالان کمک می کنند و هر دو در 
مسایل خانوادگی به یکدیگر یاری می رسانند. هنگامی که 
والدین حضور ندارند. خواهر و برادر ها گاهی جای خالی آنها را 
پر کرده و به یکدیگر کمک می کنند.  همچنین در بین خواهر 
و برادرها، کودکان فرصت آن را پیدا می کنند تا مهارتهای 
حل تعارض و روابط بین فردی خود را تمرین کنند. کودکان 

نیازمند ارتباط با یک همسال هستند، داشتن خواهر و برادر 
می تواند وجود یک همسال همیشگی را در محیط خانه 
برای آنان  فراهم کند.  آنان علاوه بر خواهر و برادر داشتن، 
یک دوست و همیار همیشگی نیز دارند  و تنهایی همدیگر را 
کاهش می دهد. در خانواده های تک فرزند، والدین و فرزندان 
هر دو احساس می کنند،  نیازهای شدیدی به یکدیگر دارند و 
پدر و مادر در نگرانی فرزندشان به سر می برند، در حالیکه در 
خانواده های پرجمعیت توجه والدین به ویژه مادر، معطوف به 
کودکان است و بیشتر وقت خود را صرف تربیت آنان می کنند. 
از این رو فرصتی برای افکار منفی یا رفتار بیهوده باقی نمی ماند. 
کودکان نیازمند ارتباط با یک همسال هستند، داشتن خواهر 
و برادر می تواند وجود یک همسال همیشگی را در محیط 
خانه برای آنان فراهم کند. آنان علاوه بر خواهر و برادر داشتن، 
یک دوست و همیار همیشگی نیز دارند و تنهایی همدیگر را 
کاهش می دهد والدین نیز با آرامش بشتری در جهت تحکیم 
خانواده و رفع مشکلات گام بر می دارند. پدر و مادر در تلاش 
مداوم برای رسیدگی به فرزندان از زندگی پویا و پرتحرك خود 
لذت بیشتری می برند و هنگام فعالیت خویش، هم زمان آثار و 
برکات تلاش خود را در شور و نشاط حاصل از رشد و بالندگی 

فرزندان مشاهده می کنند. 
در حالیکه در خانواده های تک فرزند، مشکلات جزیی فرزند 
اشتغال ذهنی زیادی برای والدین ایجاد می کند، بعنوان مثال با 
مشاهده کوچک ترین احتمال آسیب یا بیماری فرزندش نگران 
و آشفته می شوند و یا گاهی بعضی از رفتارهای او را نشانه ای از 
بروز مشکلات رفتاری و اخلاقی او می دانند. حتی  گاهی توجه 
به جزئیات رفتاری در این گونه خانواده سبب درگیری های کم 

اهمیت در خانواده نیز می شود.
در حالیکه وجود فرزند بیشتر موجب تحکیم روابط ، داشتن 
حمایت های عاطفی و روانی بیشتر برای اعضای خانواده است. 
والدین احساس شادمانی و  و  فرزندان  در چنین محیطی 
رضایت بیشتری دارند و رضایت درونی بیشتری از محیط خود 
می برند.  تصور کنید ، نسل آینده که فرزندان فرزندان ما هیچ 
تصوری از خاله ،دایی،عمه و عمو نخواهند داشت ، جمع های 
خانوادگی کوچک و بی رونق و زنجیره های حمایتی فامیلی 

کم رنگ خواهد بود.زندگی در چنان شرایطی دلگیر نیست؟

لطفا فقط یک بچه!
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اخبــار
بازخوانی یک مصاحبه در سال 8۲

آیت الله هاشمی رفسنجانی: 
تفکیک جنسیتی نتیجه عکس می دهد

از  صریح  انتقاد  ضمن  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس  ایمان: 
»خشک مقدسی ها« با مردم، تاکید کرد: بخشی از آنچه که الان اتفاق افتاده، 
عکس العمل  سخت گیری هایی است که در مسأله حجاب انجام دادند که برای 

جامعه مخصوصاً در زن ها حالت فرار درست کرد. 
به گزارش ایسنا، آیت الله هاشمی رفسنجانی در مصاحبه ای که در سال 82 با روزنامه 

کیهان انجام داد، به تأثیرات نحوه برخوردها با موضوع حجاب اشاره کرد. 
پایگاه اطلاع رسانی آیت الله هاشمی رفسنجانی گزیده پاسخ های وی به کیهان در 

سال 82 را بازنشر کرده است که متن آن را در زیر می خوانید: 
»مثلاً از من می پرسیدند: زن می تواند کت و دامن بپوشد؟ گفتم: چه اشکالی دارد؟ 
سر همین جواب خیلی حرف زدند. بحث رنگ مطرح شد، گفتم که رنگ را خدا تعیین 
نکرده است. رنگ سیاهی که ما انتخاب کردیم، درست ضد آن چیزی است که اهل 
بیت)ع( انتخاب کردند. آنها سفید یا سبز می پوشیدند. بنی عباس بودند که سیاه را 

آوردند. گفتم کاری به رنگ لباس مردم نداشته باشید. 
کاری به شکل لباس مردم نداشته باشید. زن باید پوشیده باشد، حالا لباس هرچه 
می خواهد، باشد. نباید تبرج باشد، چون یک اصل اسلامی است. بنابراین ما مسایل 
فرهنگی را در حد اعتدال قبول داریم. یعنی همان مقداری که اسلام خواسته است و نه 

آن مقداری که بخواهیم تحمیل کنیم. 
شاید یادتان نباشد که اگر استادی در دانشگاه ریش خود را می تراشید و یا لباس 
شیک می پوشید، مشکل داشت و سخت می گرفتند. می خواستند زنان ومردان را از 
هم جدا کنند و حتی سراغ درمان رفتند و گفتند که طبیب زن برای زن و طبیب 
مرد برای مرد باشد. اینها همه سخت گیری هایی است که نتیجه عکس می دهد. اگر 
سخت گیری ها را رسمی کنیم برای جامعه مخصوصاً در زن ها و جوان ها حالت فرار 
درست می شود. هنوز فکر می کنم اگر ابتکار را دست بگیریم، توقعات خانم ها و جوان ها 
را شرعاً می توانیم تأمین کنیم و پیش خداوند هم حجت داریم. انقلاب اسلامی را هم 
می توانیم حفظ کنیم. لابد می دانید که رهبری در مقابل فشار همین سخت گیری ها 

یک بار فرمودند: »وجهی برای تحمیل چادر نمی بینم« 
در حدیث این جمله است: »ان الله یحب ان یوخذ برخصه کما یحب یوخذ بعزائمه«، 
خداوند همان مقدار که می خواهد به تکلیف های واجب عمل شود، همان مقدار هم 
می خواهد به رخصت ها عمل شود. امام)ره( همواره نصیحت می کردند که در زندگی 
و در برخورد با مردم و در آموزش ها و منبرها، خواسته های خشک مقدس ها و احتیاط 
های سخت را مطرح نکنید که مردم بتوانند به طرف اسلام بروند. آیت الله بروجردی 
می گفتند: »این احتیاط هایی که ما می کنیم، خلاف احتیاط است. چون از بس 
سخت گیری می کنیم، افراد پشیمان می شوند. نباید بیشتر از همان مقدار که خدا 
خواسته است، از مردم بخواهیم«. ما که نمی خواهیم بیشتر از خدا و پیامبر )ص( 

مسلمان باشیم. 

فانی: 

آموزش و پرورش با 5 هزار میلیارد تومان 
کسری بودجه مواجه است

ایمان: وزیر آموزش و پرورش گفت: ریشه  تعارض در سند تحول نظام 
آموزش و پرورش باید از بین برود.

علی اصغر فانی پنچشنبه شب در گردهمایی مدیران و معاونین کل آموزش و 
پرورش سراسر کشور در محل خانه معلم مشهد اظهار کرد: ریشه های تعارض در سند 
تحول نظام آموزش و پرورش باید خشکانده شده و هدف های عالی مشترك در نظر 
گرفته شود. وی با اشاره به برنامه ششم توسعه آموزش و پرورش بیان کرد: برنامه ششم 
توسعه آموزش و پرورش از ماه گذشته آغاز شده و تا روز اول مهرماه تدوین خواهد شد، 
در حال حاضر این پروژه به تمامی حوزه های استانها، مراتب و مدارس ابلاغ شده و این 

طرح برای استقبال از سال تحصیلی 93-94 آماده شده  است.
وزیر آموزش و پرورش بیان کرد: مهمترین بحث در آموزش و پرورش، مدیریت 
در منابع است اما مشکلات آموزش و پرورش تنها با تزریق منابع مالی حل نمی شود 
بلکه باید نگرش های مدیران را اصلاح کرد البته برای کاهش تخلفات نسبت به تغییر 
نگرش ها نیز باید اقدام کنیم. فانی در زمینه تعارضات در آموزش و پرورش یادآور شد: 
این سازمان یک میلیون نفر کارمند ومعلم دارد و بر این اساس ادراك و سلایق نیز 
متفاوت است و به نوعی با پدیده تعارض در این سازمان روبرو هستیم. این تعارضات باید 
مدیریت شود و باید در نظر داشت که تزریق منابع جدید می تواند سبب حل تعارضات 

و اختلافات در بین همکاران آموزش و پرورش می شود.
وی بیان کرد: برخی از نظریه پردازان جامعه جهانی وجود تعارضات را در حد سازنده 
خوب می دانند و در برخی از متون مدیریتی نیز عنوان شده که اگر در یک سازمان 
تعارض وجود نداشته باشد خود باید تعارض را ایجاد کنیم تا آن سازمان به نتایج و 
دستاوردهای مطلو بتری برسد. وی با تاکید بر اینکه وجود تعارض در تمام سازمانها 
ضروری است، گفت: اکنون تعارض در تمامی سازمانها وجود دارد و در حقیقت این 
تعارض باید وجود داشته باشد چرا که ما نباید انتظار داشته باشیم همه همانند ما 
فکر کنند. وزیر آموزش و پرورش تصریح کرد: ضرورت دارد تا از تمام تفکرات در یک 
سازمان استفاده کرد و بتوان آستانه تحمل خود را در پذیرفتن نظرات همکاران بالا 
ببریم. آموزش و پرورش با نظرات متفاوت و با حضور افراد و تفکرات دوجانبه می تواند 
به رشد و توسعه برسد.به گفته وی با حذف و عزل کردن نمی  توان مشکلات آموزش 

و پرورش را حل کرد لذا باید از تمام نقطه نظرات مدیران در این حوزه استفاده کرد.
فانی با اشاره به اینکه ما بعد از گذشت 35 سال از عمر انقلاب  راهی به جز استفاده 
از امکانات بخش خصوصی نداریم، افزود: دولت تدبیر و امید توجه ویژه ای به آموزش و 
پرورش دارد و سال جاری دولت 26 درصد بودجه  آموزش و پرورش را افزایش داده اما 
امسال افزایش بودجه دولت در مجموع 11 درصد افزایش داشته و با این وجود باز هم 

امسال 4 هزار الی 5 هزار میلیارد تومان کسری بودجه داریم.
وزیر آموزش و پرورش در بخش دیگری از سخنانش قسمتی از مشکلات آموزش و 
پرورش را به زیرساخت ها مربوط دانست و گفت: بعضی از مشکلات در این وزارتخانه 
به ساختار و پایه ریزی بازمی گردد و تغییر ساختار در آموزش و پرورش 3 سال از وقت 
وزیر را می گیرد. وی یادآور شد: یکی از متغیرات در حوزه آموزش و پرورش بخش 
نیروی انسانی است و بینش ها و نگرش ها در این حوزه مقدمه تغییر رفتار است و در 
این راستا تغییر دادن متغیرهای ساختاری موجب کاهش بخش نیروی انسانی شده و 

باید برای از بین بردن تعارضات روی آن کار کنیم.

ایمان: رییس جمهوری در ششمین سفر استانی خود 
به استان چهارمحال و بختیاری رفت و در سخنان خود 
را  دولت  اقتصادی  و  خارجی  و  داخلی  مهم  موضوعات 
برشمرد که وفاداری به عهد، مهار تورم، خروج از رکود، 
موفقیت در سیاست خارجی و پاسخی به اتهام زنی ها از 

نکات مهم آن بود. 
حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی به همراه کاروان 
تدبیر و امید در ادامه سفرهای داخلی خود صبح چهارشنبه در 
شهرکرد حضور یافت و به این ترتیب رییس جمهوری در اولین 
سالگرد تشکیل دولت یازدهم به اولین استانی آمد که در زمان 

تبلیغات انتخاباتی، اولین سفر استانی خود را به آن جا رفته بود.
تلاش های اقتصادی دولت برای مهار تورم و خروج از رکود، 
وفاداری به وعده هایی که در سال گذشته داده بود، مشکلات 
کمبود آب، نگاه دولت به توسعه کشاورزی، اهمیت فرهنگ ایثار 
و ایثارگری، تنویر افکار عمومی درباره اتهامات مالی به دولت تدبیر 
و امید و اقداماتی که این دولت درباره جریان آزاد اطلاع رسانی و 
حمایت از خبرنگاران دارد، موضوعات سیاست داخلی در سخنان 

رییس دستگاه اجرایی کشور در بام ایران اسلامی بود.
هم چنین رییس جمهوری در ششمین سفر خود به موضوعات 
سیاست خارجی دولت تدبیر و امید هم اشاره کرد که خروج از 
رکود، استقبال جهان برای گسترش ارتباطات خود با جمهوری 
اسلامی ایران، لزوم تعامل با دنیا، حمایت از مردم عراق، لبنان و 
سوریه در برابر تروریسم و حمایت از مردم مظلوم فلسطین در برابر 

جنایات رژیم صهیونیستی ،مهم ترین بخش های آن بود.
توجه به رونق و توسعه استان چهارمحال و بختیاری هم دیگر 
محور سخنان رییس دولت تدبیر و امید در این سفر بود که تلاش 
دولت برای اجرای چهار طرح بزرگ آبرسانی »بن- بروجن«، راه 
آهن اصفهان-شهرکرد-اهواز، توسعه گردشگری و به بهره برداری 
رساندن بخش اول و دوم مجتمع فولاد چهارمحال و اختصاص 
بیش از 206 میلیارد تومان برای 79 طرح عمرانی این استان 

نمونه های آن است.
محورهای این سه بخش به این شرح است:

الف( سیاست داخلی
1.به عهد پارسالم وفادارم و به پای آنچه در آن سخنرانی گفته ام 

ایستاده ام. 
2.امروز این دولت افتخار می کند که در مسایل مهم کشور 

گام های اولیه را برداشته است.
3.شما می بینید در زمینه های مسایل اقتصادی، سیاست 
اجتماعی  مسایل  فرهنگ،  مسایل  داخلی،  سیاست   ، خارجی 
گام های روشن و آشکار و مشهودی را به کمک شما مردم، هدایت 
های رهبر معظم انقلاب و لطف و عنایت خداوند و توجهات حضرت 

ولی عصر)عج( برداشته است. 
4. رییس جمهور هم خود را مجاز نمی داند که هر روز تصمیم 
شخصی بگیرد بلکه تصمیمات با مشورت بخش خصوصی و دولتی 

گرفته می شود. 
5. امروز نسبت به سال گذشته ثبات و آرامش بیشتری وجود 

دارد.
6. امروز سرمایه گذاران داخلی و خارجی به سمت ایران حرکت 

کرده اند.
7.نظرشخصی من اینست که ما از رکود یا خارج شده ایم و یا 

درحال خروج هستیم اما تا رونق هنوز فاصله داریم.
8.طی کردن مسیر خروج از رکود تا رونق،جز با حضور فعال 

بخش خصوصی امکان پذیر نیست.
9.بخش خصوصی باید به آینده اقتصاد کشور مطمئن باشد.

10.درشرایط کنونی نمی شود کشوری فعالیت اقتصادی را در 
داخل خود محصور کند،بلکه باید با دنیا تعامل کند. 

11.اولین تلاش دولت بازگشت ثبات در بخش اقتصادی بود، 
البته به دنبال ثبات در سایر بخش ها هم بودیم. 

12.در حدود 12 ماه گذشته به چارچوب هایی که مدنظر 
داشتیم دست یافتیم و به قولی که در زمینه اقتصادی به مردم 

داده بودیم،وفادار ماندیم. 
13.قول داده بودیم که حداکثر تورم در آخر امسال 25 درصد 
باشدکه با بررسی های انجام شده به رقمی پایین تر از این دست 

خواهیم یافت 
14. بعد از مهار تورم مهمترین دغدغه ما خروج از رکود بوده 

است.
15.:دولت هیچ وقت نباید خودش را رقیب بخش خصوصی 

بداند،بلکه باید با این بخش تعامل کرده ،حمایت و هدایت کند. 
16.دولت باید شفاف باشد و رانت و فساد را از بین ببرد که با 
رانت و فساد بخش خصوصی نمی تواند به آینده خود،امیدوار باشد. 
17.هر کاری که به بخش خصوصی واگذار شود،بهتر و سریع تر 
انجام شده و به نفع کشور خواهد بود و دولت هم حمایت خواهد 

کرد. 
18.در تاریخ اقتصاد ایران این بی نظیر بوده که طی کمتر از 

یکسال 31 درصد تورم کاهش یابد.
19.درآمد 4 ماه گذشته دولت با مصوبه بودجه سالانه فاصله 
زیادی دارد، این درآمد در این مدت کمتر از 70درصد است و نشانه 

آن است که ما کسر بودجه داریم.
اقتصاد،  بشود  مقاومتی  باید  ما  چیز  همه  بدانند  20.مردم 
و  مقاومتی  باید  ما  امنیتی  مسایل  حتی  و  فرهنگ  سیاست، 

استقامتی شود و روی پای خود بایستیم. 
21.برای اشتغال پایدار و رونق و برای اینکه بتوانیم تورم را به 

نقطه مطلوب برسانیم، راهی جز سرمایه گذاری و تولید نداریم.
22.با تکنولوژی کهنه نمی شود با دنیا رقابت کرد. دنیای امروز 

اقتصاد، اقتصادی رقابتی است.
23. یکی از چالش های دولت ایجاد توازن و تعادل در سراسر 
کشور است استان هایی وجود دارند که برخوردارترند و استانهایی 
نیز کم برخوردار و تعدادی دیگر از استانها نیز در شرایط محرومیت 

شدید هستند.
از تعطیلات  بعد  از رکود تصویب شد که  24. بسته خروج 

مجلس با قید فوریت به عنوان لایحه ارایه می شود. 
25.دیگر رشد اقتصادی ما منفی نخواهد بود اما تا رسیدن به 

رونق اقتصادی زمان می برد. 

26.تلاش می شود تا پایان امسال شاهد اولین قدم رونق باشیم.
27.همه مردم ایران باید بدانند ما باید در مساله آب هم صرفه 
جویی کنیم و هم به طریق علمی از آب استفاده کنیم؛ به هر حال 

کشور ما روی کمربند خشکی قرار گرفته است.
28.ما تقریبا 10 میلیارد دلار طی 11 ماه برای تحول در آب 
، مهار آب یا نوسازی آبیاری اعتبار کنار گذاشته و برنامه ریزی 

کرده ایم که در طول سه تا پنج سال به تدریج اجرا می شود
29. اگر نتوانیم روند خشک شدن دریاچه ارومیه را مهار کنیم، 

طوفان نمک 10 تا 14 استان کشور را نابود خواهد کرد.
30.امسال محصول گندمی که دولت خریده و تا یک ماه دیگر 

خواهد خرید، بیش از 7 میلیون تن خواهد بود. 
31.ما نمی توانیم در دنیای امروز، کشاورزی کشور همانند 100 

سال پیش باشد.
32.دولت تدبیر و امید تاکنون در مجموع 1500 میلیارد تومان 
برای مکانیزه کردن کشاورزی اعتبار اختصاص داده شده که 750 
میلیارد تومان از این رقم در سال 92 و 800 میلیارد تومان در سال 

93 در نظر گرفته شده است. 
33.ما باید بین سنت دیروز و مدرنیته امروز یک تلفیق و آشتی 

برقرار کنیم.
34.می توانیم اخلاق، سنن، ایمان، صمیمیت، مهربانی و برادری 
را نگه داریم اما از دانش و علم امروز در همه زمینه ها نیز استفاده 

کنیم. 
35.همه باید دست به دست دهیم ایران را آبادتر و توسعه 
یافته تر از گذشته و به قله و اوج اعتلا برسانیم و این کار با وحدت، 

تلاش و ایثار محقق می شود. 
36. هر گاه برای کشور مشکل پیش آمد عشایر پیشگام و 
پیشران بودند که می توان به مبارزه با استبداد و نهضت انقلاب 

اسلامی اشاره کرد. 
37.تمام مردم ایران زیر پوشش بیمه درمانی قرار گرفته اند .

38.اگر در راه توسعه و اعتلای کشور عزیز ایران فداکاری کردیم 
این به معنای احترام به شهیدان و ایثارگران خواهد بود.

39. امروز جامعه ما از معضل بزرگی به نام بیکاری رنج می برد. 
آمار بیکاری در کشور تکان دهنده است .

40.نقد دولت نه حق شما که وظیفه شما است . دولت به نقد 
عالمانه شما افتخار می کند و باید از طرف صاحبنظران و نخبگان 

نقد دلسوزانه شود.
41. تردیدی نیست ما خطا و اشتباه می کنیم و این ملت به 
عنوان صاحبان کشور، انقلاب و نظام وظیفه دارندکه ما را نقد کنند.

42.حل مسایل و مشکلات مرتبط با فرهنگ ، اقتصاد ،مسائل 
اجتماعی و حتی امنیتی کشور بدون حضور، مشارکت و کمک 

مردم امکان پذیر نیست.
43.دولت کاملا هوشیار است تا در حق استان و مردمی اجحاف 

نشود و معیار دولت در این راه قانون و حق است.
44.همه بدانید دولت در مسیر اقدامات و اجرای تصمیمات خود 
تحت تاثیر هیچ کس نخواهد بود و در شورای عالی آب تصمیمات 

درستی اتخاذ کرده و آنرا عملیاتی خواهیم کرد .
45.دولت روی شعار حقوق شهروندی و برقراری و تقویت اتحاد 

و آشتی در سراسر کشور ایستاده است.
46.همه باید برای حل مشکلات مردم دست به دست هم دهیم 
و زمانی موفق می شویم که قوای سه گانه، مسئولان، هدایت های 

مقام معظم رهبری و حضور مردم، در کنار هم قرار گیرد. 
47.مگر می توانند این دولت پاك را لکه دار بکنند؟ فساد غرق 
شده سالهای پیش را مگر می شود با این سر و صداها شست. آنها 

باید بیایند پاسخ دهند.
48. این دولت اعتقادش بر این است که با رانت، فساد، جناح 

بازی، حزب بازی و طایفه بازی نمی توان کشور را به پیش برد. 
49.من همواره به استانداران ، فرمانداران،بخشداران و مدیران 
موکدا می گویم و می خواهم تحت فشار هیچ جناح، حزب و 
گروهی قرار نگیرند و هر کس شایسته تر و مفید تر است او را 

دعوت بکار کنند . 
50.برای دولت تدبیر و امید فرقی بین این طایفه و آن طایفه، 
مذهب و مرد و زن وجود ندارد و هر کس شایسته تر است کار را 

بر دوش بگیرد.
51.مگر می شود 50 درصد جامعه ما یعنی زنان به بهانه های 

مختلف به کار گرفته نشوند. زن های ما اهل عفافند و این جامعه 
اسلامی و اخلاقی است و زنان ما پیشتاز اخلاق هستند. 

52.جامعه ماآرامش می خواهد چرا که افراطی گری و شعار 
دادن مشکلی را حل نمی کند. 

53.سیاست خارجی کشور می تواند پشتوانه خوبی برای اهداف 
ملی ، برنامه های اقتصادی و اجرای اقتصاد مقاومتی باشد.

54. تحت نام دور زدن تحریم ها، نفت را دادند به عده ای بردند 
و خوردند و ملت ایران را دور زدند.

55. این بازی هایی که بعضی ها در می آورند و می گویند فلان 
جا رانت شد برای پوشاندن این رسوایی ها است.

56.ما قصد دعوا با کسی را نداریم باید مردم بدانند که در 
سال های گذشته بر آنها چه گذشته است؟ 

57. در شرایط خاصی که مشکل بیکاری برای خبرنگاری پیش 
می آید بیمه تکمیلی وجود دارد که در دست پیگیری است و 

عملیاتی می شود.
58. هدیه دوم به خبرنگاران، معنوی است و آن آموزش رایگان 
را  گامهایی  زمینه  این  در  دولت  که  است  کار خبرنگاری  فنی 

برخواهد داشت.
59. اگر بخواهیم به صورت حرفه ای با شایعات مقابله کنیم 
راه آن فعال شدن خبرنگاران و اطلاع رسانی دقیق و به موقع به 

مردم است .
60. قانون شفاف سازی اطلاعات که می تواند به کار حرفه ای 
شما بسیار کمک کند پس از سالهای طولانی ،دولت آیین نامه 
اجرایی آن را تدوین کرده و به زودی اجرایی می شود و قانون 

شفاف سازی اطلاعات کمک خوبی به رسانه ها خواهد بود. 
صنف  به  مربوط  انجمن  زمینه  در  را  ای  لایحه  دولت   .61
خبرنگاران تهیه خواهد کرد تا این انجمن در زمینه کار خبرنگاری 

فعالیت کند.
ب( سیاست خارجی

62. در سیاست خارجی شما دیدید که دولت در برابر ظالمانه 
اموال مردم را که قدرت های بزرگ مسدود کرده بودند، تقریبا هفت 

میلیارد دلار از چنگ آنها به در آورده است. 
63. همانطور که رهبری فرمودند؛ نرمش ذلیلانه ممنوع است؛ 

تسلیم در برابر قدرت های بزرگ ممنوع است.
64. مردم ایران از مسلمانان و آنهایی که کودکان و زنانشان در 
برابر بمب و موشک اهدایی استکبار به دست ظالمانه ترین گروه 
خونخوار یعنی صهیونیسم به شهادت رسیدند اما ایستادگی و مقابله 

کردند، پیروز شدند و پیروز خواهند شد، حمایت کردند.
65. مردم ایران از روز اول در کنار مظلومین عالم در کنار مردم 

فلسطین، لبنان، سوریه و عراق بودند و امروز هم هستند .
66.به حول و قوه الهی همان طور که از رکود در حال خروج 
هستیم از تحریم هم درحال خروج هستیم و این کار را خواهیم 

کرد.
67. ما همه تخم مرغ هایمان را در سیاست خارجی و یا رونق 

اقتصادی در یک سبد نگذاشته ایم.
68.اقتصاد نمی تواند از سیاست خارجی جدا باشد،ما نیاز به 
تعامل داریم و بخش های اقتصادی هم باید با یکدیگر تعامل کنند. 
69.مگر می شود اقتصاد شکوفا و فعال باشد و همزمان منزوی 

و محصور باشد.
70.دولت جمهوری اسلامی ایران همه تلاش خود را به کار 

خواهد بست تا شرایط تعامل اقتصادی با دنیا مهیا شود.
71.اگر در برابر آنهایی که می خواهند در امور داخلی کشورها 
مداخله کنند سر تسلیم فرود نیاوریم و راه انقلاب را ادامه دهیم به 

ایثارگران و شهدا احترام گذاشته ایم.
72.ایران بزرگترین قدرت منطقه ای است که به عراق ، سوریه 
و لبنان در مبارزه با تروریسم و به ملت فلسطین در برابر صهیونیسم 

جنایتکار، کمک می کند.
73.از غزه و فلسطین گرفته تا لبنان ، سوریه ، عراق ، افغانستان 
و پاکستان شاهدید که از پیکره دنیای اسلام و امت اسلام خون 

می چکد .
74.برای نجات اسلام راهی جز وحدت ، اتحاد ، ایثار و فداکاری 

نیست.
75.تردیدی نیست که فرهنگ، بالاترین است و انگیزه یک ملت 
برای ایستادگی، بالاترین قدرت است اما باید قدرت مادی خود را 

نیز افزایش دهیم.
76.دولت به اقدامات و تلاش های خویش در زمینه سیاست 
خارجی ، مسئله هسته ای، مسئله تحریم ، کمک به ملت های 
منطقه در برابر تروریسم ،کمک به مظلومین منطقه در مقابل آدم 

کش ها با همراهی مردم ادامه خواهد داد.
77.همه قبول دارند یکی دو قدم دیگر در سیاست خارجی 
برداریم به طور کامل دروازه ها گشوده خواهد شد و خواهید دید که 
ایران یکی از مراکز مهم سرمایه گذاری در این منطقه خواهد شد.

78.تعریف ما از اقتصاد مقاومتی این است که در اقتصاد به 
نقطه ای برسیم که دیگران نتوانند به راحتی ما را اذیت کنند و 

همچنین دشمن نتواند به راحتی ما را تحریم کند. 
79.اقتصاد مقاومتی برای این است که هیچ ابرقدرتی هوس 

تحریم به سرش نزند و این کار شدنی است. 
80.امروز رابطه ما با همسایگان مان از دیروز بهتر است یکی 
دو کشور هستند که به نقطه مطلوب نرسیده است اما با بسیاری از 

کشورهای همسایه رابطه نزدیک و بهتری داریم. 
81.همانطور که رهبری فرمودند با نرمش قدرتمندانه، قهرمانانه، 
مدبرانه و حکیمانه، ما مشکلات را در بخش سیاست خارجی رفع 

خواهیم کرد. 
82.اکنون هیچ کشوری نیست که نسبت به اینکه ایران غنی 

سازی داشته باشد تردیدی داشته باشد. آمریکا هم تردید ندارد.
83. همه قبول دارند که بعد از یک دوره کوتاهی ایران مثل همه 
کشورهای عضو ان پی تی، غنی سازی خواهد کرد و این پیروزی 

بزرگ ملت ایران است. 
ج( مسایل محلی

84. اگر طرحی به مردم این استان به چشمه سارهای این 
استان لطمه این وارد کند، این دولت خود مانع خواهد بود.

85. این دولت بر مبنای قانون، عدالت و مساوات است و نگران 
نباشید چرا که عادلانه رفتار خواهد کرد.

86. یکی از طرح هایی که در این سفر می خواهم اعلام کنم 
طرح بن بروجن است که آب آشامیدنی را از منطقه بن به شهرکرد 
و در نهایت به بروجن و به همه شهرها و روستاهای مسیر راه می 

رساند.
87. یکی از طرح هایی که در این سفر می خواهم اعلام کنم 
طرح بن بروجن است که آب آشامیدنی را از منطقه بن به شهرکرد 
و در نهایت به بروجن و به همه شهرها و روستاهای مسیر راه می 

رساند.
88. مساله مهم دیگر برای این استان و ایران راه آهن شهر 
کرد- اهواز است. طرح راه آهن شهرکرد برای توسعه استان بسیار 

مهم خواهد بود، این طرح در دولت یازدهم آغاز خواهد شد.
89. طرح سوم طرح تکمیل فولاد و راه اندازی آهن اسفنجی 
و مساله ورق است که این طرح ها در سال های 94 تا 95 اجرایی 
خواهد شد و در اشتغال و توسعه استان بسیار تاثیرگذار خواهد بود. 
90. این استان باید قطب گردشگری شود و این همان قولی 

است که پارسال در سخنرانی انتخاباتی در شهرکرد اعلام کردم . 
91. باید 6 هزار شغل جدید در صنایع دستی ایجاد و با کمک 

بخش خصوصی و صندوق توسعه ملی باید آغاز شود.
92. غیر از چهارطرح بزرگی که اعلام کردم ، انشاء الله 79 
پروژه با اعتبار 206 میلیارد تومان در سال های 93 و 94 اتمام و 

عملیاتی خواهد شد.
93. فرهنگ عشایر باید ماندگار و واقعیت آن برای فرزندانمان 

تبیین شود .
94.در جلسه شورای اداری 79 طرح عمرانی استان چهارمحال 
و بختیاری مطرح شد و 206 میلیارد تومان اعتبار یعنی صد درصد 

منابع لازم تخصیص داده شده است. 
95.به غیر از بخش آب آشامیدنی هر مقداری که از هر سرشاخه 
ای اختصاص داده شود حتما با مطالعه علمی و در چارچوب قانون، 
مقررات و حق و عدل خواهد بود و نخواهیم گذاشت حقوق هیچ 

یک از هموطنان مان تضییع شود. 
96.امیدواریم شاهد احداث دهکده المپیک برای ورزش های 

زمستانی در استان چهار محال و بختیاری باشیم. 
97.به خانواده زندانیانی که اخیراً در زندان این استان بخاطر 
برای  و  گویم  می  تسلیت  کردند،  فوت  ناگواری  حادثه  وقوع 

مصدومین آرزوی سلامتی می کنم. 

 ایمان :  رییس جمهور گفت: دولت علاقمند است ارتباط دو سویه  و نزدیکی با 
رسانه ها و خبرنگاران داشته باشد. به همین دلیل از نقد آنها استقبال می کند و در 
عین حال به آنها توصیه می کند که از شرافت و حرفه خود حراست و مراقبت کنند. 
رییس جمهوری به مناسبت روز خبرنگار و در ادامه سلسله دیدارهای خود با خانواده شهدا 
با خانواده شهید محمود صارمی در فضایی صمیمی، دیدار و گفت وگو کرد.  حجت الاسلام 
والمسلمین دکتر حسن روحانی روز پنج شنبه در این دیدار با گرامیداشت یاد شهید صارمی 
حادثه شهادت وی را بسیار تلخ و ناگوار دانست و گفت: در دوران انقلاب اسلامی و دفاع مقدس 
شمار زیادی از خبرنگاران به شهادت رسیدند اما شهادت شهید صارمی و همه آنهایی که با 
این شهید به شهادت رسیدند، بسیار مظلومانه بود.رییس جمهوری با یادآوری ساعات و لحظه 
شهادت شهید صارمی گفت: شهادت شهید صارمی و همراهانش برای خود ما دارای لحظات 
سختی بود چرا که در ابتدا یک ارتباط و تماسی بین ما و آنها برقرار بود که در همان لحظات 
صدای تیراندازی به گوش رسید و بعداً معلوم شد که همان موقع به دست تروریست ها، 

مظلومانه به شهادت رسیده اند.
  شهید صارمی و همراهانش شهدای راه خدمت و وظیفه هستند

دکتر روحانی، شهید صارمی و همراهانش را شهدای راه خدمت و وظیفه توصیف کرد و 
گفت: اینها در حین وظیفه خبرنگاری و سیاسی شان در خانه ای که خانه جمهوری اسلامی 
بود، به شهادت رسیدند. رییس جمهوری تصریح کرد: نوع شهادت شهید صارمی و کسانی که 
همراه وی بودند، زنگ خطری برای همه بود که تروریسمی که منطقه را تهدید می کند، یک 
وحشی گری محض است و امروز هر چه زمان می گذرد وحشی گری این گروه که متأسفانه 
داعیه اسلام و جهاد دارند، بیشتر آشکار می شود.  دکتر روحانی افزود: این نوع اقدامات 
تروریستی بخشی از توطئه  کسانی است که قصد دارند چهره واقعی اسلام و جهاد را مخدوش 
و بین مسلمانان تفرقه ایجاد کنند و امروز همان توطئه ای که در افغانستان وجود داشت به 
منطقه از جمله به لبنان، سوریه و عراق سرایت کرده است.  رییس جمهوری گفت: هدف 
تروریست ها تخریب چهره اسلام و جلوگیری از پیشرفت و توسعه جهان اسلام با ایجاد تفرقه 
و اختلاف است و این هدف چیزی است که حتماً دشمنان اسلام آن را طراحی کرده اند و 
بی تردید یکی از مؤثرترین طراحان آن موساد؛ سازمان جاسوسی صهیونیست ها است که در 

پشت پرده تروریست ها را هدایت و کمک می کند. دکتر روحانی خاطر نشان کرد: امروز برای 
همگان روشن شده که شهدای ما از جمله شهید صارمی در چه راهی به شهادت رسیدند و 

کسانی که آنها را به شهادت رساندند چه شرایطی داشته و به کجا وابسته اند.
  خبرنگاری، شغل بسیار شریفی است

رییس جمهوری در بخش دیگری از اظهارات خود با تبریک روز خبرنگار و گرامیداشت این 
روز گفت: شغل خبرنگاری، شغل بسیار شریفی است و خبرنگارانی که به وظایف حرفه ای خود 
عمل می کنند، می توانند در جامعه تأثیرگذار باشند. دکتر روحانی اظهار داشت: خبرنگاران و 
رسانه ها از یک سو می توانند اطلاعات صحیح را به جامعه عرضه کرده و باعث آگاهی و تعالی 
جامعه شوند و همچنین می توانند واسطه بسیار خوبی بین جامعه، نظام و دولت باشند.  رییس 
جمهوری، خبرنگاران و رسانه ها را عامل بسیار مؤثری برای پیشگیری از فساد در جامعه 
دانست و با تأکید بر اینکه باید پدیده شوم فساد را تقبیح کنیم، گفت: فساد موضوعی است 
که مبارزه دائمی را می طلبد و برای مقابله با این معضل، خبرنگاران و رسانه ها می توانند تأثیر 
زیادی داشته و در مهار و پیشگیری از آن، مؤثر باشند.  دکتر روحانی گفت: مشکلات اداری 

و آسیب های اجتماعی بسیار زیادی نیز وجود دارد که رسانه ها از جمله خبرنگاران می توانند 
با آن مبارزه کرده و آن را مهار کنند.  رییس جمهوری خاطر نشان کرد: امروز کانون خانواده 
و جامعه با توطئه های سازماندهی شده ای مواجه است و در پشت بعضی از مفاسد اجتماعی، 
سازماندهی ها و هدایتگری هایی وجود دارد که رسانه و خبرنگار می تواند در مقابله با آن بسیار 
مؤثر باشد.   دکتر روحانی تصریح کرد: رسانه ها برای ایجاد نشاط در جامعه و پیشگیری از 
مفاسد و معضلات و آسیب های اجتماعی، نقش بسیار مفید و مؤثری دارند.  رییس جمهوری 
با تأکید بر ارتباط نزدیک دولت با رسانه ها، اظهار داشت: دولت علاقمند است ارتباط دو سویه  
و نزدیکی با رسانه ها و خبرنگاران داشته باشد. به همین دلیل از نقد آنها استقبال می کند و 
در عین حال به آنها توصیه می کند که از شرافت و حرفه خود حراست و مراقبت کنند.  دکتر 
روحانی با اشاره به اقدامات حمایتی دولت از فعالیت  های رسانه ها، گفت: دولت قصد دارد 
لایحه ای را به مجلس تقدیم کند که مجموعه خبرنگاران با انجمن صنفی مرتبط با خود 
همراه باشند و اگر مشکلی هم وجود داشت از آن طریق نسبت به حل و فصل آن اقدام کنند.

 رییس جمهوری افزود: دولت همچنین در زمینه ارائه خدمات و آموزش های لازم برای 
حرفه ای کردن خبرنگاران، کاملاً آمادگی دارد.  دکتر روحانی گفت: دولت مصمم است ارتباط 
بسیار نزدیک و تنگاتنگی با خبرنگاران و رسانه هایی که رسالت بزرگی را برعهده دارند، داشته 
باشد.  رییس جمهوری در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به درخواست همسر شهید 
صارمی در خصوص توجه ویژه دولت به خبرگزاری ایرنا، اظهار داشت: معتقدم ایرنا به عنوان 
قدیمی ترین و مهم ترین رسانه کشور باید جایگاه اصلی خود را بازپس گرفته و احیا کند، چرا 
که دیگرانی آمدند و این جایگاه را در شرایطی از ایرنا سلب کردند.  دکتر روحانی با اشاره به 
اینکه ایرنا در 11 ماه گذشته حرکتی رو به جلو داشته است، خاطر نشان کرد: ایرنا هنوز با 
جایگاه واقعی خود فاصله دارد و بایستی به آن جایگاه بازگردد. رییس جمهوری با اشاره به 
ضرورت تقویت بازوی اطلاع رسانی دولت ، تصریح کرد: اطلاع رسانی دولت به شرایط جدیدی 
نیاز دارد و باید به گونه ای باشد که بتواند، نظرات و دیدگاه های دولت را به جامعه عرضه کرده و 
در مقابل نظرات جامعه را دریافت و به دولت ارایه دهد. دکتر روحانی افزود: دولت مسئولیت ها 
و خدماتی را در کشور انجام می دهد و این وظیفه رسانه هاست که آن را به افکار عمومی با 

شیوه های مناسب منعکس کنند. 

رییس  جمهور در دیدار خانواده شهید صارمی: 

دولت مصمم به ایجاد ارتباط دوسویه با رسانه ها است 

آگهی تحدید حدود اختصاص
چون تحدید حدود ششدانگ یکباب ساختمان پلاك 11203/45 اصلی واقع 
در بخش 1 قم اراضی میدان ولیعصر بزرگراه امام علی 20 متری کلهری 15 متری 
کارآفرینان پ 40 که بنام غلامرضا حاجلو فرزند ذبیح اله میباشد. در جریان ثبت 
است که بعلت تبصره واحده ماده 13 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز 
نمیتوان عمل نموده لذا بنا به تقاضای کتبی طی وارده 19526 – 93/5/15 تحدید 
حدود پلاك مذکور در روز یکشنبه مورخ 93/6/9 ساعت 8/30 الی 12 صبح در 
محل وقوع ملک انجام میگیرد. بدینوسیله به اطلاع اهالی و خصوصا به مالکین مجاور 
و یا نماینده قانونی آنها اعلام می دارد که در روز و ساعت مقرر در محل مذکور حضور 
بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس به مدت یک ماه خواهد و 
اعتراضات مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمنا 
تبصره ماده مصوب 73/2/25 معترض ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی را نیز به این 

اداره ارائه نماید.
تاریخ انتشار: 93/5/18 - جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم
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إنَّ لقُمانَ عليه السلام قالَ لابِنهِِ: تَواضَع للِحَقِّ تَكُن أعقَلَ النّاسِ، 
وإنَّ الكَيِّسَ لدََى الحَقِّ يَسيرٌ؛

لقمان به پسرش گفت: »در برابر حق، فروتن باش تا عاقلترينِ 
مردم باشى. زيرك و باهوش، در برابر حق، آرام است«.
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نفت را بردند و خوردند و ملت را دور زدند 
گفته می شود : حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رئیس جمهور با اشاره به مفاسد 
صورت گرفته در چند سال اخیر و برخی حاشیه سازی ها علیه دولت یازدهم، گفت: »مگر برخی 
می توانند این دولت پاك را لکه دار کنند؟ فساد غرق شده سال های پیش را مگر می شود با این سر و 
صداها شست؟ باید بیایند و جواب بدهند.وی در جلسه شورای اداری استان چهارمحال و بختیاری، 
با بیان اینکه "تحت نام دور زدن تحریم ها، نفت را دادند به عده ای و بردند و خوردند و ملت ایران را 
دور زدند"، افزوده است: »بازی هایی که برخی این روزها درمی آورند برای پوشاندن این رسوایی ها 
است. ما قصد دعوا با کسی نداریم ولی مردم باید بدانند در سال های گذشته چه بر سر آنها گذشته 
است.« رئیس جمهور با انتقاد از برخی افراط گری ها، بر لزوم ایجاد آرامش در کشور تاکید کرد و 
گفته است: »جامعه ما آرامش می خواهد؛ چراکه افراط گری و شعار دادن مشکلی را حل نمی کند و 

باید برای خدمت به مردم به صحنه بیاییم.«

کناره گیری »خاتمی« و »ناطق نوری« خودخواسته نیست
گفته می شود: حجت الاسلام والمسلمین رضوی یزدی عضو مجمع روحانیون مبارز  گفته 
است: کناره گیری افرادی مانند خاتمی و ناطق نوری از صحنه سیاسی کشور خودخواسته نیست 
و آنها فضا را برای آمدن به عرصه سیاست جهت فعالیت جدی مناسب نمی بینند. این فعال 
سیاسی اصلاح طلب با بیان این که »محرومیت جامعه از وجود چنین شخصیت هایی هزینه های 
زیادی به کشور وارد می کند و این به ضرر جامعه است« در پاسخ به این سوال که آیا از وجود این 
افراد نمی توان در اتاق های فکر استفاده کرد؟ اظهار کرده است: کسانی که باعث می شوند آنها از 
میدان اجرا کنار بروند؛ حضور این افراد در اتاق های فکر را نیز بر نمی تابند و مرگ سیاسی آنها را 

می خواهند، ولی این افراد زنده هستند و به اندازه توانشان سعی می کنند تأثیرگذار باشند.

شناسایی 7/5  میلیون فقیر در کشور
گفته می شود: علی ربیعی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفته است: 7/5  میلیون فقیر در 
کشور شناسایی شده اند.ربیعی افزوده است: نمی توان وجود فقر را انکار کرد و وزارت تعاون و رفاه 
نیز در راستای حمایت از بی بضاعت ها و فقیران شناسایی شده در کشور، »طرح حمایتی غذایی« 
را اجرا می کند.وی گفته است: دراین طرح با ارائه بسته های حمایتی، پروتئین و ویتامین مورد نیاز 

برای تامین سلامت به فقیران ارائه می شود.

توصیه احمد خاتمی به مدافعان رفع حصر 
گفته می شود : آیت الله سیداحمد خاتمی عضو هیأت رئیسه مجلس خبرگان رهبری گفته 
است: فتنه گران اگر به گناه خود اعتراف کنند، رأفت نظام شامل حالشان خواهد شد و بهتر است 

افرادی که برای رفع حصر تلاش می کنند، آنها را به اعتراف و قبول گناه ترغیب کنند.

شهرداری ها بیشترین نیروی مازاد را دارند 
گفته می شود : هوشنگ خندان دل معاون عمرانی وزیر کشور گفته است: در حال حاضر 
شهرداری ها بیش از سه برابر نیاز واقعی خود نیروی انسانی دارند و در بین دستگاه های اجرایی 
شهرداری ها بیشترین نیروی انسانی مازاد را در اختیار دارند. وی با بیان اینکه اعتماد عمومی 
بزرگترین سرمایه است، گفته است: این سرمایه در اختیار مدیریت محلی و پشتوانه ارزشمند 

شهرداری است و در واقع اعتماد عمومی تحت هیچ شرایطی نباید به آن خدشه وارد شود.

دولت در التهابات حضور نخواهد یافت
گفته می شود : حمید ابوطالبی معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور تاکید کرده است: دولت 
درشرایط خطیری اداره کشور را به دوش کشیده و به پشتیبانی و حمایت ملت نیاز دارد.وی در 
صفحه شخصی خود در توئیتر التها ب زایی از طریق تحریک افکار عمومی را روشی نامناسب دانسته 
و نوشته است: این اقدامی ناپسند است که اگر دولت حاضر به حضور در التهاب زایی ها نشد، جامعه 
را ملتهب کرده و بکوشیم تا فشار افکار عمومی را بر دولت افزایش دهیم. ابوطالبی در ادامه این افراد 
را با عنوان دوستان گرامی مخاطب قرار داده و نوشته است: هر جامعه ای مسائل بی شماری دارد که 
هر روز می توان آن را دستکاری نمود و برای مردم التهاب آفرید. می توان با دست زدن به اقداماتی 
و یا حمایت از موضوعاتی، تلاش کرد تا دولت را مجبور به تبعیت نمود؛ اگرچه این خیالی باطل 
باشد.معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور بار دیگر با مخاطب قرار دادن این افراد با عبارت دوستان 
گرامی می نویسد: این روشی سازنده برای دلسوزی در امور مردم و کشور، و یا دین و دولت نیست! 

و مطمئن باشید دولت در این التهابات حضور نخواهد یافت.

پاسخ  جمعه ای به اطلاعیه دبیرخانه مجمع تشخیص مصلحت نظام 
گفته می شود: روح الله جمعه ای رئیس مرکز اطلاع رسانی و امور بین الملل وزارت کشور در 
مورد اطلاعیه اخیر دبیرخانه مجمع تشخیص مصلحت نظام توضیحاتی ارائه کرده اظهار کرده 
است: پس از اینکه محسن رضایی در راهپیمایی روز قدس با لباس سپاه پاسداران حاضر شد من 
در صفحه شخصی خود در فیسبوك چند پرسش از محسن رضایی از جمله اینکه آیا پوشیدن 
لباس سپاه به معنای بازگشت وی به سپاه است را مطرح کردم.  وی افزوده است: این پرسش ها 
کاملاً شخصی بوده و هیچ ارتباطی با موضوع دولت یا وزارت کشور نداشته و به همین دلیل من 
این پرسش ها را در صفحه فیسبوك خود مطرح کردم اما در اطلاعیه دبیرخانه مجمع تشخیص 
مصلحت نظام آمده است » مواضع سوال برانگیزی یک مقام مسئول دولتی در وزارت کشور مایه 
شرم و نگرانی شده است« جمعه ای اظهار کرده است: جای تعجب دارد که چرا پرسش های 

شخصی من به حساب دولت و وزارت کشور گذاشته شده است؟ 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب روستایی قم :

55روستای قم با تانکر آبرسانی می شود
ایمان: مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب روستایی قم گفت: آب شرب مورد نیاز اهالی 55 

روستا در قم با تانکر منتقل می شود.
علی جان صادق پور ظهر پنجشنبه در جلسه شورای اداری بخش کهک که با حضور دکتر علی 
لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی برگزار شد اظهار کرد: قم به لحاظ مجاورت با استان تهران و 
اینکه عمده جمعیت آن در شهر قم ساکن است و نیازمندی های جمعیت فصلی روستاها نادیده گرفته 

شده، از نظر شاخص بهره برداری از آب 10 درصد از شاخص کشوری کمتر است.
وی با بیان اینکه بیشتر روستاهای قم با مشکل کمبود آب مواجه هستند گفت: بعد از پیروزی 
انقلاب اسلامی در کمتر روستایی است که پروژه های آبرسانی اجرا نشده باشد ولی کمبود منابع آب، 

اهالی روستاها را با مشکلاتی مواجه کرده است.
مدیرعامل شرکت آبفار قم گفت: نزدیک به 40 میلیارد تومان اعتبار برای پرداخت بدهی قبلی به 
پیمانکاران و اجرای پروژه های نیمه تمام نیاز داریمبه گفته صادق پور بیشتر روستاهای استان قم از 
طریق تانکر آبرسانی می شد ولی با اجرای طرح های آبرسانی این تعداد به 55 روستا کاهش یافته است.

وی هزینه اجرای فاز اول طرح آبرسانی به کهک را 11 میلیارد تومان اعلام کرد و افزود: تاکنون 
3 میلیارد تومان از این مقدار تامین اعتبار شد و به 8 میلیارد تومان دیگر تا پایان این طرح نیاز داریم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب روستایی قم اضافه کرد: در صورتی که اعتبار مورد نیاز به زودی 
اختصاص یابد این طرح تا دهه فجر امسال به بهره برداری خواهد رسید وگرنه در روند اجرای آن تاخیر 

ایجاد می شود.

بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  ایمان: 
اینکه قم برای توسعه راهی جز رونق صنعت ندارد، 
گفت: بانک ها در زمینه حمایت از تولید مساعدت 
جدی نمی کنند این در حالی است که لازمه رونق 

تولید حمایت مالی بانک ها است. 
علی لاریجانی ظهر پنجشنبه، در جلسه شورای اداری 
بخش کهک با تأکید بر حل مشکلات این منطقه گفت: 
استان قم به دلیل وجود مرقد مطهر حضرت معصومه)س( 
و حوزه علمیه همواره مورد توجه شیعیان داخل و خارج 
از کشور بوده است و شهر قم مرکز تشیع شیعیان است. 

بخش  در  داد:  ادامه  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
کهک علما و دانشمندان بزرگی زندگی کردند که می 
توان به مرحوم ملاصدرا فیلسوف بزرگ اسلام اشاره کرد 
که این خود نشان از قابلیت های بالای بخش کهک است. 
با توضیحاتی که مسئولان منطقه  وی تصریح کرد: 
درباره مشکلات بخش کهک اشاره کردند باید مشکلات 

در دو بخش اصلی حل شود. 
رئیس نهاد قانونگذاری افزود: مسائل زیربنایی کهک 
جاده،  ترمیم  آب،  کمبود  بخش  در  مشکلات  مانند 
با  باید  ای  منطقه  املاك  اجرایی  مسائل  و  گازرسانی 

هماهنگی حل شود. 
لاریجانی ادامه داد: بخش دوم مشکلات منطقه کهک 
به موضوع عدم رونق اقتصادی است که حل این مشکلات 
اما  با توجه به وضعیت بودجه ای کشور زمان بر است 
نکته این است برای حل مسائل اشتغال جوانان باید تولید 

رونق گیرد. 
با تهیه نامه ای  وی گفت: از استانداری می خواهم 
موضوع گازرسانی به روستای این منطقه را پیگیری کند. 
رئیس نهاد قانونگذاری افزود: در کشور حدود 6 هزار 
روستا با مشکل کمبود آب روبرو هستند با توجه به این 
موضوع با وزیر نیرو جلسه ای برگزار شد که وی عنوان 

کرد در این زمینه طرحی آماده کرده است. 
آب  کمبود  مشکل  حل  برای  داد:  ادامه  لاریجانی 
داشتیم که  مقام معظم رهبری درخواستی  از  روستاها 
مساعدت ایشان باعث شد زمینه تأمین منابع مالی برای 

آبرسانی به روستاها فراهم شود . 
مشکل راه های بخش کهک برطرف شود

به توریستی بودن منطقه کهک  با توجه  افزود:  وی 
باید مشکلات جاده ای منطقه حل شود همچنین باید 
مسئولان منطقه ای مسئله املاك در بخش زینبیه را حل 
کنند. لاریجانی گفت: استانداری قم با توجه گردشگری 
بودن منطقه کهک باید تلاش کند موضوع تأمین زمین 
امیدوارم  همچنین  و  شود  حل  ها  پارك  احداث  برای 
با هماهنگی های  انتظامی استان قم  فرماندهی نیروی 

لازم مشکلات حوزه انتظامی را حل کند. 
رئیس مجلس شورای اسلامی با تأکید بر این نکته 
که باید اقتصاد روستاها رونق گیرد افزود: تا چرخ اقتصاد 
مردم در روستاها نچرخد نمی توان آنها را به زور در روستا 
نگه داشت، در بسیاری از روستاها با وجود امکانات مردم 
مهاجرت می کنند بنابراین باید زمینه درآمدزایی و رونق 

تولید را در روستا فراهم کرد. 
به  بر دستیابی  رهبری  مقام معظم  لاریجانی گفت: 
سیاست های اقتصاد مقاومتی تأکید دارند بنابراین باید 

دلمشغولی تمامی مردم و مسئولان رونق تولید باشد. 
وی ادامه داد: در منطقه کهک باغداران بایداز سیستم 
آبیاری تحت فشار استفاده کنند تا از آب استفاده بهینه 
شود. لاریجانی با انتقاد از سیستم بانکی کشور گفت: با 
توجه به آب و هوای مطلوب کهک باید زمینه سرمایه 
گذاری در این منطقه فراهم شود که متأسفانه شنیده 
می شود بانک ها در این زمینه مساعدت لازم را ندارند 
این در حالی است که یکی از فرازهای فرمایشات مقام 
معظم رهبری این است که باید به بخش تولید کمک 

جدی شود. 
رئیس نهاد قانونگذاری ادامه داد: از استاندار قم می 
خواهم که با برگزاری جلسه با بانک ها زمینه مساعدت آنها 
را در اعطای تسهیلات بانکی به بخش تولید و همچنین 
گردشگری فراهم کند به دلیل اینکه سرمایه گذاری در 

بخش گردشگری نیازمند حمایت بانک ها است. 

لاریجانی افزود: اگر سرمایه گذاری های مطلوبی در 
بخش گردشگری کهک انجام شود بسیاری از مشکلات 

در زمینه بیکاری جوانان این منطقه حل می شود. 
وی با تأکید بر سرمایه گذاری بیشتر در بخش معدن 
گفت: در بودجه سال جاری امکانات مناسبی برای توسعه 
بخش معدن کشور در نظر گرفته شده و بخش خصوصی 
از  با سرمایه گذاری در بخش صنایع معدنی  تواند  می 
صندوق توسعه ملی تسهیلات ارزی و ریالی دریافت کند. 
آب  دلیل  به  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
و هوای خشک استان قم سهم کشاورزی برای توسعه 
اشتغال در این منطقه کم خواهد بود بنابراین باید تلاش 
شود که در بخش صنعت استان قم سرمایه گذاری شود. 
برای  قم  استان  که  نکته  این  بر  تأکید  با  لاریجانی 
توسعه راهی جز رونق صنعت ندارد گفت: در چند سال 
گذشته با حذف قانون ممنوعیت سرمایه گذاری در 120 
کیلومتری استان تهران در بخش صنعت زمینه برای رونق 
تولید و اشتغال زایی جوانان استان قم فراهم شده است. 

باید  کهک  منطقه  صنعتی  توسعه  برای  افزود:  وی 
مشکل تأمین برق صنعتی حل شود که در این زمینه 
از مسئولان استانی می خواهم مساعدت لازم را به عمل 
حل  شد:  یادآور  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  آورند. 
مشکل بیکاری جوانان باعث جلوگیری از مهاجرت آنها 

از روستاها و شهرها خواهد شد. 

مخالف دولتی شدن حوزه های علمیه هستم
بعدازظهر  همچنین  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
و  مستقر  روحانیون  با  صمیمی  نشست  در  پنجشنبه 
های  حوزه  گفت:  قم  کهک  بخش  فرهنگی  مسئولان 
علمیه باید استقلال خود را حفظ کنند و ما مخالف دولتی 

شدن این نهادهای دینی هستیم.
دکتر علی لاریجانی اظهار کرد: بخش کهک که به نام 
فیلسوف بزرگ جهان اسلام ملاصدرا متبرك است باید 

مورد توجه خاص قرار گیرد.
پرطراوت  زندگی  از  مهمی  بخش  کرد:  اضافه  وی 
از  یکی  ایشان  و  رقم خورد  در کهک  علمی ملاصدرا 
از  مهمی  بخش  که  فلسفی هستند  تفکر  استوانه های 
آثارشان را در این منطقه نوشته یا از نظر فکری سامان 
داده اند. بنابراین این فکر باید به نسل جدید شناسانده 
با  اسلامی  در مجلس شورای  قم  مردم  نماینده  شود. 
تحسین اراده امام جمعه کهک در ایجاد مدارس علمیه 
در شهرهای مختلف تأکید کرد: چیزی که تفکر دینی 
می کند  حفظ  جامعه  در  صحیح  و  سالم  شکل  به  را 

حوزه های علمیه است.
وی تاکید کرد: در سالهای گذشته بزرگان دینی ما 
همت کرده و حوزه های علمیه را پایه گذاری کردند که 

اثراتش را اکنون می بینیم.
و رکن  پایه  را  فقهی  و  دینی  آموزش های  لاریجانی 
به  را  آموزش ها  این  نباید  افزود:  و  دانست  دین  حفظ 
عنوان فروعات کم اهمیت دانست چرا که توجه به اینها 

شخصیت افراد را شکل می دهد.
مساجد روستاهای قم 

نباید خالی از روحانی باشد
رئیس قوه مقننه، نبود روحانی در روستاها را ضایعه 
بزرگی دانست و تأکید کرد: قم مرکز توجه به آموزش های 
دینی است بنابراین مساجد و روستاهای این استان نباید 

خالی از روحانی باشد.
شهرهای  در  مشکل  این  وجود  به  اشاره  با  وی 
بی  از  ما  جامعه  در  گاهی  کرد:  اضافه  کشور  مختلف 
به مسایل فرهنگی صحبت می شود در حالی  توجهی 
برای حقیقت  که بخش های مختلف فرهنگی وسایلی 

فرهنگی هستند.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با بیان این 
که حقیقت فرهنگ در حوزه های علمیه و مساجد است، 
با اشاره به ابراز علاقه مردم به برنامه های مساجد اظهار 
کرد: وقتی این مساجد و امکانات وجود دارد و از طرفی 
مردم هم تعلق خاطر به برنامه های مساجد دارندو در این 
موضوع با مراجع تقلید صحبت کردم مراجع هم استقبال 
می کنند اما در مورد قطع شدن شهریه طلبه هایی که از 
قم به روستاهای دیگر مهاجرت می کنند پیگیری شده و  
مراجع تقلید قول مساعد دادند.وی گفت: در مورد این 
مسئله با مقام معظم رهبری هم صحبت کردم که ایشان 

دستور دادند این مشکل حل شود.
مساجد  در  روحانی  حضور  کرد:  اضافه  لاریجانی 
می تواند به تقویت پایگاه تربیت فکر صحیح کمک کند 

و ما باید به این فکر کمک کنیم.
به  زمینه کمک  در  که  توصیه هایی  به  اشاره  با  وی 
فرهنگی  و  بودجه  کمیسیون های  به  علمیه  حوزه های 
مجلس داشته است، تصریح کرد: باید به حوزه های علمیه 
کمک شود تا این نهادها توسعه یابند. وظیفه داریم در 

کارهای عمرانی حوزه های علمیه را کمک کنیم
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: البته ما مخالف 
عنوان  به  اما  هستیم  علمیه  حوزه های  شدن  دولتی 
مسئولان دولت و مجلس وظیفه داریم در کارهای عمرانی 

حوزه های علمیه را کمک کنیم.
وی بر لزوم حفظ استقلال حوزه های علمیه تأکید کرد 
و افزود: کمکی که دولت در چند سال اخیر به مراکز دینی 

کرده ناچیز بوده است.
به  رونق بخشی  در  علمیه  توسعه مدارس  لاریجانی 
برنامه های مساجد با محوریت روحانیون فکری سازنده 
دانست و گفت: این کارها خیلی ارزشمند است و ما در 
مسئله بودجه کمک خواهیم کرد.وی با اشاره به توریستی 
بودن منطقه کهک بر لزوم توجه ویژه به مسایل فرهنگی 

و تبلیغی این منطقه تأکید کرد.
حسین  سید  الاسلام  حجت  دیدار  این  ابتدای  در 
گزارشی  ارایه  ضمن  کهک  جمعه  امام  میرمومنی 
از  حمایت  لزوم  بر  بخش  این  فرهنگی  برنامه های  از 
برنامه های فرهنگی در بخش کهک و نیز احداث حوزه 

علمیه در این بخش تاکید کرد.

علی لاریجانی در جلسه شورای اداری بخش کهک :

قم برای توسعه راهی جز رونق صنعت ندارد

نخستین روزنامه استان قم

 ایمان : مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم تسریع در اجرای طرح 
هادی را نیازمند اختصاص اعتبار دانست.

غلامرضا صالحی ظهر پنجشنبه در جلسه شورای اداری بخش کهک که با حضور دکتر 
علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی برگزار شد با اشاره به اظهارات مسئولان بخش 
کهک در مورد نیمه کاره بودن اجرای طرح هادی در روستاهای این بخش اظهار کرد: در 
سال 92 حدود 10 درصد از اعتبارات ابلاغی به بنیاد مسکن تخصیص یافته است ولی با 
پیگیری های زیاد حدود یک میلیاد و 400 میلیون تومان از اعتبارات ملی به این بنیاد 

اختصاص داده شد.
وی اضافه کرد: 3.4 میلیارد تومان اعتبار نیز برای اجرای طرح های هادی اختصاص پیدا 

کرده که در حال مبادله موافقتنامه برای اجرای این طرح ها هستیم.

وی با بیان اینکه اعتباراتی که برای اجرای طرح های هادی اختصاص می یابد محدود 
است گفت: اگر اعتبارات مورد نیاز تخصیص یابد اجرای این طرح ها با سرعت بیشتری 
صورت می گیرد.مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی قم در مورد دغدغه دیگر مسئولان 
بخش کهک پیرامون اهدای زمین به جوانان روستا اظهار کرد: از بین 18 روستای بخش 

کهک به متقاضیان 11 روستا با معرفی شورای اسلامی، زمین داده شد.
صالحی اضافه کرد: تفکیک زمین در روستاها طبق قانون به عهده بنیاد مسکن است 
بنابراین هیچ سازوکار قانونی برای اینکه دهیاری ها برای تفکیک زمین وارد عمل شوند 

وجود ندارد.
به گفته وی حدود 70 درصد درآمدهایی که از روستاها اخذ می شود با هماهنگی 

دهیاران در همان روستا هزینه می شود.

ایمان: با پشتیبانی موسسه مالی و اعتباری کوثر استان قم و همکاری اداره کل 
ورزش و جوانان استان قم، همایش بزرگ پیاده روی خانوادگی و دوچرخه سواری به 
مناسبت میلاد حضرت معصومه )س(  و هفته دولت  جمعه هفتم شهریورماه در قم 

برگزار می شود.
مدیر امور شعب موسسه اعتباری کوثر استان قم عصر پنجشنبه در جمع خبرنگاران با تبریک 
روز خبرنگار اظهار داشت: موسسه اعتباری کوثر استان قم در سال اقتصاد و فرهنگ با عزم ملی 
و مدیریت جهادی و به مناسبت میلاد حضرت معصومه )س( و دهه کرامت و هفته دولت، 
با همکاری اداره کل ورزش و جوانان استان قم و سایر دستگاه ها و نهادها و به منظور ترویج 
ورزش همگانی و ایجاد شور و نشاط در سطح استان و به خصوص خانواده ها و جوانان قصد دارد 
بزرگترین همایش پیاده روی خانوادگی و دوچرخه سواری را روز جمعه هفتم شهریورماه با جوایز 
بسیار ارزنده برگزار نماید. مسعود اقدسی ضمن تشریح نحوه برگزاری این همایش با بیان اینکه از 
4 دستگاه پراید که به عنوان جایزه برای این همایش در نظر گرفته شده است، دو دستگاه ویژه 
عموم مردم می باشد که در  پیاده روی شرکت می نمایند، افزود: دو دستگاه خودرو ویژه افرادی در 
نظر گرفته شده که از تاریخ 21 تیرماه تا 31 مردادماه نسبت به افتتاح حساب یا تکمیل موجودی 
حساب های قرض الحسنه پس انداز خود نزد هر یک از شعب موسسه اعتباری کوثر استان قم 
به مبلغ حداقل پانصد هزار ریال اقدام نموده و تعرفه قرعه کشی دریافت و در مراسم همایش 

پیاده روی هفتم شهریورماه حضور بهم رسانند. 
وی تاکید کرد: صرفا دو دستگاه خودرو ویژه مشتریان کوثر می باشد و بقیه جوایز از جمله 
دو دستگاه خودرو دیگر ویژه عموم همشهریان و هم استانی هایی است که در روز مراسم در 

پیاده روی شرکت نمایند.
مدیر امور شعب موسسه مالی و اعتباری کوثر استان در ادامه افزود: تعرفه های عمومی ویژه 
همشهریان از یک هفته قبل از پیاده روی در ادارات، ارگان ها، مدارس، پایگاه های بسیج و در اماکن 
عمومی توزیع خواهد شد که لازم است شرکت کنندگان در همایش تعرفه های تهیه شده را پس 
از تکمیل در صندوقی که ویژه تعرفه های عمومی می باشد و در جایگاه مراسم قرار دارد، بیاندازند.

اقدسی در مورد نحوه قرعه کشی دو دستگاه خودرو پراید ویژه مشتریان کوثر گفت: 
همشهریانی که در تاریخ قید شده نزد شعب استان قم موسسه اعتباری کوثر افتتاح حساب 
نمایند یا موجودی حساب های پس انداز خود را تا 500 هزار ریال کامل کنند، به ازای هر 500 
هزار ریال یک امتیاز به دست آورده و یک کارت قرعه کشی دریافت می کنند که لازم است در 
روز جمعه هفتم شهریورماه ضمن شرکت در پیاده روی و حضور تا پایان مراسم، تعرفه و کارت 
قرعه کشی خود را صرفا در صندوقی که ویژه قرعه کشی موسسه اعتباری کوثر در جایگاه پیش 
بینی شده بیاندازند و از انداختن در صندوق قرعه کشی عمومی اجتناب نمایند در غیر این صورت 

موسسه اعتباری کوثر مسئولیتی در قبال تعرفه ها نخواهد داشت.

وی بیان داشت: همچنین صاحبان حساب های قرض الحسنه علاوه بر تعرفه قرعه کشی در 
روز همایش لازم است کلیه مدارك شناسایی از جمله کارت ملی و شناسنامه و دفترچه حساب 
خود را همراه داشته باشند و دقت کافی را جهت مفقود نشدن مدارك و دفترچه خود به عمل 

آورند. 

وی تصریح کرد: افرادی که در موسسه اعتباری کوثر استان قم حساب باز می نمایند و کارت 
قرعه کشی دو دستگاه پراید را دریافت می کنند، می توانند با تهیه تعرفه های عمومی شانس خود 
را افزایش داده و در قرعه کشی هر 4 دستگاه خودرو شرکت نمایند، ولی افرادی که در موسسه 
کوثر افتتاح حساب انجام نمی دهند با تهیه تعرفه های قرعه کشی عمومی می توانند فقط در قرعه 

کشی دو دستگاه پراید شرکت کنند که این امتیاز بسیار ویژه ای می باشد که موسسه اعتباری 
کوثر برای مشتریان خود در نظر گرفته است.

اقدسی ادامه داد: لازم به ذکر است که در هر دو صورت هر شخصی برنده جوائز متعدد و دو 
یا سه دستگاه خودرو شود، صرفا یک دستگاه خودرو به وی تعلق خواهد گرفت و با یک بار برنده 

شدن تعرفه های احتمالی دیگر وی در هر دو صندوق قرعه کشی باطل و فاقد اعتبار خواهد بود.
وی در ادامه ضمن دعوت از کلیه همشهریان و هم استانی های عزیز از ادارات، ارگان ها، نهادها، 
اشخاص حقیقی و حقوقی خواستار مشارکت حداکثری جهت برگزاری هر چه با شکوه تر پیاده 
روی خانوادگی شد و گفت: ان شاءالله با حمایت و مشارکت همگانی رکورد تاریخی در برگزاری 
همایش های پیاده روی به نشانه ارادت به کریمه اهل بیت )ع( در کل کشور به نام قم ثبت گردد.

وی با بیان اینکه موسسه اعتباری کوثر به تاسی از نام مبارك خود در سه تولد پر یمن حضرت 
زینب )س(، حضرت فاطمه )س( و حضرت معصومه )س( در قم با مشارکت همه دستگاه ها 
برگزار خواهد کرد، افزود: در همایش هفتم شهریورماه در حرکت جدیدی همشهریان می توانند با 
دوچرخه نیز در خط مخصوص خود در مراسم شرکت کرده و از همان جوایز بهره مند شوند که 
این کار به منظور ترویج هر چه بیشتر استفاده از این وسیله سالم و بدن ساز و دوری از آلودگی های 
هوا و حفظ محیط زیست و نگرش جدید به فضای متبرك بلوار پیامبر اعظم )ص( انجام می گردد. 
مدیر امور شعب موسسه مالی و اعتباری کوثر استان در  بخش دیگری از سخنان خود  از کلیه 
دستگاه ها به خصوص تولیت آستانه، استاندار، معاونین استاندار، نمایندگان مردم قم در مجلس، 
شهردار و معاونین، فرماندهی انتظامی استان، اداره کل تربیت بدنی و امور جوانان، صدا و سیمای 
مرکز قم، فرماندهی سپاه علی بن ابی طالب )ع(، ریاست دانشگاه علوم پزشکی، اورژانس، هلال 

احمر، شورای تامین استان و شهر تقدیر و تشکر نمود.
رشد 300 درصدی سپرده گذاران موسسه کوثر در قم

وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به اینکه در حال حاضر موسسه اعتباری کوثر 
در استان قم 5 شعبه دارد، گفت: به نیت امام هشتم و به درخواست وزیر محترم دفاع به دنبال 

افزایش شعب موسسه اعتباری کوثر در استان قم به 8 شعبه هستیم. 
وی ادامه داد: در طول یکسال گذشته تعداد سپرده گذاران این موسسه در استان 300 درصد 
رشد داشته است و در این مدت 10 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه به شهروندان و هم 

استانی های قمی اهداء  نموده ایم. 
وی با تاکید بر اینکه موسسه اعتباری کوثر در حال حاضر 100 هزار مشتری در استان قم 
دارد، تصریح کرد: این موسسه با اعطای تسهیلات در اجرای پروژه های عمرانی استان قم نیز 

مشارکت فعال دارد.
گفتنی است، مسیر همایش پیاده روی از حرم حضرت فاطمه معصومه )س(، میدان معلم و 

حرکت به سمت میدان آل یاسین در جمکران خواهد بود. 

مدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم:

دهیاری ها نباید اقدام به تفکیک زمین نمایند

اخبــار
استاندار قم:

پروژه آبرسانی به بخش کهک 
دهه فجر به بهره برداری برسد

ایمان : استاندار قم گفت: باید با تلاش جدی و فراگیر زمینه ای فراهم 
شود که پروژه آبرسانی به شهر کهک در فاز اول همزمان با دهه فجر به 

مرحله بهره برداری برسد.
حجت  الاسلام والمسلمین محمدصادق صالحی منش ظهر  پنجشنبه در 
جلسه شورای اداری بخش کهک که با حضور علی لاریجانی رئیس مجلس و 
نماینده مردم قم در خانه ملت برگزار شد با اشاره به اینکه دولت و مجلس در 
راستای حل مشکلات کشور تعامل قابل توجهی داشته اند اظهار کرد: رئیس 
مجلس شورای اسلامی در خصوص رسیدگی به مشکلات قم اهتمام و حمایت 
جدی  داشته اند که از ایشان تقدیر می کنیم. وی در ادامه عزم دولت در محرومیت 
زدایی و توسعه و پیشرفت مناطق روستایی را جدی دانست و یادآور شد: در 
جلسه شورای اداری مشکلات بخش کهک مورد بررسی قرار گرفته و راهکارهای 

لازم برای حل این مشکلات پیش بینی می شود.
استاندار قم تاکید کرد: باید دستگاه های اجرایی برای رفع موانع توسعه 
بخش های استان اهتمام و تلاش جدی داشته اند و باید زمینه های تقویت تولید 

و سرمایه گذاری در این مناطق فراهم شود.
وی با برشمردن بخشی از مشکلات زیربنایی بخش کهک گفت: باید با تلاش 
جدی و فراگیر زمینه ای فراهم شود که پروژه آبرسانی به شهر کهک در فاز اول 

همزمان با دهه فجر به مرحله بهره برداری برسد.

در جلسه شوراي فرهنگ عمومی استان:

راهکارهای افزایش جمعیت و جلوگیری 
از طلاق در قم بررسی شد

ایمان : راهکارهای افزایش جمعیت و جلوگیری از افزایش طلاق 
در یکصد و بیست و هفتمین جلسه شوراي فرهنگ عمومی استان 

قم بررسي و مورد بحث قرار گرفت.
به گزارش خبرگزاری مهر، در یکصد و بیست هفتمین جلسه شوراي 
فرهنگ عمومي استان که به ریاست آیت الله سعیدي امام جمعه قم و نائب 
رئیسي حجت الاسلام و المسلمین صالحي منش استاندار قم و دبیري 
حجت الاسلام و المسلمین ایزد پناه مشاور وزیر و مدیر کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامي استان و همچنین اعضای این شورا در سالن جلسات استانداري 

برگزار شد، چندین دستور جلسه مورد بحث و بررسي قرار گرفت.
در ابتداي جلسه حجت الاسلام والمسلمین ایزد پناه با آرزوی اینکه در 
شب های قدر، تقدیر مناسبی برای جایگاه قم رقم خورده باشد، از تمامی 
مدیران خواست تا در جهت تحقق هر چه بهتر منویات رهبری به ویژه در 

فرهنگ عمومی تمام کوشش خود را بکار بگیرند.
دبیر شوراي فرهنگ عمومی استان قم ضمن گرامیداشت فرا رسیدن 
روز خبرنگار، گفت: امیدوارم بتوانیم ادامه دهنده راه شهدای خبرنگار در 
انقلاب اسلامی، هشت سال دفاع مقدس و خبرنگاران شهید در دیگر 

کشورهای اسلامی باشیم.
اعضای شورا جهت تکریم و شادی روح شهدای خبرنگار فاتحه ای را 

نیز قرائت کردند.
وی در ادامه ضمن قدردانی از زحمات عباس جهان بینی، به حسن 
عابدی مدیرکل جدید ورزش و جوانان قم به عنوان عضو جدید این شورا 

خیر مقدم گفت.
حجت الاسلام  قم،  استان  عمومی  فرهنگ  شوراي  جلسه  ادامه  در 
ضمن  قم  جمعه  ائمه  سیاستگذاری  شورای  رییس  ولدان،  محمدباقر 
گرامیداشت پنجم مرداد سالروز برگزاری اولین نماز جمعه به امامت آیت الله 
طالقانی، به عنوان دستور اول جلسه به بیان ارائه گزارش و طرح پیشنهادی 
جهت بهینه سازی فرصت های نهاد نماز جمعه در سطح استان قم، با 

رویکرد سلامت واعتدال فرهنگ عمومی پرداخت.
وی بر ضرورت تعامل بیشتر دستگاه های اجرایی استان با نهاد نماز 
جمعه تأکید کرد و اظهار داشت: در سالی که توسط مقام معظم رهبری به 
مقوله فرهنگ توجه ویژه شده است باید ظرفیت نماز جمعه که به عنوان 

یک رسانه فرهنگی و دینی به شمار می رود را بهینه سازی کنیم.
پس از ارائه این دستور جلسه توسط ولدان و اظهار نظر اعضا، مقرر شد 
در این خصوص جلسات تخصصی برای بررسی و فراهم کردن زمینه های 
تعامل بیشتر دستگاه های اجرایی با نهاد نماز جمعه تشکیل شده و نتایج 

آن در جلسه بعد این شورا ارائه شود.
موضوع راهکارهای افزایش جمعیت و جلوگیری از طلاق دستور جلسه 
بعد شورا بود که توسط مظفری مدیرکل اجتماعی و فرهنگی استانداری قم 

ارائه شد و پس از آن توسط اعضا مورد بررسی قرار گرفت.
مظفری در گزارش خود گفت: از سال 1367 که فرهنگسازی موضوع 
فرزند کمتر زندگی بهتر در دستور قرار گرفت، متاسفانه جمعیت کشور با 

سرعتی زیاد کاهش یافت و از میانگین رشد جمعیت باز ماند.
مدیرکل اجتماعی و فرهنگی استانداری قم با تاکید براینکه در صورت 
ادامه این روند، بر اساس پیش بینی صورت گرفته جمعیت ایران در سال 
1480 به 35 میلیون خواهد رسید، ادامه داد: کاهش نیروی کار، کاهش 
نخبگان جوان، کاهش نیروی دفاعی کشور و ... از عواقب کاهش جمعیت 

کشور خواهد بود.
مدیرکل  از  متشکل  کمیته ای  نیز  جلسه  دستور  این  خصوص  در 
اجتماعی و فرهنگی استانداری قم، دانشگاه علوم پزشکی، حوزه علمیه قم، 
مدیرکل آموزش و پرورش، مدیرکل صدا و سیمای استان، مدیرکل ورزش 
و جوانان و اداره کل تبلیغات اسلامی برای بررسی موضوع افزایش جمعیت 

تشکیل شد.
آخرین دستور جلسه یکصد و بیست و هفتمین جلسه شوراي فرهنگ 
عمومی استان قم ارائه گزارشی از حیا زدایی در فضای مجازی بود که توسط 
مدیرکل اطلاعات استان قم به صورت محرمانه و بدون حضور خبرنگاران 

ارائه شد.

با پشتیبانی موسسه مالی و اعتباری کوثر استان قم:

همایش بزرگ پیاده روی خانوادگی به مناسبت میلاد حضرت معصومه )س( برگزار می شود


